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Vårt Rakkestad 

Rakkestad kommune har invitert bygdas innbyggere til å komme med innspill til 

Kommuneplanen 2021-2033 gjennom prosjektet «Vårt Rakkestad». Innbyggerinvolveringen 

bygger på visjonen Mangfold og samhold, som beskriver et fellesskap hvor alle har både rett 

og plikt til å bidra.  

Innbyggerne er informert om «Vårt Rakkestad» direkte på sms, på kommunens nettsider, 

Facebook, lokalavisen og bannere plassert på sentrale steder i bygda (blant annet 

vaksinesenteret). Det har også gått ut brev til lag og foreninger.  

Innspill fra innbyggerne har blitt sendt inn på skjema med forhåndsdefinerte temaer fra 

planprogrammet, på epost og i direkte i samtaler med representanter fra kommunen. 

I perioden 01.04 – 15.05.2021 er det kommet inn 1521 innspill fordelt på 434 unike 

besvarelser. Noen har gitt innspill alene, andre på vegne av flere, noen som større grupper. 

Det er derfor vanskelig å fastslå hvor mange personer som har engasjert seg i Vårt 

Rakkestad. Det er grunn til å anslå at antallet ligger opp mot 1.000 innbyggere. 

De fleste innspillene er gitt anonymt, mens noen er signert eller sendt på vegne av flere. I 

den samlede oversikten er alle innspill som er kommet via skjema på kommunens nettsider, 

presentert som innspill, uavhengig om de kommer fra privatpersoner, grupper, foreninger 

eller organisasjoner. Innspillene er ikke sortert på kjønn, alder eller andre grupperinger. Dette 

er gjort for å gi innbyggerne like vilkår i involveringen og den videre bruken av innbyggernes 

innspill. 

Det har vært ønskelig å gjennomføre work-shops i skolene for å gi yngre grupper eierskap til 

hvordan hjemkommunen skal utvikle seg i tiden fremover. På grunn av begrensninger knyttet 

til pandemien, er dette ikke gjennomført enda. 

Innbyggerne er informert om at innsamlingen av innspill skal benyttes i arbeidet med 

kommuneplanen. For å unngå misforståelser er det ikke gitt detaljert informasjon om 

forskjellene på de ulike delene (samfunnsdelen og arealdelen) av kommuneplanarbeidet og 

at disse omfatter forskjellige frister og behandlingsløp. For innbyggerne er det viktig å få 

komme med sine synspunkter/innspill, og at administrasjonen og politikerne leser/lytter til 

hva de mener. 

Innspill som er kommet frem til 15. mai 2021 legges til grunn i det videre arbeidet med 

Kommuneplanens samfunnsdel. Innspill som kommer inn til «Vårt Rakkestad» etter 15. mai 

gjøres tilgjengelig for alle på kommunens nettsider, og kan brukes videre av alle som vil 

utvikle Rakkestadsamfunnet i tiden fremover. 

Innbyggernes innspill har stor verdi utover arbeidet med selve Kommuneplanen. Det ligger 

mange forslag/innspill i materialet som kan benyttes i politisk arbeid og i utviklingsprosjekter 

som skal gjennomføres i Rakkestad fremover.   
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Innbyggerdialogen er gjennomført innenfor følgende parameter fra planprogrammet: 

• Demografi og levekår 

• Rakkestad kommune også som en del av en større region 

• Infrastruktur 

• Næring 

• Bosetting 

• Stedsutvikling 

 

 

Følgende temaer er besvart iht. planprogrammets referanser:  

 

Demografi og levekår 

• Seniorer 

• Barn 

• Ungdom 

• Tilpassede behov 

• Integrering 

• Skole 

 

Næring 

• Næringsutvikling 

• Matproduksjon 

• Handel 

 

Bosetting 

• Boligområder 

• Flere innbyggere 

 

Stedsutvikling 

• Sentrum 

• Biblioteket 

• Fritid 

• Du og kommunen 

 

Rakkestad kommune også som en del av en større region 

• Annet 

 

Infrastruktur 

• Annet 

•  
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Hovedtrekk: 

«Vårt Rakkestad» har skapt stort engasjement i Rakkestad-samfunnet. Mange har gitt 

grundige besvarelser som omfatter flere temaer og områder. Materialet er sortert under 

temaer. Besvarelser som det ikke har vært hensiktsmessig å dele opp, er sortert under 

«annet».  

«Vårt Rakkestad» har lagt vekt å la innbyggerne få uttrykke sine innspill og meninger direkte.  

Innspillene er derfor ikke sortert som statistisk materiale. Det er opp til hver enkelt som leser 

materialet å ta med seg innspill videre inn i sitt arbeid med å utvikle Rakkestad fremover.  

Til kommuneplanens samfunnsdel er fire områder trukket ut fra materialet som har engasjert 

mange gjennom «Vårt Rakkestad»: 

• Sentrum 

• Boligbygging 

• Næringsliv 

• Stedsutvikling 

 

Sentrum 

Rakkestad sentrum oppleves som innbyggernes felles møteplass. Det er stort engasjement 

knyttet til butikkutvalg, tungtrafikk og mulighet for gågate (helt eller delvis). Sentrumsutvikling 

omfatter både utfordringer og muligheter. Innbyggerne peker på styrker og svakheter som 

har utviklingspotensial. Flere ser verdien av å etablere en offentlig møteplass med bibliotek 

som sentralt element på gateplan i Storgata.  

 

Boligbygging: 

Sørbyåsen trekkes frem blant svært mange som et foretrukket utbyggingsområde. Nytt 

boligfelt ved Os skole og fortsatt satsing på nye boliger i Degernes nevnes også blant flere. 

Mange skriver at nye boligområder ikke bør legges på dyrket mark. Under temaene 

boligbygging/flere innbyggere er manglende kollektivtrafikk trukket frem blant svært mange.  

 

Næringsliv: 

Mange besvarelser berører næringslivet og rammebetingelser for å drive verdiskapning i 

Rakkestad. Tilgjengelige tomter, både sentrumsnært og på Rudskogen, er viktig for mange. 

God infrastruktur (fiber/bredbånd) er helt avgjørende for å drive spredt næring i kommunen. 

Mange peker på manglende kollektivtilbud som en utfordring for rekrutteringen til 

næringslivet.  

 

Stedsutvikling 

Innspillene knyttet til stedsutvikling er mangfoldige. Området favner svært bredt. Innbyggerne 

er blant annet opptatt av gode kommunale tjenester, trygghet for barn og unge, bredt 

fritidstilbud og møteplasser i sentrum. Etterlatt inntrykk ved å lese innspillene er at 



6 
 

rakstingene er stolte av kommunen sin og opptatt av at Rakkestad skal fremstå med et godt 

omdømme.  

 

Oppsummering av prosjektet 

Det kan være delte meninger om hvorvidt ulike grupper i lokalsamfunnet gjennom en slik 

form for innbyggerinvolvering er tilstrekkelig ivaretatt. Prosjektet er gjennomført til prinsippet 

«likhet for alle». Det vil si at alle har hatt mulighet til å delta, uavhengig av hvem de er eller 

hvilke interesser de representerer. 

Engasjementet rundt «Vårt Rakkestad» har vært stort. Mye større enn vi la til grunn da 

prosjektet startet. Etter det vi har funnet av informasjon om innbyggerinvolvering i 

kommuneplanprosesser andre steder, kan det virke som at det massive engasjementet 

rakstingene har bidratt med på seks uker, står i særklasse. 

I all informasjon/kommunikasjon om «Vårt Rakkestad» er det lagt til grunn at alle innspill skal 

bli lest og vurdert. Vi håper innspillene fra bygdas innbyggere gir et godt grunnlag for 

administrasjonen i arbeidet med kommuneplanen, og at innspillene danner grunnlag for 

politiske diskusjoner og prioriteringer i tiden fremover.  

Husk at innbyggernes innspill speiler mangfold, ulike holdninger, interesser og bakgrunn. 

Bak de mange innspillene ligger det både kjærlighet og frustrasjon. Alt handler om 

innbyggernes felles ønske om å leve livene sine på et sted hvor vi bygger videre på det 

beste, og blir bedre på det som ikke er godt nok. 

 

Carsten Lier, koordinator 

«Vårt Rakkestad» 

Rakkestad 19.05.2021 
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DEMOGRAFI OG LEVEKÅR 

Seniorer: 

 

Spørsmål: 

Rakkestad har en god eldreomsorg. Vi bygger nytt sykehjem og har svært gode fagmiljøer 

innen omsorg og helsetjenester. 

I årene fremover vil bygda få enda flere seniorer. Mange av disse vil klare seg selv, og 

ønsker å bidra med sin erfaring og kunnskap til fellesskapet. Andre vil trenge service og 

bistand fra kommunen i hjemme sine. 

Mange av dere har erfaringer som pårørende. Mange av dere som leser dette er seniorer 

selv. Ingen kan gi bedre innspill og tilbakemeldinger enn nettopp dere. Her er noen temaer 

som kan hjelpe deg i gang: 

Hvis du selv er senior: Hvilke råd kan du gi til kommunen og andre seniorer for at flere skal 

oppleve et aktivt og meningsfylt seniorliv? 

Hva opplever du som pårørende er den største utfordringen rundt de hjemmebaserte 

tjenestene? 

Er Rakkestad et godt og trygt sted for deg som er eldre? 

Skriv gjerne fritt og åpent om det du har på hjertet. Kanskje ditt lille bidrag kan skape mer 

forståelse og en endring til det bedre? 

 

 

1. Jeg er snart 69. Bor 3,1 km fra sentrum. Som de fleste seniorer i kommunen er jeg 

100 prosent avhengig bil. Da dagen kommer hvor jeg ikke lenger har sertifikat, 

hvordan skal jeg da kunne delta på arrangementer som kommunen eller andre lager i 

Rakkestad? For ikke å snakke om hvordan man skal komme seg i butikken! Det 

eksisterer jo ikke offentlig kommunikasjon i denne kommunen! Det må gjøres noe 

med!! 

 

2. Legge til rette for at man kan bli gammel og bo i sitt hjem, selv uten å bo i sentrum. 

Hjelper ikke å bo i Prestegårdskogen f.eks. om man får vonde bein/rygg eller ikke 

kjører bil lenger. Må ha hjelp til butikk da også. Lege m.m. Sørge for at alle i 

kommunen uansett geografisk bosted kan få tilbud om skyss. 

 

3. Som pårørende opplever jeg at helsevesenet ikke strekker nok til, i form av tid. 

Hverdagsrehabiliteringsteamet i Rakkestad kunne vært utviklet enda mer i de 

hjembaserte tjenestene, slik at man har større fokus på de eldre som ønsker å bo 

alene, og at de føler mestring av å bruke tilbudet til hverdagsrehabilitering og 

hverdagsmestring i hverdagen. 

 

4. Jeg er ikke redd for å bli gammel i Rakkestad. 
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5. «De eldre» er en koselig generasjon. Og de setter uendelig stor pris på å ha kontakt 

med de yngre! Her kan det opprettes grupper der barn og ungdom kan være til hjelp 

for de eldre, helst på frivillig basis, men kanskje det kunne ha blitt opprettet en slags 

frivillighetslønn for barn og unge? 

Istedenfor penger kan man få så og så mange kinobilletter, pizzabonger, gratis kurs i 

dans, maling, skytetrening, go-cartkjøring, badeland, Tusenfryd osv. 

Når det gjelder hvordan de eldre kan bo, her synes jeg det er topp med små 

«landsbyer» der alle har hver sin lille leilighet, med felles hage med gartner, 

handlevenn, lesegrupper, spillerom (bingo, biljard, bordtennis, dart og andre 

morsomme ting), kaférom, filmrom, kunstverksted og kanskje et svømmebasseng, 

gode solstoler, parasoller og bocciabane.  

Lege/helsesøster kommer hver uke og hilser på alle i tur og orden, og deler ut små 

oppmuntringsgaver fra kommunen. 

 

6. Spesielt til eldre gjelder også kollektivtrafikkproblemet. Rakkestad har og er nevnt 

oppe allerede, eldre har ofte levert førerkort til bil og er fanget i Rakkestad uten 

kollektivtransport, spesielt i ferietiden. 

 

7. Hei. Savner hvordan utviklingen går i forhold til nytt sykehjem. Nå er det 10 år siden 

det første infomøte ble holdt ang. planlegging og bygging, og det er helt stille.. Hva 

skjer? Det blir sagt på avdelingen, at rommene ikke kan pusses opp, da det snart skal 

komme nytt sykehjem! Dette blir lite troverdig og verdig. Savner også info ang. 

sansehagen i tilknytning til skjermet enhet avd. B. Har kommunen satt inn ansatte fra 

teknisk etat til å oppgradere og vedlikeholde hagen i år? Det kan ikke være meningen 

at ansatte skal bruke av sin fritid og arbeidstid til å klippe plenen og luke i bedene. 

Kommunen kan ikke være bekjent av at frivillige skal holde hagen vedlike. Minner om 

at en «minnehage» skal være en del av behandlingen og å vedlikeholde 

minner/funksjoner til pasienter med sykdommen demens. Jeg har i disse dager sittet 

og sett på hauger av brosteiner og ustelte områder i denne hagen. Det er trist. 

Rakkestad kommune kan ikke være bekjent av at dette området ikke skinner nå mot 

vår og sommer. Bruk litt penger på nye planter, busker og parasoller og hyggelige 

møbler. Det har beboere/pasienter, ansatte og pårørende virkelig fortjent. Det kan 

ikke være sånn at disse fortsatt skal forsømmes, fordi de venter på sykehjemmet som 

aldri blir bygget. Et hjertesukk fra en pårørende som nå føler dette på kroppen. 

 

8. Et samlingssted for de eldre i Degernes sentrum. 

 

9. Rakkestad er et flott sted for eldre. Hvis jeg kunne å velge, vil jeg definitivt bo her 

som pensjonist. 

 

10. Som pårørende synes jeg det er for lite med 75 min. hjemmehjelp hver 3. uke. 

 

11. Det er helsefremmende og samfunnsøkonomisk å ha såpass mange omsorgsboliger 

og sykehjemsplasser at terskelen for plass er litt lavere enn i dag. I dag er mange 

pårørende slitne og blir selv syke og sykmeldt pga. omsorg for foreldre. Det er flere 

og flere som blir demente og det sliter ut en hel familie. 
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12. Bygg større, ikke mindre sykehjem som alle frykter. Større stillinger til arbeidere med 

mindre stillinger som nevnt ovenfor. Jeg må lete etter vakter, jobbe andre steder 

utenom kommunen for å få økonomien til å gå opp da jeg og flere ikke har og får 

større stillinger en 50 %. 

 

13. Flere og bedre, billigere eldreboliger. 

 

14. Jeg som pårørende er veldig skuffet over helsetjenesten i Rakkestad, i alle fall etter 

mine opplevelser. Min mor burde vært på en institusjon med tilsyn for å leve i 

tryggere rammer enn slik situasjonen er per dags dato. Der hun bor, er det så rotete 

og uhygienisk at det på sikt vil være helsefarlig. Hjemmesykepleien er hos mamma 

noen ganger i uka, og at dem ser hvordan det ser ut uten å gjøre noe med det er 

forkastelig. Jeg har flere ganger forsøkt å få henne innlagt på et eller annet sted for at 

hun skal leve videre under trygge omstendigheter, men dessverre uten å lykkes. Hun 

er 51 år, men er slettes ikke frisk. Dette kunne blitt gjort mye bedre, dette er en 

tankevekker! 

 

15. Der er mine ideer fra tidligere, med stort og åpent biblioteket for ALLE, men også min 

ide om minigolf, kanskje boccia eller shuffleboard. 

Men bedre turstier i sentrum, spesielt langs elven, er også noe som er viktig. De 

trenger koselige turer, og de blir lei av å gå samme runde hver dag. 

 

16. Eldre trenger noe som aktiverer dem fysisk og psykisk. Nå er det null tilbud på 

Skautun og omsorgsboliger. 

 

17. Jeg har godt inntrykk av mange av de som jobber med hjemmebaserte tjenester i 

senere tid. Har tidligere som pårørende opplevd av hjemmesykepleien har stilt 

urimelige krav, noe som gjorde at de ble kuttet ut og familien selv overtok oppgavene. 

 

18. Vi seniorer kunne vært brukt mye mer. Vi er en ressurs! Viktig å ha sykehjemsplasser 

nok til den dagen vi trenger det. Ikke omsorgsboliger. Vi bor hjemme til vi kaster inn 

håndkle. 

 

19. Det virker som om tilbudet for de eldre er bra. Med turer og diverse kurs i forhold til 

nettbruk og div. hobbyer. 

 

20. Styrke hjemmetjenesten, viktig for alle eldre. Trenger ikke daglig hjelp. men kommer 

dit. 

 

21. Jobbe mer med folkehelse - skape møteplasser og gi tilbud som er interessante for 

seniorer i alle aldre. 

Ulike kurs og arrangementer. 

 

22. Få en oversikt over eksisterende tilbud og ta kontakt med seniorene. Det er ikke alle 

som kjenner til de ulike tilbud eller har mot til å kommer seg ut. 

Når det gjelder de hjemmebaserte tjenestene er de basert på for korte besøk og for 

mange ulike personer - dette gjør at mottaker av tjenesten kan føle seg utrygg og ikke 

ble sett. Det er også viktig at de pårørende kobles inn med tanke på samarbeid. 
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23. Rakkestad er et trygt og godt sted. 

 

24. Min erfaring med hjemmetjenestene den siste tiden farmor levde, var at de hadde for 

liten tid til å hjelpe med det hun hadde behov for. Gi dem mer tid til å være 

omsorgsfulle, slik at det ikke bare er matlevering og utlevering av medisiner. 

 

25. Ta vare på de eldre, det er de som bygde landet, de skal ha en trygg og fin alderdom. 

 

26. Aktiviteter. Samlingspunkt. 

 

27. Rakkestad er et godt sted å bli gammel. Jeg har hatt endel befatning med 

hjemmesykepleien i forbindelse med med min manns sykdom og dødsfall, og jeg kan 

ikke få fullrost dem. Blide, omtenksomme og hjelpsomme alle sammen. Opplever 

ellers at seniorene i Rakkestad er over gjennomsnittet sporty og aktive. 

 

28. I mitt land tar vi vare på seniorer. Ingen skal være alene og dø alene i Rakkestad. 

Tilby støttekontakt til de eldre. De trenger noen å snakke med. Ensomhet gjør helsen 

svakere. 

Seniorer i mitt land har rabatt på alt - enten kafeteria, kino, butikker. De har et kort 

som bevis på at de er pensjonister. Vi vet at pensjonister er fattige i rike Norge. 

 

29. Økt fokus på seniorer er viktig. Det blir flere og flere pensjonister i kommunen. 

Tilrettelagte turområder bør utvides. Videre er det viktig med gode sosiale 

møteplasser, og også treningstilbud. Seniordans kan vær morsom og god trim. Flere 

andre kommuner setter ut enkle treningsapparater ute, f.eks. ved turveier. Disse kan 

brukes av alle! 

 

30. Skautun har mye bra boligmasse som bør utnyttes videre fremover - ikke bare rive og 

bygge nytt. 

 

31. Rakkestad er stedet jeg godt kunne blitt 120 år. Trygt og godt! 

 

32. Gjøres mye bra. Mulighet for aktivitet er viktig for de eldre også. 

 

33. Et av de beste, men det er et men, for lite ansatte på Skautun til å ta vare på den 

sosiale biten 

 

34. Er selv senior, men vet ikke nok om dette emnet. Viktig med møteplasser for eldre. 

Mange er ensomme. Vi skal ha en førsteklasses eldreomsorg, tilpasset den enkeltes 

behov. 

 

35. Jeg skulle så inderlig ønske at de har større fokus på mat og helse på Skautun. Jeg 

er oppriktig lei meg over en del av den maten min bestemor blir servert. Hun tør selv 

ikke å klage, men uttrykker det hun opplever til oss i nær familie. Det handler om 

enkle ting som grønnsaker og kjøtt som er tilberedt slik at det er vanskelig å tygge. 

Trist presentasjon og en del bruk av halvfabrikata som gjør maten smakløs. 
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36. Omsorgsboliger med felles oppholdsrom, gjerne med hjemmetjenesten i samme 

bygg. 

 

37. Tilbudet for demente må styrkes. Statistikk viser at denne gruppa er sterkt voksende. 

Det er et manglende tilbud for de det gjelder og deres pårørende. Spesielt for de som 

enda er hjemmeboende og som nødvendigvis ikke i første omgang trenger 

sykehjemsplass. Aktivitetstilbud og avlastning for pårørende til denne gruppa er helt 

avgjørende. Det er ikke alle som passer inn i det etablerte som finnes i dag. 

Sansehagen i tilknytning til sykehjemmet må få et løft, den må ivaretas av 

kommunen. Uteområdet generelt ved sykehjemmet må gjøres trivelig med blomster 

og nye stoler. Se til Velhaven! Fortjener ikke de som har sitt hjem på sykehjemmet 

dette? 

 

38. Rakkestad har høy prosent eldre, folk må planlegge store programmer. 

 

39. Aktivt kafèliv som fungerer som møteplasser, treningsmuligheter som allerede finnes. 

Litteraturhus hvor man kan møtes for å høre på konserter, foredrag, 

hobbyvirksomhet. 

Viktig at pårørende «blir sett» og tatt med på råd av hjemmebaserte tjenester. 

 

40. Hei. Jeg er en enke som bor i egen bolig og klarer meg selv i det daglige. Jeg har en 

liten pensjon som skal rekke til alle behov og de mest prekære investeringer. Da 

mannen min levde for 15 år siden hadde vi mye bedre økonomi. I tillegg har de siste 

syv årene vært ekstra tunge da eiendomsskatten kom nå som jeg har bare min egen 

inntekt å leve av. Håper dere kan gjøre dette mer rettferdig for innbyggerne i 

Rakkestad 

 

41. Skautun og Bjørkebo som jeg kjenner, er gode omsorgsinstitusjoner - og jeg har 

inntrykk av at hjemmesykepleien fungerer godt. Vi har gode leger og legesentre her i 

bygda. 

 

42. Håper det ikke bare er fiber i kosten, men også i WIFI på gamlehjemmet? Rakkestad 

har i alle mine år hatt et godt rykte på seg for å være særs flinke til å ta seg av eldre 

og de med handikap eller andre utfordringer. Fortsett med dette. 

Maten på Skautun har så god standard at det gir livskvalitet for de eldre som bor der. 

 

43. Bra! 

 

44. Kulturelle tiltak. Utvikle videre dagkino/den kulturelle spaserstokken, foredrag og kurs 

tilpasset eldre. 

 

45. Jeg er senior. 

RÅD: Benytt eksisterende tilbud, dermed kan flere bli tiltrukket og tilbudet bety mer 

aktivitet. 

Hjemmebaserte tjenester fungerer ok. 

At lensmannskontoret forsvant er et stort savn. Trygt med "kjentfolk" med myndighet, 

og ikke minst at de visste hvor folk bor/holder til. 
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46. Felles møteplasser og ikke minst aktiviteter innenfor mange interesser i det offentlige 

rom, slik at man klarer å inkludere eldre, f.eks. pensjonister uten at de faller utenfor 

og blir ensomme. Det er mange pensjonister som føler seg spreke, men kanskje litt 

satt utenfor den alminnelige hverdagen i samfunnet. Det blir da viktig å ha noe å 

engasjere seg i og ha et fellesskap. 

 

47. Rakkestad trenger palliativt team / og palliativ avdeling på sykehjemmet. 

 

48. Flere demensenheter - yngre demente har andre behov en eldre med samme 

diagnose. 

 

49. Sansehagen på Skautun er gull verdt! Men, ingen har ansvaret for å vedlikeholde. 

Personalet på Skautun stiller opp og steller der i arbeidstid, noe de ikke har tid til. 

Tiden skal brukes på pasienter. Det er opprettet en gruppe med frivillige som kommer 

og steller innimellom. Dette burde være unødvendig, her må det gjøres noe. 

Sansehagen er viktig og brukes daglig. 

 

50. I dag er familiesenteret et møtested, men her kan det kanskje tenkes noe nytt for. 

Eks. ved kulturskolen. 

 

51. Er imot at man bygger kulturskole først, Skautun skulle stått i første rekke, det blir 

flere eldre etterhvert. Når det gjelder kulturskolen så finnes det flere ledige lokaler, 

men alt skal jo være så flott og fint, kunne brukt rådhuset. 

 

52. Det burde være slik at når en av ulike årsaker ikke kan bo hjemme, så fikk man 

sykehjemsplass. Det er det vi trenger og ikke omsorgsboliger. Rakkestad kommune 

burde bruke oss seniorer litt mer. Vi er billig arbeidskraft og har restarbeidsevne i 

massevis. Vi kunne organisere dugnader og føle at det er bruk for oss. 

 

53. Ikke alle seniorer er så heldige å få oppleve seniorperioden meningsfull. Er ektefelle 

til en med demenssykdom på 71 år. Ingen som ikke har hatt denne sykdommen i sin 

nærhet, kan sette seg inn i hvordan dette oppleves. For oss er det trist og utfordrende 

å erfare at vår kommune ikke er så godt rustet for denne utfordringen som den burde 

være. Dette i forhold til aktivitets-/dagtilbud, opplæring/informasjon og 

avlastning/korttidsopphold. Vet at kommunen pr i dag er innenfor det lovpålagte. For 

oss som står i det hver dag, ser vi helt klart at nåværende tilbud ikke er tilstrekkelig 

for at den syke og dens pårørende skal oppleve verdighet, mestring, avlastning og ha 

en tilrettelagt hverdag som er til å leve med. Er det utilstrekkelig hjelp å få, blir det fort 

flere og raske innleggelser. For å møte dette foreslår jeg følgende 4 punkter: 

Vi trenger raskt å etablere et dag-/aktivitetstilbud som er egnet for "yngre" demente. 

For eksempel "Ut på tunet". 

Vi trenger raskt å etablere korttids/avlastningsbosted/kollektiv, som har kompetent 

personale. 

Vi trenger lokal kursing/informasjon til demente og pårørende. 

Sørge for å ikke redusere sykehjemsplasser - og tilrettelegge det nye sykehjemmet 

for demente. 

Minner om at det i dag er 100000 demente i Norge. Dette tallet fordobler seg i løpet 

av de neste 20 årene. Det sier seg selv at vi må sette inn støtet på dette viktige 
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området fort. Vi blir alle eldre og det er stor sannsynlighet for at de fleste av oss må 

oppleve å trenge disse tjenestene. 

Ønsker å formidle at vi har en dyktig demenskoordinator i vår kommune. Bare så 

synd at vi ikke fikk denne på plass allerede i 2015. Da hadde vi kanskje vært lengre 

framme i bevilgningene. Hun har en formidabel utfordring i et vanskelig landskap. 

Håper politikere ser dette. Da ser jeg fram til handlekraft og god prioritering innenfor 

et viktig og krevende område. 

 

54. Tilrettelegge for at eldre kan bo hjemme lengst mulig, men da må hjelpeapparatet 

være på plass. Den dagen de eldre ikke kan bo hjemme lenger, trengs det 

sykehjemsplasser, ikke omsorgsboliger. 
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Barn: 

 

Spørsmål: 

Barn unge er fremtiden vår. Kommunen forsøker å gi gode tilbud til alle, men det er alltid noe 

som kan bli bedre. 

Hva mener du barn og unge i Rakkestad trenger mer av? 

Hvilke kvaliteter har vi som kanskje kan bli enda bedre? 

 

1. Ønsker at barn som går eller sykler til skolen burde ha tilgang på gå- og sykkelvei.  

Et sted det mangler og brukes av fler og fler er langs riksvei 124 mellom Kringla og 

blokkene på veien til Os skole. Spesielt for de som går ut på veien fra Holøssvingen. 

Det er også ønsker om en felles lekeplass på denne siden av veien. 

 

2. Mobbing i skolen er et problem i alle kommuner. Det kan gjøres mer og jeg har 

signalisert og tilbudt ordføreren tidligere at det finnes bedre metoder enn det som 

brukes og det er ikke rare kostnaden. Mobbing fra barne- og ungdomsskole kan 

ødelegge folk for livet. Vi kan ikke godta å ofre en eneste unge! 

 

3. Ha fokus på flere fritidsaktiviteter enn fotball. Fotballmiljøet er kjempebra, men hvis 

man for eksempel ikke er god eller interessert i fotball og er gutt, og har lyst til å drive 

med idrett, da faller man kanskje litt utenfor. Friidrett for eksempel, eller ishall og ha 

fokus på skøyter? Har en kjempefin kunstgressbane, som er masse muligheter å 

utnytte. 

 

4. Det bør bli enda større plass i skolens årsplan for tema: psykisk helse og viktigheten 

av åpenhet rundt det. Det bør bli mer praktisk læring rundt, f.eks. som rollespill og 

foredrag av og for elever. Hvis "mangfold" virkelig skal synes som det viktigste 

Rakkestad står for, så må vi begynne å vise ved handling at vi setter pris på at vi er 

forskjellig med ulik sårbarhet og ulike personligheter. 

Annerledes er jo noe alle er. 

 

5. Barn og unge trenger trygge uteområder. De synes det er veldig gøy å være i 

sentrum, «henge» med vennene, så her kunne det vært hyggelige «voksenpatruljer». 

Noen som hadde ansvar for å vandre diskret rundt, følge litt med, trå til der det 

trengs.  

Lage noen gode møteplasser som innbyr til opphold for ungdommene. Kanskje de 

kan være med å utforme plassene selv, få litt midler og sette i gang sammen med 

noen voksne. 

 

6. Bygge ut mere fibernett til folk som bor utenfor sentrum! 

 

7. Med barnehagene i Rakkestad var jeg alltid fornøyd. 

 

8. Trenger flere tilbud til barn og unge med spesielle behov. 
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9. Ny kommunal barnehage i sentrum så fort som mulig. 

Sørge for gode barnehager, med fysisk gode og moderne lokaler, oppdater og 

oppdatert utstyr og nok pedagoger til å kunne ivareta barna gjennom hele dagen. 

Holde lekeplasser rene og moderne, slik at disse kan være møteplasser. 

 

10. Fortsett med et bredt utvalg av aktiviteter slik som det er i dag. Dette gir et godt 

grunnlag for å få venner og ikke minst et godt samhold, samtidig som det bidrar til 

mindre mobbing og utestenging. 

 

11. Kirkesang. Div. barneaktiviteter. 

 

12. Oppgradering av de små parkene er gøy! 

 

13. Her må jeg filosofere mer. 

 

14. Det er trygt og oversiktlig. 

 

15. Grønt lys for barnehage på prestegårdsskogen hadde vært supert! 

 

16. Barn og unge trenger mer oppdragelse, rutiner og respekt for andre. Men igjen så 

gjenspeiler dette foreldre. 

 

17. Make more place for children where they can play and have a nice time. 

 

18. Idrett og friluftsliv. 

 

19. Flere ting for barn fra alderen 0-4. SPESIELT oppgradering av lekeplassen på 

Kirkengfeltet i Degernes! Den blir godt brukt av alle! 

 

20. Tilbud om gratis aktiviteter for de som kanskje ikke har råd til det. 

 

21. Trygge veier. Mere sykkel- og gangveier. Og bedre gatelys. Spesielt mot Skriken. Der 

kommer det til å skje noe snart. Hvis dere ikke gjør noe. 

 

22. Et sted å være.  

Stemmer igjen for en sykkelpark som i Mysen f.eks. Den er et stort samlingspunkt for 

mange aldersgrupper. 

 

23. Mange i Rakkestad trener - kanskje en Tuftepark ute? 

 

24. Kulturskolen må ha mange ulike tilbud, og gleder meg til det nye står klart. 

 

25. Jeg har veldig savnet et svømmetilbud til baby og småbarn. Vi har kjørt rundt hele 

Østfold for å gi vårt barn svømmetrening. Kan man kjøre svømmekurs for de minste i 

badet? Det er fullt mulig å leie inn noen eksterne for å gjøre denne jobben. Med 

foreldrebetaling da. Har ingen forventning til at kommunen skal ta hele utgiften. 

 



16 
 

26. Øremerke midler til idrettslagene slik at de kan arrangere aktivitetstilbud til de minste 

barna. På den måten styrke samholdet i barnegruppene, utvikle barna fysisk og 

sosialt, forebygge barneovervekt og foreldrene får en annen arena å treffes på. 

 

27. Trenger de noe? De mangler vel ingenting, kanskje noen trenger foreldre som har tid 

til dem? 

 

28. Forebyggende arbeid med vekt på psykisk helse. Trygge og nok voksne i barnehage 

og skole. Mindre krav i skole, og bedre overgang fra barnehage til skole. Og bedre 

overganger til skole og ungdomsskole.  

Flere organiserte aktiviteter som ikke er sport for barn. 

 

29. Vi har bra tilbud i Rakkestad i dag. 

 

30. Flere aktiviteter for små barn? Rakkestad turn er flinke! 

 

31. Mye tryggere skoleveier som ikke blir fulgt opp. Vi ser jo hvordan idiotiske 

veiplanlegginger i Rakkestad har fungert, komplett skandale. 

 

32. Kanskje flere fritidsaktiviteter. 

 

33. Er beskrevet tidligere. Full barnehagedekning. 

 

34. Bygg ny barnehage i sentrum. Barna er framtida vår. 

 

35. De ønsker å komme seg litt ut av kommunene innimellom, men bussforbindelse til 

Sarpsborg er rett og slett helt elendige. 

 

36. Kollektivtransport så de kan komme seg til sentrum. 

 

37. Er Rakkestad en barnevennlig kommune? Mangler man et kunnskapsgrunnlag? 

Burde man i samarbeid med et departement iverksette en undersøkelse av barnas 

levekår her i kommunen? Hvordan er egentlig trivselen i skole og barnehager? Hva 

ønsker foreldrene? Hva ønsker barna? Fanges problemer opp av skoler og 

barnehager? Jeg bare spør - mine kunnskaper om dette er minimale. 

 

38. Gode barnehager og skoler med fokus på trivsel, sosial kompetanse, nysgjerrighet og 

lyst på livet. 

Gode arenaer for sosiale samlinger og aktivitet, både uorganisert og organisert. 

Beholde evt. utbedre en svømmehall. Helgeåpent? 

 

39. Et mangfold av tilbud til "mangfoldet". Idrett, kultur, friluftsliv og arrangerte turer til 

Tusenfryd/Liseberg/skiturer. 

 

40. Det er mange tilbud til barn og unge. Kanskje litt mer kulturelle tilbud. 
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41. Barnehager og SFO må ha tilstrekkelig med plasser - også fleksible plasser. Se til 

arbeidstidene i helsevesenet, transportnæringen, hotell og reiseliv når tidspunktene 

for åpne barnehager bestemmes. 

 

42. Barnehagetilbudet i Rakkestad er godt, men ensformig. Barnehagene oppleves som 

så like. Drømmen hadde selvfølgelig vært at det var en gårdsbarnehage her, men det 

krever at en privat aktør ønsker å starte og drive. Men jeg kan absolutt se for meg en 

barnehage i området bak Os skole. En barnehage som er naturlig å velge for de som 

har barn som skal starte på Os, men også for andre som ønsker en barnehage med 

nærhet til naturen. Her kan man ha store uteområder eller kanskje benytte 

skogsområdet. Jeg håper virkelig dere ser på dette som et alternativ til enda en 

sentrumsbarnehage. 

 

43. Barnehagene i Rakkestad er bra, vi må ha nok plasser også for fremtiden. 

Barneskolekapasiteten må ligge i forkant av utviklingen, slik at vi får store nok skoler 

til å kunne gi et godt skoletilbud. 

 

44. Oppvekstmiljøet for barn i Rakkestad er stort sett bra. 

 

45. Barn og unge er foreldrene sitt ansvar, ikke kommunen, husk det. Kanskje foreldrene 

får være mere hjemme når de har fri, ikke bare tenke på seg selv. Ta vare på barna 

sine, ikke stresse med andre ting. Foreldrene må vite hvor barn/unge er til enhver tid, 

mange som ikke har peiling, da kan det skje litt av hvert. 

 

46. Aktivitetstilbud. Ikke bare organisert, men også flere møteplasser som lekeplasser, 

skøytebane, ballbinger osv. 

Trygghet og inkludering for barna våre kan vi i Rakkestad bli bedre på, det er altfor 

lett å havne utenfor her. 

 

47. Jeg skulle ønske det kunne vært pusset opp og vedlikeholdt både inne og ute i de 

kommunale barnehagene. Det er veldig slitt og trengs en real oppussing. Det er 

bedre å gjøre det nå, enn at det skal forfalle helt. Foreldre i dag er veldig opptatt av 

hvordan lokalene ser ut og uteområdene. 
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Ungdom: 

 

Spørsmål: 

Rakkestad kommune skal bidra til at bygdas ungdom får en god ungdomstid og en god start 

på voksenlivet. Ungdom skal ha trygge rammer og gode opplevelser. 

Men, ungdommer er forskjellige og har ulike behov. Noen finner seg til rette i lag- og 

foreninger, andre trives utenfor de etablerte gruppene, noen faller utenfor og er ensomme. 

Vi skulle gjerne hatt fasiten på hvordan kommunen og fellesskapet kan bidra til at alle 

opplever ungdomstiden her i Rakkestad som positiv og innholdsrik. Vi tror det finnes mange 

innbyggere i bygda vår som kan gi svært viktige innspill. 

Hvis du og vi kan bidra til at enda flere kan se tilbake på en verdifull ungdomstid her i 

Rakkestad, så har vi ingen tid å miste. Skriv ned det du kommer på! 

 

 

1. Tror tingen er å få et løft på det sosiale på ungdomsskolen. Det er der mange faller 

utenfor. Ungdomsskolen kan for eksempel arrangere eventer og sosiale 

sammenkomster i regi av skolen. Sette inn et fokus for å stoppe utestenging, og 

jobbe med inkludering. Mange jeg kjenner, inkludert meg selv, har hatt dårlig erfaring 

med ungdomsskolen her i Rakkestad. Det er for lite fokus på miljøarbeid i 

ungdomsskolen. Det setter spor i senere tid, slik som en liten bygd som Rakkestad, 

der «alle kjenner alle». Mange flytter ut av Rakkestad for å rett og slett få en ny start, 

starte på blanke ark, der ingen dømmer deg for den du var for eksempel på 

ungdomsskolen. 

 

2. Jeg tenker at de som ikke driver med sport kanskje kunne ha et sted de følte seg 

velkommen til å drive med spill, lesing og data i et ungdommelig miljø. Det kan være i 

et eget rom/avdeling i biblioteket f.eks. Et slags aktivitets- og utforskerrom. Et rom der 

de møter på litt utfordringer, litt ala «escape room». Her kan det være to voksne som 

har ansvar for å lage et opplegg med jevne mellomrom, ungdommene kan 

engasjeres i dette også, være med å utforme ideen. 

En annen ting kan være å engasjere ungdom til å lage veldedighetsfester, samle inn 

penger til utvalgte prosjekter, få drahjelp av kommunen. Lage underholdning, lære å 

være konferansier, selge produkter eller innsamlede varer, skaffe sponsorer etc. 

masse god opplæring her! Viktig at unge mennesker «brenner» for noe!! 

 

3. Litt flere aktiviteter for bare ungdommer. 

 

4. Jeg skulle ønske det var flere steder ungdommer kunne være ute. Det burde være 

flere utesteder hvor ungdommer kan være. 

 

5. Da jeg var ung elsket vi å gå på "kjelleren" ungdomsklubb. Dette er kanskje et tilbud 

som kan gjenopptas? 

 

6. Møteplasser som er egnet for ungdom. Klubbhus, mekkeverksted. 
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7. Ungdomsklubb og psykisk helse og opplegg for ungdom, så de blir sett og tatt vare 

på. 

 

8. Det finnes noen nasjonale chattetjenester for barn og unge. Disse er fantastiske og 

kan gi god hjelp. De kan likevel ikke veilede til hvem og hvor man kan ta kontakt med 

lokalt. En slik tjeneste i kommunen kan være med på å forebygge selvskading og 

selvmord, og gir en mulighet til å fange opp barn og unge som sliter psykisk. Chatten 

bør være anonym. Likevel vet man at flere unge bruker slike tjenester gjentatte 

ganger når de har behov for noen å snakke med. Kommunen vår er såpass liten, at 

man bør kunne ta seg tid til å opprette et "tillitsforhold" med brukeren. Da vil det være 

en mulighet for at brukeren selv vil oppgi navn, og kan hjelpes videre. 

 

9. Tilbud i tillegg til idrett og korps, ungdommen må føle at de er like viktige og at de blir 

sett - ellers vil mange av dem forlate/ikke komme tilbake. 

 

10. Unge mennesker lider mest her. Inkludert barna mine. 

 

11. God skolehelsetjeneste inkludert psykolog/psykiatritjeneste. Skolefrokost. 

Ungdomsklubb eller andre fritidstilbud som ikke er idrett. 

 

12. I Rakkestad og det triste jeg opplever mer og mer er at de unge og rastløse tar 

mindre og mindre ansvar og konsekvenser av handlinger som blir tatt. Mulig mer 

synlig politi/oppsyn på kveldstid like mye som dagtid. Og kampanjer mot og for 

ungdommen. Kanskje politikere her i Rakkestad kan oppsøke kveldens ungdom og 

selv se og høre hva de mener og opplever. Ta dere noen turer ut på 

ettermiddagen/kveld, og helgene for å møte og se dem på de plasser hvor dem pleier 

å samles. 

 

13. Et forslag som kan være med på at ungdommer ikke blir ekskludert og havner på 

utsiden av samfunnet, kunne vært en slags «ungdomsklubb». Altså et slags lokale 

som holder åpent fredag og lørdag kveld hvor det blant annet kunne blitt servert mat 

og drikke. Hvor man kunne spilt musikk, og samtidig hatt en scene hvor det kunne 

vært live musikk noen ganger, blant annet for lokale musikere. Det kunne for 

eksempel være flere muligheter som biljardbord og andre ting. 

 

14. Ungdomsklubber. Treningspark. 

 

15. Det å tilby en skole innenfor kommunen etter ungdomskolen er viktig, de som er 

veldig usikre på hva de vil, må velge mellom svært mange valg langt unna, og 

tilhørighet og miljø kan gjøre det verre for studentene, men hadde de hatt mulighet til 

å studere lokalt til tross for usikkerhet, så hadde de valgt noe i nærheten, de ville 

kanskje også vært mer forberedt i tidlig stadie. Så igjen, videregående innen 

landbruk, men også mekanisk og helse- og sosialfag. Jobber og utdanning innenfor 

kommunen, ingenting kan være mer bærekraftig en det. 

 

16. La ungdommen ha et sted der de kan cruise rundt med biler, traktorer etc. Nå blir de 

jaget vekk. La dem få kjenne at bygda bryr seg om dem. Få ut energi på lovlig vis. 
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17. Mekkeverksted. Disko. 

 

18. Flere møteplasser, større parker og uteområder. 

 

19. Det jeg føler at Rakkestad trenger til ungdommen er en stor plass hvor mange kan 

møtes, hvor det er lovlig å kjøre rundt på et stort asfaltområde og herje rundt 

sammen! Altså et stort asfaltert område som mange kan være på uten å bli avbrutt av 

folk som klager uansett hva man gjør! Dette bør være plassert et sted ikke så langt 

unna sentrum, samtidig som at det er et sted hvor færre folk kan klage over bråk. 

 

20. Ungdom har vel ikke noe spesielt sted å være så de flakker litt rundt. 

 

21. Make a sport place outside ungdomskolen, at free time they can make a small 

workout. And I think if people see when somebody take a workout, maybe they also 

want to try next time and it help to choose a healthy lifestyle. 

 

22. Fritidsaktiviteter er viktig. Støtt foreninger. 

 

23. Ungdomsklubb som aktivitetshuset. Det var et supert sted å dra etter skolen. Ha et 

sted å være istedenfor mange som bare blir sittende inne. 

 

24. Få mobberne på ungdomsskolen til å flytte istedenfor de som blir mobbet. 

 

25. Sende ut evt. spørreskjema på skolene over hva de savner av innhold, eller gjøre det 

til et prosjekt. Hvordan ser en ungdom for seg «det perfekte Rakkestad» Mye kreativ 

ungdom i bygda vår. 

 

26. De som finner sin plass i lag og foreninger er i utgangspunktet ressurssterke unge. 

Fokuset bør ligge på de som ikke er en del av det fellesskapet. Jeg ønsker et 

lavterskeltilbud etter skoletid og i helgene. Der ungdom som faller utenfor kan få et 

næringsrikt måltid, leksehjelp, muligheter for samtaler med miljøpersonale og få gjøre 

aktiviteter med jevnaldrende. Godt forebyggingsarbeid er en viktig nøkkel for god og 

bærekraftig kommuneøkonomi på sikt.  

Miljøterapeuter med barne- og utviklingsfaglig kompetanse på alle skoler! Om vi 

har/får denne type kompetanse inn i skolene vil skeivutvikling kunne oppdages og 

korrigeres på et mye tidligere tidspunkt. Lærerne har verken tid eller riktig 

kompetanse til å ivareta denne biten av skolehverdagen. 

Tiltak for å forebygge rusmisbruk hos ungdom. Rusmisbruk ødelegger både 

enkeltskjebner og kommuneøkonomi på sikt. Tidlig inn! 

 

27. Det er opp til hver og en hva de vil gjøre, det er mye man kan gjøre på fritida, fotball, 

håndball, skyting osv. 

 

28. Fokus på psykisk helse hos ungdom. Åpen og tilgjengelig ungdomsklubb med mange 

nok trygge utdanna voksne. Et barnevern som fokuserer på forebygging også blant 

ungdom. 
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29. Jeg vil igjen påpeke det manglende kollektivtilbud. De unge er opptatte av miljøvern, 

og da er det ikke like ok å måtte kjøres/hentes i bil av foresatte. 

 

30. Ungdommer er Rakkestads framtid. 

Derfor er det viktig at de får både omsorg og faglig læring på skolen. 

Må inkludere foreldre også. Åpen dialog, hør hva ungdommer har på hjertet. 

Ikke alle er flinke i teoretisk del av undervisning. 

Gir mere ansvar i tidlig fase. 

Omsorgsfulle lærerne og voksne på skolen. 

Arbeidsplass for de som faller fra skolen. 

Nav må være hjelpsomme. 

Langt ventetid for tiltak fra Nav er ikke bra. 

Godt ungdomsmiljø. 

Narkotikafrie ungdommer. 

La ungdommer feste i sentrum uten at folk klager. Dere var ungdom en gang. 

 

31. Under coronatiden spesielt, har mange ungdommer falt utenom det sosiale liv. 

Spesielt mange blir sittende med TV-spill/data som sitt sosiale nettverk. Kanskje få 

disse ut av rommene og lage til et Lan-arrangement i Rakkestadhallen, og kombinere 

med andre aktiviteter under sommerferie.  

Oppgradering eller bygging av lekeplasser/ballbinger i alle byggefelt har jeg god tro 

på. 

 

32. Variert utvalg av fritidsaktiviteter 

 

33. Det sier seg selv når tettheten blir for utbygd så er åpne pusterom ødelagt. 

 

34. Har ikke barn eller barnebarn som bor i bygda, men viktig med aktiviteter for de unge, 

som sportsforeninger og gjerne aktiviteter for motorungdom, som er en stor interesse 

i bygda. Hva med å utnytte Rudskogen også til dette? 

 

35. Legge forholdene til rette for idrett og lek osv. 

 

36. Jeg ønsker et bedre tilbud til litt større barn med nevroutviklingsforstyrrelser. En felles 

møteplass for barn og foreldre til de litt større barna.  

Også et godt tilbud etter skolen som ikke er SFO . Når de begynner å komme i 4.-5. 

klasse vil det for mange av dem ikke passe med det SFO tilbyr. Allikevel trenger 

disse barna arenaer de kan mestre på, og vi foreldre trenger gode arenaer der barna 

våre er ivaretatt slik at vi kan få lov å stå i 100% arbeid. Vi er i like stor grad som 

andre foreldre i behov av å få være samfunnsnyttige mennesker som bidrar på tross 

av at vi har barn med utfordringer. Slike arenaer tror jeg vil være vinn-vinn for både 

barn og foreldre. 

 

37. Mitt barn blir voksent nå, snart lege, har ikke ungdom, men for all verdens ungdom 

må vi planlegge godt for en bedre fremtid. 

 

38. Må få opp flere arenaer for ungdom innen idrett, ikke bare fotball/håndball og turn og 

kultur, Kortere ventelister på kulturskolen. Friidrett. Basket. 
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39. Ungdommene trenger et sted der de kan få lov til å være ungdommer, en park, et 

tilholdssted og for eksempel Stallen kan jo ha ungdomspizza og karaoke for bygdas 

ungdommer 1-2 ganger i mnd. med studentpris på mat. Ungdommene kommer ut og 

vår lokale Stallen, som jeg sjøl var på i min ungdom, kan glede neste generasjoner 

og det er trygt å være der. 

 

40. ALTFOR dårlig tilbud til ungdom som ikke driver med idrett, spiller et instrument eller 

er religiøse. Vi trenger et aktivitetshus som rommer mange forskjellige aktiviteter og 

er tilrettelagt for de fleste grupper ungdom. Ikke bare de som «sliter mest». Et hus 

hvor det mekkes mopeder i kjelleren, bakes skolebrød på kjøkkenet, spilles musikk 

stua, spilles data i 2. et. og legges til rette for andre aktiviteter. Slik det er i dag gjør 

Røde Kors en MYE bedre innsats for ungdommen enn det kommunen gjør og det 

synes jeg er FLAUT. Har bodd her siden -97 og er nå på ungdom nummer 4 og må si 

at tilbudet til ungdom her i bygda aldri har vært noe å skryte av. 

 

41. Det trengs tilbud til ungdom som ikke bare går på idrett (noe som selvsagt også er 

veldig bra). Hva med et sted ala Litteraturhuset i Fredrikstad med ulike tilbud og en 

type utested. 

 

42. Rakkestad har en flott ungdom - det er mitt hovedinntrykk. Gode skoler er noe av 

grunnlaget. 

 

43. Et mer synlig og tilstedeværende politi. Tett tilsyn med de i Rakkestad som dessverre 

bedriver salg av narkotika m.m. 

Et tettere samarbeid med bruk av Rudskogen for bygdas unge. 

Skape oversiktlige og gode møteplasser for unge. 

Ha aktivitetstilbud med "trivsel og lavterskelnivå" for ungdom. Dette er viktig for å 

hindre "utenforskap" og sense utfordringer i ungdomsmiljøet. 

 

44. Trygge, uformelle møteplasser. 

Steder som ungdom kan stikke innom og møte trygge voksne. 

Kino en gang i blant tilpasset ungdom til redusert pris. Konserter med lokale band 

som kan spille for ungdom i bygda. 

 

45. Kollektivtilbud til de nærmeste tettsteder, spesielt i helg er nødvendig for den yngre 

garde. Det kan fungere begge veier. 

 

46. Kommunen bør ha som målsetting å kunne ha en egen videregående skole i løpet av 

de 10 neste årene. Dette vil styrke ungdommens utdanning og bygdas 

tiltrekningskraft for nyinnflyttere. 

I tillegg kan kommunen tilby «private skoleaktører» muligheter for å etablere seg. 

 

47. Er det så synd på ungdommene, de får alt de trenger uten å gjøre noe som helst, syr 

puter under armene deres. Det er ikke bra, da setter de ikke pris på noe som helst. 

Får gå tilbake til gamle dager da vi måtte jobbe, hjelpe til hjemme, finne på ting selv. 

Ikke som nå som alt må legges til rette for dem, hva skjer når de skal ut i arbeidslivet, 

de får problemer. De får snart lære seg og ta tak i ting selv, det lærer man av. 
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48. Kommunen generelt må jobbe mot barnefattigdom, utenforskap, mobbing, og for 

inkludering, aktivitet, sosialisering, utvikling og tilhørighet. Hvordan man får til det er 

nok et svar større enn denne boksen å skrive i. Men temaet må alltid være på 

agendaen. Ungdom må føle seg trygge, underholdt og velkomne i Rakkestad! 

 

49. En møteplass for ungdommen hadde sikkert vært fint. «Kjeller’n» var et flott tiltak. 

 

50. I vanlige tider er tilbudet til ungdommen bra. 
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Tilpassede behov: 

 

Spørsmål: 

Alle har forskjellige behov i ulike faser i livet. Mange av oss trenger ekstra tilrettelegging i 

lokalmiljøet. Hva kan kommunen gjøre for å skape en bedre hverdag for oss som trenger 

det?  

 

1. Synes Rakkestad kommune er kjempegode på tilrettelegging og tilpassede behov i 

lokalmiljøet. 

 

2. Bedre tilrettelagt fremkommelighet for de med nedsatt funksjon, fysisk, blant annet for 

rullestolbrukere. Tenk bare på hvor høyt varer i butikker står for de som kommer inn 

med rullestol i butikker. 

 

3. Tror Rakkestad tar godt vare på de som trenger ekstra tilrettelegging. 

Her kan vi også ha en dag i året hvor vi gjør litt stas på de som trenger litt ekstra 

omsorg. 

Vise mangfoldet i kommunen, at alle er regnet med. 

Sørge for at det er lett å komme seg opp og ned fra fortauet. At det er stor nok 

bredde der man ferdes, enten det er med rullestol eller krykker. Tilgjengelige 

toaletter. 

Kommunen kan gi støtte til butikker som trenger oppjusteringer når det gjelder 

ramper og utvidelser av dører f.eks. 

 

4. Rakkestad trenger flere og mer praktisk plassert handikapparkering. 

 

5. Ingen vil være fornøyd med kommunen 100 %, men opinionen kan absolutt være 

med på å gjøre livet bedre for de fleste som bor i Rakkestad. 

 

6. Ha orden på kommunale veier og bygninger slik at alle har tilgang. Rullestoler, 

barnevogner, blinde osv. Asfalt er også å tilpasse behov! 

 

7. Bedre og mer økonomisk støtte til de som så sårt trenger det. Lettere å etablere seg i 

Rakkestad for eksempel med støtte fra kommunen til leilighet/huskjøp osv. 

 

8. Opprette flere støttekontakter blant annet. 

 

9. Jeg ønsker trygge sykkelveier mellom Rakkestad og Sarpsborg! Det er stort fokus på 

miljøvennlighet, men veiene er dårlig belyst og ikke mulighet for sykkel eller turgåere 

for å komme seg mellom Bredholt og sentrum, eller Ise og Rudskogen. Det er et 

absolutt minimum at det i hvert fall må være belysning. Fartsdumper ved fotoboksene 

hadde også hjulpet for å senke hastigheten - for alle oss som har barn langsmed 

veien inn til Rakkestad. 

 

10. Internett er vel et dilemma for oss som bor litt utenfor Rakkestad. Og dette går ut over 

skole og andre nettrelaterte forhold. 
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11. Hjemmehjelp med handling og renhold ville være bra. 

 

12. Lekser gjøres på skolen så foreldrene kan få mer tid med barnet sitt de timene alle 

har fri sammen. 

 

13. Rakkestad er flinke på dette området. Kanskje i Degernes mangler de mange ting. 

 

14. Har vel kanskje ikke tilstrekkelig innsikt til å kommentere på dette, men føler jeg 

trenger å dele det lille jeg vet. Min søster med funksjonsnedsettelse flyttet til 

Rakkestad for rundt to år siden. Da måtte hun slutte i det aktivitetstilbudet hun hadde 

fordi kommunen ikke var med på ordningen. Og ikke fikk hun noe alternativt, 

tilsvarende tilbud heller. Om dette stemmer burde vel kanskje et slikt tilbud på plass? 

Eller hvorfor ikke bli med på den ordningen som allerede finnes? Det var en slags 

ordning som gikk på tvers av kommuner, hvor man kunne reise flere steder og trene 

med andre i samme båt om ikke jeg har forstått helt feil. Hun følte i hvert fall hardt på 

det da hun mistet dette tilbudet. Hun er ellers ufør og sitter mye hjemme alene. Jeg 

tror dette kanskje var en slags sosial arena for henne som fikk henne ut og møte 

andre. Nå sitter hun tilbake hjemme i leiligheten mens vennene hennes i de andre 

byene drar på denne treningen uten henne. 

 

15. Få rampe og bredere inngangsparti på ulike butikker! For rullestolbrukere. 

 

16. Lavterskeltilbud for familier som trenger litt ekstra støtte i perioder. F.eks. parterapi. 

 

17. Totalt mangelfullt. 

 

18. Sortering av avfall (matavfall, metallavfall) hjemme. 

 

19. Se forslag om "aktiv på dagtid" og sanseanlegg. Et slags Flex-tilbud som gjør det 

mulig for funksjonshemmede uten bil å delta på aktiviteter selv om man bor utenfor 

sentrum, samt generelt flere gratis eller rimelige aktivitetstilbud. 

 

20. Ønsker virkelig at «mangfoldet» var mer synlig i Rakkestad. Det er mange unge 

voksne som bor i omsorgsleiligheter i Rakkestad. De fleste får et arbeidsforhold på 

Rause eller et dagtilbud på dagsenteret. Dette er mennesker som også kunne ha 

glede av å være mer synlige i egen kommune. Mennesker med funksjonsnedsettelser 

er like ulike som deg og meg, og det er derfor et behov for mer varierte tilbud når de 

skal ut i arbeid eller i en aktivitet. Alle har samme rett til livsglede og en opplevelse av 

å være verdifull for andre og for samfunnet. En visjon om et inkluderende Rakkestad 

hadde vært bra! 

 

21. En koordinator som tar kontakt og hjelper til med å opprette kontakt med fagmiljøer 

som kan gi rett hjelp. 

 

22. Fortsette å videreutvikle det gode tilbudet vi har her i bygda. 

 

23. Nå når kulturskolen blir ferdig, bør kommunen kunne tilby f.eks. musikkterapi, 

øvelseslokaler for kor. m.m. 



26 
 

 

24. Gjøre det pent og hyggelig der vi ferdes. 

 

25. Få NAV-brukere i arbeid, det er helt sykt at noen bare kjører bil, eller ikke gjør noe 

som helst, de har ikke bare en bil, men to, det er en skam for alle de som jobber og 

står på, skaffer seg hus og hjem, mens noen bare går på NAV, dette må det gjøres 

noe med, sett de i arbeid, det har aldri tatt livet av noen. 
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Integrering: 

 

Spørsmål: 

Alle rakstinger er vevd sammen av slekt og historie fra ulike landsdeler, andre land og 

forskjellige erfaringer og kulturer. Helt siden de første innbyggerne kom til Høgnipen for 

10.000 år siden, har Rakkestad vært et mangfoldig lokalsamfunn. 

Det er lett å glemme hvor forskjellige og sammensatte vi alle er. 

Alle som kommer til bygda vår og vil leve livene sine her, fortjener å bli tatt godt vare på. 

Mange av oss har en vei å gå før vi møter andre mennesker slik vi selv ønsker å bli møtt når 

vi kommer til et nytt sted. 

Hvordan kan vi være gode medmennesker og bidra til at alle rakstinger opplever inkludering 

og respekt? 

Hvordan kan innflyttere fra andre deler av landet og fra andre land bidra til at vi blir bedre 

kjent med hverandre? 

Opplever du selv som innflytter/innvandrer at det er vanskelig å finne fotfeste i Rakkestad? 

Dette er temaer som vekker følelser hos mange. Alle innspill her er like viktige. Det er lov å 

være ærlig og fortelle akkurat hva du føler og hvordan du opplever «samhold og mangfold» i 

Rakkestad. 

 

 

1. Det mangler norskopplæring i bygda. Vi vil lære norsk og trenger praksis. 

 

2. Om økonomi for de som har det tøffest, enten de er nye landsmenn/-kvinner – for 

eksempel arbeidsledige eller syke - evt. går på sosialhjelp: Rakkestad og mange 

andre kommuner må slutte å ta/stjele barnetrygden fra de som går på sosialhjelp - 

den blir jo trukket fra sosialhjelpa? Så til de kommunale husleiene til folk med dårlig 

råd - de må senkes - såkalt markedsbasert husleie er ikke bra? Gjengs leie blir det 

også kalt! 

 

3. For innvandrere som kommer til Rakkestad er norskkurs viktig, at man har fokus på 

integrering. Ha kvelder for eksempel med fokus på å lære norsk kultur og ikke minst 

kulturen i Rakkestad. 

 

4. Det bør lages flere forum der innflyttere og innvandrere kan møtes og samtidig møte 

andre innbyggere med lenger fartstid her. 

Få et bredere innblikk i mulighetene her i Rakkestad, der den enkelte står når de 

kommer nye. 

Slike spørre-undersøkelser som dette, der alle får muligheten til å oppleve at sin 

stemme og sitt liv er viktig her, er tommel opp, veldig bra! Takk, Carsten Lier, for 

initiativet. Du vil nå alle og at alle skal få muligheter! Det er bra å se du fortsatt er her. 

 

5. Innflyttere må tas imot på en vennlig måte, de må inviteres inn. Vi kan lage 

sammenkomster der det er lett for dem å delta. Og det er også viktig å oppfordre de 
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som ikke er innflyttere om å delta på de ulike arrangementene.  

Hva med en storslagen fest i gata en gang i året, der vi gjør stas på innflytterne, og 

viser at vi ønsker dem velkommen?! 

Kanskje ta en personlig runde rundt til dem, og spørre dem om hva de har behov for, 

hvordan de trives, hva som kan gjøres annerledes, eller hva de ønsker. 

 

6. Jeg er innflytter i Rakkestad. Jeg har aldri følt meg velkommen her. Ingen som 

stopper og snakker med deg eller hilser på en. Når jeg fikk barn så var det mye snakk 

om barselgrupper. Men dessverre her fikk jeg aldri bli med, de spurte ikke om jeg 

hadde lyst til å bli med på møter. Det er vondt å innrømme det, men jeg er ensom. Å 

bli integrert nå er nok for sent. 

 

7. Integrasjon finnes ikke i Rakkestad. 

 

8. Det er en del skjult rasisme i bygda, og en del negative holdninger til ukjente/nye ting. 

Disse utfolder seg på egne og felles sider på Facebook, noe som gir et dårlig inntrykk 

av folk her. 

 

9. Dette temaet er det vanskeligste. Integrering er ikke lett. Integrering av mennesker fra 

andre land enn Europa, det kan være problematisk senere. Forelde kommer, noen 

kanskje jobber, men barna vokser og får ikke god utdanning - så de kan være på Nav 

det meste av livet, så dette temaet er håpløst. 

 

10. Bygdekvinnelaga er flinke med inkludering av nyinnflyttede. Og de må selvfølgelig 

ønske å bli inkludert. Ikke alle kulturer vil blande seg med oss dessverre. 

 

11. Det kan ta lang tid å komme inn i Rakkestadmiljøet og særlig hvis du er annerledes 

på en eller annen måte. Tror dette på sikt blir bedre - det er de eldre som har flest 

fordommer som må bekjempes! Flott med mangfold i bygda! Kommunen kan bidra 

med målrettede arrangementer og ha personer ansatt som hjelper folk fra andre 

kulturer å forså det norske samfunnet. Vi må godta annerledeshet, men motvirke 

uvitenhet som kan skape unødvendige barrierer. 

 

12. Flere/mer kulturelle aktiviteter i åpen gate? 

 

13. Dersom man har tilbud og aktiviteter som kan samle folk fra flere nasjoner sammen, 

vil dette kanskje bidra til en god integrering. For å få en god og sammensveiset bygd 

er god integrering viktig. 

 

14. Tror ikke man får gjort så mye med den kulturen at man ikke er ekte Raksting før man 

er femte generasjon. 

 

15. Da jeg kom hit selv i 2019, og har bare sett korona nesten, så er inntrykket mitt at 

integreringen er god, både for nye landsmenn og fra Norge. Men det sies jo at 

Rakstinger kan være vanskelig å komme innpå, men det får vi se på når korona er 

over, som sagt tidligere, når normalen skal tilbake må vi sette en standard for hva 

den normalen skal være. 
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16. Skal kommunen ta imot innvandrere, så må de ta inn over seg et helhetlig ansvar. 

Når vi bruker det norske flagget for å feire, så bruker de maskinpistoler. Da sier det 

seg selv at integrering blir vanskelig. Kanskje alltid løst problemer med vold. Og vi 

løser ingen utfordringer med å la våre nye landsmenn få alle rettigheter. Vi 

underkaster oss og forspiller egen kultur. Det er skammelig. Vi må ha egenrespekt, 

og sette klare grenser. Men gjensidig respekt. 

 

17. Jeg opplever Rakkestad som et godt og trygt sted å bo der man holder et ekstra øye 

med naboen.  

At kommentarfelt holdes lukket enkelte ganger kan være en fordel.  

Fokus på det positive i større grad. Det skjer mye i bygda. 

 

18. Savner en buss i Rakkestad. Det kan være en buss som er større enn en minibuss 

og mindre enn en vanlig buss. Det er mange eldre som har vanskeligheter med å gå 

inn til sentrum. Ikke alle har biler og ikke alle har familie i nærheten. Hadde en hatt en 

"buss" som kanskje kunne kjøre rundt i Rakkestad, fra Mjørudgata og resten av 

Rakkestad flere ganger om dagen. Det er ikke sikkert at ruta bør kjøre på kveldstid. 

 

19. Som innflytter har jeg svart på dette tidligere. Det er vanskelig å komme i kontakt med 

andre i alle settinger. Foreldre som klikker seg og stenger andre ute. Og da er det 

ikke rart at det blir mobbing på skolene heller. Unger tar etter sine foreldre. 

 

20. Veldig vanskelig å være innflytter her i bygda, ingen kontakt med bygdas folk hvis du 

ikke jobber. På jobb er det bare der du prater med dem, ingen ber deg på besøk 

heller. Der jeg kommer fra i Nord-Norge kom folk på besøk uansett klokkeslett. Her i 

Rakkestad liker ikke bygdas folk at man kommer på besøk, hvis du ikke har gitt 

beskjed at du kommer. 

 

21. Ok om de klarer seg selv, men ikke riktig at vi skal bidra for dem. 

 

22. Hei! Takk for at dere tenker på oss innvandrere, bra at dere ønsker å inkluderer oss i 

samfunnet. Selv om dere skriver at Rakkestad har vært et mangfold-lokalsamfunn, 

det er ikke sånn vi føler oss, vi føler oss glemt, vi vil føle oss inkludert når aktiviteter 

blir planlagt. Som alle andre kommuner gjør, vil vi ha en dag i året hvor vi feirer 

innvandrere, en dag med mat fra landet vårt, sanger og musikk fra der vi kommer fra. 

Trenger dere noen som dere kan samarbeide med, da er jeg her, det er bare å ta 

kontakt. Jeg sitter med masse tips som dere kan ta i bruk så at innvandrere føler seg 

inkludert. Takk så lenge. 

 

23. Jeg har bodd her i over 25 år og jeg føler enda at jeg ikke har blitt tatt godt imot. Det 

hjelper ikke hvor man kommer ifra. Er man ikke født og oppvokst i Rakkestad, er man 

ikke god nok og vil bli holdt utenfor. 

 

24. Er innflytter og trives godt her. 

 

25. Det er lettere å integrere seg når en har barn. Da er en kanskje en del av skole, 

aktiviteter, barselgrupper osv. En må ha et tilbud for de uten barn, og noe i alle 

spekter kostnadsmessig. Mange har ikke så god økonomi til å kunne være på kafé 
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flere ganger i uka osv.  

Syntes det er fint de har gå-grupper, strikkekvelder osv.. 

Kanskje legge vekt på hvordan vi opplyser det vi har å tilby, så det når ut til de som er 

nye innflyttere i Rakkestad.  

Syntes det er veldig mye negativt som blir skrevet på en Facebookside i Rakkestad. 

(Husker ikke hva den heter) Ser at nye innflyttere som kanskje spør om ting der, som 

de mener positivt, blir møtt med negative svar! «Hvis du ikke er fornøyd, kan du jo 

bare flytte ut av kommunen igjen». Det hjelper ikke på! 

 

26. Jeg flyttet hit for 34 år siden og det har ikke vært vanskelig å bli kjent med folk i 

bygda. Her er det hyggelig. 

 

27. Stopp innvandringen, de koster landet milliarder, de har en annen religion som ikke 

passer inn, vi har kristendommen. Vi ser hva som skjer i andre land når man blander 

religioner. Mange av dem jobber ikke fordi de får alt de trenger, nordmenn må jobbe 

for det vi trenger, mange går på NAV, det gjør mange nordmenn også, unge friske 

mennesker går på NAV, skulle ikke vært lov. 

 

28. Er innflytter. Synes ikke det har vært vanskelig å flytte til Degernes, men har ikke 

mange kontakter i Rakkestad enda. Man trenger tid og et nettverk. Og man må velge 

å delta på ulike arrangement. 

 

29. Jeg flyttet til Rakkestad fra Kløfta i 2016, og jeg stortrives her. Tror at hvis man selv 

aktivt prøver å bli en del av samfunnet her, så blir man godt mottatt i bygda. 

 

30. God og effektiv integrering ønsker jeg i Rakkestad. 

Flyktninger skal ikke bare lære språket, få jobb og betale skatt og thats it. De må 

være inkludert. 

Jeg ønsker en samling eller fest en gang hver 3. måned i sentrum, vi viser vår 

tradisjonelle mat osv. og blir kjent med folk. Ennå mange er skeptiske til å snakke 

eller møte oss. 

Mange nye landsmenn er ressursmennesker og mange har høy utdannelse, men 

hvorfor har de ikke sjans å få jobb i Rakkestad? Etter at de har kommet til Rakkestad, 

they are all alone, plasserer dem på skolen uten oppfølging. Ikke rart at mange har 

misforstått regler i Norge, de går til avtaler uten tolk. 

 

31. Vi må ta vare på våre egne, ikke ta inn mange innvandrere som dominerer. Noen er 

greit. 

 

32. Vær på hils med naboene. Vær inkluderende i samtalegrupper, jobb og skole. 

 

33. Man lever i 2021 - det skulle ikke vært et problem. Æ respektere og integrere andre 

mennesker med ulike bakgrunner. 

 

34. Skape gode arrangementer og møteplasser hvor man kan bli kjent. 

 

35. Bare å glemme, fungerer ikke. 
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36. Et lite sted vil alltid ha en patriotisk innstilling. Det er helt forståelig, og derfor er det 

viktig samtidig å ha store vinduer mot verden utenfor, særlig hvis dere ønsker mer 

bosetting. 

 

37. Jeg tenker at vi kanskje kunne hatt familier som på frivillig basis kunne fungert som 

vennskapsfamilier. Om kommunen hadde hatt en sted man kunne melde seg og 

formidlet kontakt mellom nyinnflyttede som ønsker tilbudet og frivillige f.eks. 

 

38. Føler at jeg er blitt tatt godt imot som innflytter til Rakkestad, flott bygd som jeg nå er 

stolt av å kalle bygda mi! 

 

39. Ja, det er vanskelig å bli integrert av Rakstingene, selv om det finnes unntak. 

 

40. Rakkestad og Østfold har lite integreringsutfordringer sier flyktningkonsulenter jeg har 

snakket med - i forhold til andre deler av landet. 

 

41. Øve oss på å være inkluderende i alle sammenhenger. Premiere de som satser 

ekstra på inkludering og rekruttering i form av sosiale samlinger/fritid/aktivitet. 

 

42. Bedre kollektivtilbud så folk kan komme seg på norskkurs og skole. 

Utvikle Røde kors sitt tilbud videre. Lage uformelle møteplasser, hvor norske og 

innvandrere kan møtes. Lag og foreninger bør oppfordres til å inkludere innflyttere og 

innvandrere. 

 

43. Viktig med felles møteplasser/arenaer utenfor hjemmet, slik at både gamle og unge, i 

alle aldre, sammen kan treffes og ha sosial omgang. 

 

44. Jeg ønsker at kommunen skal være en «ja»-kommune til å kunne ta imot flyktninger 

og asylsøkere. Kommunen bør ha en god integreringsplan, slik at nye innflyttere blir 

ivaretatt på en god måte. Det samme gjelder innflyttere som kommer for å arbeide 

her. Vi har mange bedrifter som benytter utenlandsk arbeidskraft. Kommunen bør i 

samarbeid med bedriftene ha klare krav og forventninger til hvordan disse skal bo, 

integreres og være en aktiv del av Rakkestadsamfunnet. 

 

45. Det er ikke lett å komme flyttende til Rakkestad og ikke kjenne noen fra før 

av. Barnefamilier har det nok lettere gjennom barna. 

 

46. Er imot innvandring, ser andre steder hva det innebærer, knivstikking, bilbranner, ran, 

slåssing, voldtekter osv. Hva er det de bidrar med til landet vårt, de fleste går på 

NAV, husk det er våre skattepenger, ikke alle er interessert i å bidra til det. Bor man i 

sentrum så ser man de hver dag, kjører flotte biler eller går, merkelig at de har så 

mye penger, er ikke mye jeg får i pensjon. Dette må stoppes, de som kommer hit har 

penger, de kjøper seg hus, menighetshus, helt utrolig, slutt å være naive. De har en 

annen religion som IKKE passer i Norge, den er farlig, stopp denne galskapen før det 

er for sent. Norge er et topp land for dem, her får de alt de trenger uten å bidra med 

noe som helst.  

 

47. Bli med på dugnader. 
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48. Møteplasser så folk kan møtes og faktisk se at ikke alle utenbygds fra er så skumle 

som man tror. Jeg vet at mange innflyttere og innvandrere syns det er vanskelig å 

finne sin plass, få nettverk og rett og slett føle seg velkomne på et lite sted som 

Rakkestad. Nettopp derfor er møtesteder, store og små, det aller, aller viktigste for 

inkludering. 
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Skole: 

 

Spørsmål: 

Rakkestad-skolen er god. Vi har tre nye barneskoler og en ungdomsskole som har vært 

kontinuerlig oppgradert. Elevene våre gjør det bra på nasjonale prøver. Vi er stolte av 

lærerne våre. Noen mener skolene våre har forbedringspotensial. 

Hva mener du? 

 

1. Ha enda mer fokus på forebygging mot mobbing. 

 

2. Vi gjør det forresten bra på nasjonale prøver, fordi lærerne bevisst lar de som ikke 

liker eller har vansker med faget, blir fritatt de nasjonale prøvene. 

Jeg håper også på flere lærere med annen minoritetsbakgrunn, inn i 

Rakkestadskolen. 

 

3. Mye bra med skolene, men de burde ha et større utvalg av kreative fag, og om mulig 

enda mer friluftsaktiviteter. 

 

4. Litt mere praktiske timer og ikke bare teoretiske. 

 

5. Taxitilbud for hele barneskolen. 

 

6. Taxitilbud for alle barn på barneskolen med en uoversiktlig vei der det heller ikke er 

gangfelt. Gjelder også fra femte klasse og oppover. En av veiene som ikke egner seg 

for skolevei er Førrisdalveien. 

 

7. Gymsal på Bergenhus. 

 

8. Ha en avdeling på Rakkestadskolen som de som trenger det lille ekstra kunne få. Alle 

elever har det ikke like enkelt på en ordinær skole. 

 

9. God lærerdekning. 

Alternative opplæringsarenaer. 

 

10. Fokus på SFO når det gjelder bemanning, utdanning, planting osv. SFO er etter min 

mening et "forsømt stebarn" i skolebildet. Det hjelper lite med rammeplan når den 

ikke følges/blir fulgt opp. 

 

11. Bare positive opplevelser knyttet til skole og lærere! 

 

12. Tror skolene er bra, men mye å jobbe med i SFO, mange barn som jeg kjenner som 

ikke liker seg der. 

 

13. Skolene i Rakkestad bør få 1:1 iPader til elevene slik som elevene har fått i blant 

annet Sarpsborg. Dette er et fantastisk verktøy og barna i Rakkestad bør få de 
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samme mulighetene som barn i andre kommuner. I tillegg bærer barna seg i hjel på 

forferdelig tunge sekker helt fra 1.klasse. 

 

14. De gamle byggene på Os skole må pusses opp, hovedbygget råtner på rot og kan 

umulig gi elever og lærere en helsefremmende arbeidshverdag.  

Bergenhus skole er stappfull, og kommunen bør være strengere med å la elever som 

skal gå på Os, få bytte til Bergenhus. 

Kommunen må bruke penger på å kjøpe nye lærebøker som passer til 

Fagfornyelsen, elevene og lærere kan ikke bruke 10 år gamle bøker. 

 

15. På skolene: muligheter for varme måltider. Jeg ser et problem med mobbingen på 

skoler. Det er kjent, men det er bare teoretisk og i praksis uløselig. 

 

16. Har selv et barn i 1 klasse på Bergenhus skole. Savner og ønsker flere 

lærere/assistenter som kan hjelpe barna i undervisningen. Da mitt barn føler at han 

ikke blir sett, hørt eller føler han får den hjelpen han ønsker. 

 

17. Personlig har jeg gått både på Østbygda barneskole (da den var operativ), Kirkeng 

barneskole og Rakkestad ungdomsskole. Skolene er i for seg godt utstyrt med utstyr 

som kreves for å gjøre undervisning god for elevene. Kompetanse blant lærerne fra 

da jeg gikk på skole var noe varierende, men stort sett var det bra. Utvalget innenfor 

valgfag er godt, og det gir blant annet yngre mennesker muligheten til å få et innblikk i 

arbeidslivet. Dette er bra, men ikke minst viktig til de skal tre inn i de voksnes rekker. 

Generelt sett er jeg fornøyd slik det er i dag. 

 

18. Fornøyd, men IKKE fornøyd med at det ikke går å samkjøre barnehagens og skolens 

planleggingsdager. Da får man heller gjøre det på kveldstid. Man har barnehage og 

SFO av en grunn - alle kan ikke ta fri og alle har ikke barnevakt. Ellers er det fint at 

skolene er oppgraderte og fine. Savner dog bedre tilbud i forhold til svømming. 

 

19. Da Rakkestad er en av Norges største landbrukskommune, syntes jeg utdanning 

innen landbruk og kanskje spesial utdanning kunne kommet til kommunen. 

 

20. Jeg undres over at det er så stor forskjell på barne- og ungdomsskole. Få samme 

kvalitet på barneskolen, så vil det snakkes positivt om barneskolen som igjen gir flere 

barn/tilflytting. 

 

21. Veldig bra ungdomsskole som Rakkestad kommune kan være stolt av! 

 

22. Skolene er veldig bra, fornye bøker på ungdomsskolen. 

 

23. Har hørt om mye mobbing på Bergenhus barneskole. Både på skolen og på 

skolebussen. Men det jobbes det sikkert med. Men det virker som om foreldrene er 

delaktig i dette. Hvor noen er "viktigere" enn andre, dvs. innflyttere mot de som har 

vært her i generasjoner. Har og hørt om episoder der elever frarådes å komme på 

skolen når de nasjonale prøvene holdes. Kun for å oppnå et bedre resultat. 

 

24. Fotgjengerundergang på Mysenveien, Bergenhus/Aremarkveien! 
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25. Der syns jeg at dere kan bli bedre. Har et barnebarn på Bergenhus som begynte i 1. 

klasse i fjor høst, de er 20 elever på 1 lærer. Han får ikke hjelp når han rekker opp 

hånden, læreren går forbi han og til de elevene som er flinkere enn han. Der burde 

det i alle fall vært 2 eller 3 lærere i klassen, slik at alle får hjelp, og ikke bare de flinke 

elevene. 

 

26. Kvalitet på de som er ansvarlige for opplæring. 

 

27. Jeg savner et bedre tiltak mot mobbing! Det skulle vært tatt med inn i skolehverdagen 

som ikke bare ble snakket om en gang i året, men hver uke. Hvor dem jobbet 

sammen i klassen om at alle er like mye verdt og at alle fortjener å ha det bra både 

på skolen og på fritiden. Inkludere alle. Det er utrolig viktig for de som er mye mer 

stille og sjenerte enn andre blant annet. Snakker av egen erfaring. 

 

28. Syns det er helt forferdelig at ikke alfabetet starter med A. Barnet mitt kunne alfabetet 

i riktig rekkefølge fra barnehagen. Etter å ha begynt i 1.klasse er alt bare kaos og han 

kan ingen.  

Sett også inn flere lærere, barnet mitt blir ikke sett, sier han. Han får ikke hjelp når 

han trenger det. Da blir det lange dager, og han blir liggende enda lengre bak for hver 

uke. 

 

29. Skolelunsj og lengere dager så man slipper SFO. 

 

30. Ta vare på elevene, det er de som er framtida. 

 

31. Det er bra at skoler fungerer like bra for alle. Noen har det litt vanskeligere enn andre, 

og da er det viktig at også disse får den hjelp og omsorg i skolen - likt med andre 

elever som klarer seg godt. 

 

32. Vi har gode skoler. 

Jeg ønsker at barneskoler har mere fokus på RESPEKT, AKSEPT, OG MOBBEFRIE 

SKOLER. 

Vi har ungdomskolen som er en narkotikafri skole. 

Lærerne og voksne på skolen skal ha mere omsorg, ikke bare fokus på faget. Barn 

uten omsorg kan miste motivasjonen å lære. 

 

33. Jeg håper fase 2 på Os skole kommer i gang raskt. 

 

34. Jeg føler vi har et bra kompetansenivå og et ganske bra miljø i Rakkestad. Det er bra 

tilbud faglig til de som av en eller annen grunn ikke henger med i klassen. Mange 

flinke lærere. 

Men jeg savner et større fokus på det sosiale mellom elever i klassen, det er veldig 

viktig. Mobbing og utfrysing har jeg sett flere ganger, spesielt i ungdomskolen. Dette 

er det ingen enkel løsning på, men viktig å holde bra kommunikasjon i klassen i en 

tidlig fase. Kanskje følges opp videre med aktivitet som f.eks. fotballgruppa. Hvis de 

elevene som havner utenfor, får en positiv oppsving, vil de heve resten av skolen og 

bli sterkere. 
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35. Vedlikehold av bygninger og områder rundt er viktig. Det skaper trivsel og gjør det 

attraktivt å være der - kan bli lettere å tiltrekke oss gode lærere og dermed gode 

elever. 

 

36. Skolen i Rakkestad er av det ypperste, men ikke helt av det beste på Bergenhus, 

men i utførelse. 

 

37. Sikre trygge skoleveier. 

Skole- og barnehagekapasiteten skal alltid være tilstrekkelig i forhold til behov. 

 

38. Enig, skolene i Rakkestad/Degernes har alltid vært bra og har lagt grunnlaget for oss 

som har valgt høy utdannelse. Trygt og godt, det er jo viktig for å kunne fokusere på 

læring. 

 

39. Jeg opplever Bergenhus skole som god. Det var perioder med mye mobbing, men 

skolen har tatt gode grep. Dette er et viktig arbeid jeg mener det må være fokus på. 

Like viktig som fokus på barna, er det å kontinuerlig gi lærere og sosialarbeidere 

gode verktøy i kampen mot mobbing.  

Jeg opplever flere gode fagpersoner i forhold til å jobbe med barn med 

nevroutviklingsforstyrrelser og deres søsken. Dessverre er det også mange som ikke 

har denne kunnskapen som arbeider i skole og SFO. Jeg ønsker at kommunene blir 

bedre på å gi verktøy også her til lærere og assistenter. 

 

40. Skolene er blitt veldig fine, men for å fremme mer fysisk aktivitet hos barn er det 

behov for mer apparater, klatrenett, aktivitetsleder, sykkelløpet osv. Barns motorikk 

og fysisk helse har hatt en negativ utvikling, så her må vi som skole mer på banen. 

Sykkelstier til skolene som er trygge, også for de små. 

 

41. Mer ressurser inn i skole og barnehage for å kunne starte med tidlig innsats. Tettere 

samarbeid med PPT og barnevernet. Lav terskel for å ta kontakt for råd og 

veiledning.  

Siden lave søkertall til grunnskoleutdanning kan det være en ide å rekruttere 

barnehagelærere. Gi støtte til videreutdanning for å kunne jobbe på småskolen. 

 

42. Skolene i bygda er veldig gode. 

 

43. Opprettholde dagens skoler og skolekretser. 

 

44. Tommel opp. 

 

45. Vi har fine skoler som må vedlikeholdes kontinuerlig. 

 

46. Det hadde jo vært fint med videregående skole her - en avdeling - for eksempel 

mekanikk - interessen er stor - og metallbearbeiding er Rakkestads spesialitet og har 

vært det i hundrevis av år - vi har stolte tradisjoner her: Spilde, Slåttland ,Mjørud osv. 

Det trengs også landbruksverksteder, smier og bilverksteder i en bygd som 
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Rakkestad. Det burde absolutt være utdanningsmuligheter etter obligatorisk skole i 

Rakkestad. 

 

47. Alle klasserom burde hatt eget kjøleskap slik at barna kan ha med seg salat i 

matboksen som ikke blir dvask og ødelagt pga. manglende kjølemuligheter. 

 

48. En digital strategi fra 1.-10.trinn. Tilstrebe at klasser ikke bør overgå 25 stk. i antall for 

elevenes eget beste. Orden, struktur, overskudd og trivsel er stikkord. 

Satse mer på entreprenørskap og skaperglede i skolen. Fokusere på praktiske 

oppgaver og "læring for livet". 

 

49. Fine skoler, men savner sårt en gymsal og grupperom tilknyttet Bergenhus skole. 

Gode uteområder som fremmer aktivitet for barn, gjerne for bruk av allmennheten 

etter skoletid. 

 

50. Undersøkelser viser at det er for mange ungdommer fra Rakkestad som dropper ut 

av videregående skole. Har ikke Rakkestadskolen god nok informasjon til 

videregående skole om hvilke utfordringer enkelte elever har? Kommunikasjon med 

buss er forferdelig. 

Reisetiden er for lang og slitsom. 

 

51. Kommunen trenger yrkesfagskole, særlig på landbrukssiden. Landbrukssiden i bred 

forstand som f.eks. utvikling og produksjon av nye matprodukter. 

 

52. Kommunen bør ha som målsetting å kunne ha en egen videregående skole i løpet av 

de 10 neste årene. Dette vil styrke ungdommens utdanning og bygdas 

tiltrekningskraft for nye innflyttere. 

I tillegg kan kommunen tilby «private skoleaktører» muligheter for å etablere seg. 

Tekniske løsninger for morgendagens skole. Satse på gode IT-løsninger og bytte ut 

gammel teknologi fortløpende. 

 

53. Jeg synes det er altfor sent å teste om man har dysleksi på våren i 4. klasse. Er det 

ikke mulig å gjøre dette tidligere? 

 

54. Bra. 
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BOSETTING 

 

Boligområder: 

 

Spørsmål: 

Boligveksten i Rakkestad er stor. Nå er de nyeste boligfeltene snart fylt opp. Vi må sette av 

nye arealer til fremtidig boligbygging. Det trenger vi din hjelp til. 

Hvor mener du det vil være fornuftig å legge nye boligtomter? Forklar gjerne hvorfor du 

mener dette/disse områdene bør være fremtidige boligområder. 

 

1. Jeg mener det vil være fornuftig å blant annet legge nytt boligfelt på Sørbyåsen. Det 

er mange rakstinger som pendler til Sarpsborg for eksempel, så tror det vil være 

attraktivt. Da ville det vært bra med en gangsti inn til Rakkestad, noe som mange 

savner allerede, da blant annet Haugaardrunden blir brukt til turmuligheter. 

Jeg mener at kommunen bør ta mer ansvar for utbygging, så ikke private aktører 

bygger for tett og for små tomter. 

 

2. Legg nye boligtomter utenom dyrkbar jord. Den er for verdifull, går den tapt får vi den 

ikke igjen. Ellers er tilgjengeligheten viktig, ønsker meg gang- og sykkelveier til nye 

boligområder. 

 

3. Rakkestad kommune overgår seg selv, sitter med stor gjeld. Men det skal se stort og 

flott ut, utad, så vi bare kjører på. Om 20 år er det lite jord å dyrke i, igjen. Da er vi 

ikke lenger jord- og landbrukskommune. 

 

4. Hvis Rakkestad kommune ønsker at det skal komme nye skattytere til bygda, er jo 

Sørbyåsen det absolutt mest fornuftige valg. Hit vil det komme folk fra Sarpsborg og 

omegn, samt de som har sitt virke på Rudskogen. En annen positiv ting er jo 

beliggenheten, som jo har både utsikt og vakker natur rett på utsiden døra. Mange vil 

også ha romslige tomter med hage etc. Dessuten ligger jo vann og avløp nesten fram 

dit fra før. Jeg vet at veldig mange rakstinger er enig med meg. Det er også positivt at 

det blir satset på boligtomter i Degernes. 

 

5. Om det hadde vært mulig, ville det være flott å bygge i nærheten av elva, lage stier 

med benker og rasteplasser, bruer over elva både her og der. Aller helst en flott turvei 

helt fra Degernes til Rakkestad, og denne kunne ha snodd seg litt gjennom skogen 

og litt gjennom flere flotte boligfelt. Rene Pilgrimsvandringen. 

 

6. Sørbyåsen. 

 

7. Gårdeiere må gå sammen om å utvikle /bygge næringsbygg og leiligheter langs 

Storgata og sidegatene, tilsvarende Bunnpris og Heier gården, fra Jernbanen til 

Bergenhus krysset. 

Boligbygging i Sørbyåsen. 

 

8. Sentrumsnære tomter på industrifeltet. Flytt all industri til Rudskogen. 
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9. Flere boliger og store leiligheter. 

 

10. Ikke noe mer i sentrum!! Sentrum har fått mer enn nok nye bygg som har tatt vekk 

mye av den gamle sjarmen vår. 

 

11. Lekeplasser og vedlikehold av lekeplasser. 

 

12. Eie for leie-boliger. For at både unge og voksne skal komme seg inn på 

boligmarkedet. 

 

13. Legge mer til rette for spredt bebyggelse. Uansett ikke bygge ned noe mer 

jordbruksareal i kommunen. Hverken for spredt bebyggelse, nye boligfelt eller 

utvidelse av eksisterende boligfelt. 

 

14. Det må gis tillatelse til å bygge flere boliger på gårdene bortover. Har man ett område 

som ikke er egnet som dyrka mark, men som er skau og fjell, så bør det gis 

byggetillatelse her. 

 

15. Det er greit hvis folk også har sitt privatliv, fordi bygningene ligger veldig nær 

hverandre. Selv om det ikke er mulig å finne en god jobb, synes jeg det er ubrukelig å 

bygge så mye. Folk kommer hovedsakelig fordi det er praktisk å bo på grunn av 

prisen, ikke fordi Rakkestad er en drømmested. 

 

16. Bygge gang- og sykkelvei til Sørbyåsen. Flotte tomter der. 5 min på sykkel til 

sentrum. Og satse på bygda som helhet. Alt må ikke være i sentrum. 

 

17. Nye tomteområder på Sørbyåsen. Det vil trekke folk fra Sarpsborg til bygda og kan 

bidra til flere barnefamilier. 

 

18. Store områder ut mot Åstorp, Sarpsborgveien. 

 

19. Slik jeg ser det vil jo de som bor i Rakkestad sentrum eller rundt sentrum, bo sentralt. 

Dermed vil det på sett og vis bli vanskelig å legge til rette for nye fremtidige 

boligområder i sentrum, med tanke mangel på plass til mer utbygging i sentrum. Sånn 

sett kan jeg se for meg at Ravinefeltet muligens burde bygges ut mer når det blir 

behov for det. Grunnen er fordi at der er det eventuelle potensielle jorder som kan 

bygges ut til boliger. Jeg ville ikke ønsket at skogspartier fjernes for å bli benyttet til 

dette. Andre områder kan være Holøsåsen. 

 

20. Det er fornuftig å holde seg langt unna dyrkbar jord! 

 

21. Her må vi bygge i 4 retninger, mot Halden, Sarpsborg, Mysen og Askim. Det er et 

luksusproblem da mange andre kommuner har stort sett 2-3 retninger. Rakkestad er 

stor kommune med Degernes, og derfor må det bygges mer mellom Degernes og 

Rakkestad sentrum. 

 

22. Harlemåsen ok. Ikke alle skal være i Rakkestad sentrum. 
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23. Sørbyåsen, et flott område. Lett å komme i gang. 

 

24. Liker forslaget fra Bjørnstad angående et nytt boligfelt bak Os skole. 

Ellers tror jeg mer bebyggelse langs veien mot Sarpsborg kan friste for flere av de 

som pendler i den retningen. 

 

25. Sørbyåsen. Der ligger alt klart. 

 

26. Ikke bygg på dyrka mark. Bygg heller på fjell og skog. Rakkestad er en 

landbrukskommune og da blir det for dumt å bygge ut boliger på den dyrka jorda. La 

jorda være i fred. 

 

27. Rakkestad kommune burde absolutt bygge flere boligfelt, men de kan heller ikke 

være for store. Fordi jeg mener det ødelegger litt av sjarmen til Rakkestad! 

Rakkestad er jo en veldig koselig bygd som på mange måter tiltrekker folk, via natur, 

landbruk og en koselig landsbygd! De burde bygges sentralt, men ikke for sentralt at 

slik at sjarmen til sentrum blir ødelagt! Veldig bra slik det ser ut på prestegårdsfeltet! 

 

28. Kommunen eksproprierer etter sitt eget ønske. Og naturlig utvikling er mot Rakkestad 

kirke og mot Os skole. Og rundt Bygdetunet. Kan vel være lurt å bygge blokker og 

ikke en haug med villaer da disse tar større plass. Men viktig er vel kollektivt og 

arbeidsplasser. Samt nok parkeringsmuligheter. 

 

29. Rudskogen kunne bli en fin plass. 

 

30. Det må ikke bygges på dyrket mark. Det bygges for tett. Det er masse plass og bygge 

på. Bygg på fjell, det har vi mye av. 

 

31. Bygge ut i Degernes som dere driver med, men da må nok også skole og barnehage 

utvides. 

 

32. Flere muligheter for å bygge bolig utenfor kommunens boligfelt, ute i bygda. 

 

33. Begynn å bygg i Degernes og la Rakkestad bli vant til alt det nye som blir bygd 

allerede. Tenk mer parkeringsplasser! Det er det svært lite av. 

 

34. Vet ikke hvor, men hadde vært supert om noen av de nye boligene/blokkene kunne 

blitt gjort om til leieboliger med normale/billigere leiepriser. 

 

35. Jeg mener det er behov for tomteområder for selvbygging (eneboliger) og håper at 

Rakkestad kommune gjenopptar prosessen for utbygging av Sørbyåsen. Kort vei til 

sentrum og til Rudskogen samt til nedre Glommaregionen. Dette tror jeg vil være 

attraktivt for rakstinger, men også en måte å tiltrekke seg familier fra andre steder. 

 

36. Boliger med flere soverom enn 3. 
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37. Sørbyåsen - nærhet til Sarpsborg og E6. Området er utredet tidligere og har en viss 

størrelse. Det må da reguleres til eneboliger - altfor mange leiligheter og småhus per 

dags dato. Det negative er kapasitet på sentrumsskole og lengden på gang og 

sykkelsti.  

 

38. Sørbyåsen - har allerede vann og kloakk, måtte vært greit å fortsette utviklingen der. 

Sentrumsnære tomter ville også vært et pluss. 

 

39. Åstorp, åsen ved flyplassen må være gunstig for ny bebyggelse. Grunnen er kort vei 

til hovedvei. 

 

40. Det bør bli lettere å skille ut tomt i forbindelse med gårdsbruk. Jeg synes Sørbyåsen 

bør bygges ut. Ellers bør boligområder være i nærheten av sentrum. 

 

41. Nå får kommunen reklamere for Harlemåsen, der blir det mange fine tomter. Nå får 

dere slutte å bruke matjorda til tomter, det er nok nå. Det kan legges ut tomter i 

Sørbyåsen, alle skal ikke trykkes sammen i sentrum, det er mer enn nok der fra før. 

Det skal bo folk på bygda også som det alltid har gjort. Snart ikke mulig å få parkert i 

sentrum når man skal til lege/apotek. Synes kommuneansatte kan bruke en annen 

plass og parkere på, de tar jo hele parkeringsplassen. 

 

42. Flere eneboliger i Degernes! 

 

43. Skogen ved Åstorp mener jeg kan bli ett nytt boligfelt. De fleste Rakstinger jeg 

kjenner mener sentrum har mistet sin sjarm siden det har blitt for trangt. 

 

44. Boligområder mot Sarpsborg og Rudskogen der det er arbeidsplasser. Gjerne også 

med fokus på flyplassen. 

 

45. Blir spennende å se nye feltet i Degernes! 

 

46. Bygge ut Sørbyåsen. 

 

47. Nesten ingen ledig tomt igjen i Rakkestad. Jeg ønsker at dere kan bygge boliger som 

passer for store familier. Mange flytter ut fra Rakkestad på grunn av ingen bolig eller 

leilighet som passer deres behov. 

 

48. Boligfelt ved Os skole syns jeg virker som en god ide. Tar ikke dyrka mark, samt god 

størrelse for utbygging i forhold til økonomi. 

 

49. Sørbyåsen. 

 

50. Kåensveien. Er plass til en 10-15 tomter sentrumsnært. 

 

51. Området i «skogen» bak Os skole er nok godt egnet. 

 

52. Legg nye boligområder til fjell og skog, ikke til matjord. Hva med å starte med å 

bygge ut skogsområdene mellom Funderudveien og Vestbyveien eller der omkring? 
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Sentrumsnært, samtidig litt avsidesliggende og skjermet og ikke "midt i klynga", 

slipper å bygge ned jorder, og på sikt et stort sammenhengende område å ta av 

bortover mot Skantebygda uten å måtte ta av dyrka mark. 

 

53. Jordet ved Mjørud gård. 

 

54. Sørbyåsen er vel naturlig nå ut fra hva som er gjort tidligere og kontakt sørover mot 

Rudskogen og Sarpsborg/Fredrikstad. Må ha sykkelvei. 

 

55. Leiligheter utenfor sentrum som ikke er så dyre. De som har bare en inntekt trenger 

også et alternativ. 

 

56. Skal det fikses i sentrum så behold gammel arkitektur! Ikke finn på å lag moderne 

bygg i sentrum! Behold det som det er og ha vår gode stil på bygda vår. Sentrum er 

virkelig koselig! 

 

57. Legg nye boligprosjekter utenom dyrket mark. Jordvernet er viktig for matsikkerheten 

vår i framtida. 

 

58. Når man ser en grønn flekk i sentrum så blir den ødelagt og et bygdesamfunn er 

avhengig av grønne lunger. 

 

59. Tilby fleksible tomtestørrelser og -plassering. Stanse fortettingsmanien som 

ødelegger sentrum. Ikke bruk matjord til bebyggelse - null tap av matjord. 

 

60. Helt greit og fleksibelt. 

 

61. Sørg for å tilrettelegge for ressurssterke personer. Grundere, initiativtakere m.m. 

Bærum bør være en av forbildekommunene. 

 

62. Sørbyåsen bør utbygges. Området ligger høyt og fritt med fjell og skog. Unngår bruk 

av matjord. Forutsetning for å ta dette området i bruk, er å starte arbeidet med gang- 

og sykkelstier. 

 

63. Alle veier har ødelagt asfalt. Rakkestad nå er som en bondegård fordi vi har ikke by-

symbol. Jeg tror dere må prøve å bygge en by. 

 

64. Ikke ta mer grøntområder og dyrka mark ved sentrum. Fladstadjordet med korn og 

hestebeite er en vakker perle som dessverre nesten er spist opp av grå og brune hus. 

Rakkestad må ha noe unikt, som bl.a. Et gårdsbruk i sentrum. 

Byggefelt tilknyttet Os skole sin krets. Osbygda er vakker, nær Rakkestad, gang-

/sykkelsti. MEN la det være et skogsområde igjen til skolen, viktig tumleplass for 

mange barn nå i og med at mange barn ikke ferdes i skog og mark på ulendt terreng.  

65. Mer landlige boligtomter. Ikke alle som ønsker å bo tett i tett med nabo. Har lite 

kunnskap om hvor disse tomtene kan være. 

 

66. Billigere boliger for førstegangskjøpere. 
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67. Utbygging av "Tranga" boligområde. Gang- og sykkelvei fra boligområde fram til 

barneskolene, sentrum. 

 

68. Bebyggelsen bør ligge langs Sarpsborgveien og jernbanen. 

 

69. Det beste jeg vet med å bo i Rakkestad er å kunne føle at jeg bor forholdsvis stille og 

landlig samtidig som alle nødvendigheter bare er en sykkeltur unna. Drømmer om 

boligtomt som ikke ligger nært på trafikkerte veier eller støyende områder. Større 

eneboligtomter av 1-3 mål innenfor 6 km fra sentrumskjernen. Eventuelt kanskje noen 

sentrumsnære leilighetskomplekser tilrettelagt pensjonister kunne stimulert til at flere 

eldre, landlige boliger havner på markedet for oss yngre generasjoner. 

 

70. I Planstrategien varsles det store endringer i alderssammensetningen med langt 

færre barn og mange flere eldre. Men antall sysselsatte øker og øker, det samme 

gjør boligbyggingen. Det er grunn til å tro at barnetallet heller vil øke. Prognoser er 

alltid usikre. Gode boligområder ligger med utsikt, sol og natur - ikke inneklemt slik 

det bygges nå. Holøsåsen er idealet man burde følge. Bygg ikke ned bygdas matjord. 

 

71. Pri 1: Lære av nabokommuner når det gjelder opparbeidelse av et nytt boligfelt 

(Sarpsborg). Utbygger skal ha lekeplass FERDIG FØR FØRSTE spadetak og spiker 

på det første huset tas. Det er generelt for mye irritasjon over at kommunen ikke 

opparbeider og vedlikeholder lekeplasser. Dette vil også påvirke bolken "flere 

innbyggere". 

Det bør være tilrettelagt for 10-20 nye tomter til enhver tid. Rundt Os skole? 

Flyplassen? Langs Dørja fra Esso til Kåen sag og mølle? Da kan vi slenge på en flott 

gang og sykkelvei langs Dørja samtidig. 

Se større prosjekter i sammenheng med gangsti/trafikksikker vei og skolegrenser 

Jeg mener vi bør bygge i nærheten av Os skole. Det er ledig areal, og lite unger på 

skolen per dags dato. 

 

72. Sørbyåsen bør inn i reguleringsplanen igjen. 

Velg områder der det ikke kan dyrkes mat. (Unngå matjord) Husk at veier til/fra 

området også krever plass! 

 

73. Sørbyåsen. Dette er et flott område, både med tanke på skogsområdene rundt, 

turmuligheter og at det er i retning Sarpsborg. Dette er heller ikke dyrkbar mark. Det 

byr selvfølgelig på utfordringer med gang- og sykkelvei, og skole. Men Bergenhus er 

vel en skole som uansett må utvides? Dette virker mye mer attraktivt enn området 

bak Os skole. 

 

74. Jeg mener at det er viktig å unngå å bygge på dyrka mark. I valget mellom jorder og 

friluftsområder mener jeg at jordvernet må telle mest. 

 

75. Det er bra at det blir flere tomter i Degernes. 

Aller helst vil jeg at det skal bli tillatt med mer spredt boligbygging. 

 

76. Vi har masse fine tomtemuligheter i kommunen, men vi må bygge ut noen litt mindre 

felter fordelt rundt i bygda. 
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77. Leiligheter. Utbygging av områder i sentrum. Det er mange tomteområder tilknyttet 

sentrum der det kan bygges leiligheter. Kommunen bør også endre byggehøyde. Slik 

at utbygger kan bygge 1-2 etasjer mer enn i dag. Økt befolkning i sentrum vil også gi 

et mer aktivt liv i sentrum. 

 

78. Kommunen bør slutte å lage nye byggefelt utenfor og rundt Rakkestad sentrum. Vi 

har områder sentralt som kan benyttes i større grad til eiendomsutvikling. Dette vil 

igjen gi sentrum et løft og vil på sikt gi positive ringvirkninger for handelsstanden m.m. 

 

79. I perioden kommuneplanen tar for seg (2021-2033) skjer det mye utvikling av 

motorvei (E18) og jernbane (Østre linje) mot Ski og Oslo. Med åpning av Follobanen 

mot slutten av 2022 (og dobbeltspor Ski-Kråkstad i 2026), i tillegg til motorvei Retvet-

Vinterbro, blir også Rakkestad sterkere integrert mot hovedstadsområdet. Det virker 

som reisetida med toget fra Rakkestad til Oslo blir omtrent som fra Mysen i dag (jf. 

artikkel i r-a 05.02.20 - https://www.r-a.no/kjemper-for-ostre-linje-den-korteste-veien-

fra-sarpsborg-til-ski-er-faktisk-over-rakkestad/s/5-41-232038). Universitetsmiljøet på 

Ås er også i stor utvikling, og kan bli en god arbeidsplass for flere innbyggere i 

Rakkestad. Å tiltrekke seg innflyttere som jobber i Follo/Oslo vil være lurt, fordi disse 

typisk har høyere utdanning og bedre betalte jobber. 

På bakgrunn av dette virker området rundt Os skole (jf. artikkel i r-a 02.01.21 

- https://www.r-a.no/spiller-inn-forslag-til-nytt-boligfelt-se-skissene/s/5-41-294341) å 

være et godt valg for framtidig boligbygging i neste ti-års-periode: 

Området ligger mot nord og vil være nærme Indre Østfold, Nordre Follo, Ås og Oslo. 

Samtidig er det sentrumsnært og bygger oppunder Rakkestad stasjon. Den 

eksisterende gang- og sykkelveien vil kunne bli mer brukt, også til arbeidsreiser (f. 

eks ved å sykle til Rakkestad stasjon for å ta toget). 

En bør absolutt se utbygging her som en sjanse til å få forlenga gang- og sykkelveien 

langs Eidsbergveien (fv. 124) mot nord. Det vil først og fremst gjøre boligområdet mer 

attraktivt, men også gjøre det mulig å få lenka sammen Os skole, Holøsåsen og 

sentrum med det store veisystemet nordover mot Heia, Eidsberg, Trømborg og 

Mysen. 

Ved f. eks å bygge ut ca. 1 km nord for skolen (til avkjøring Eidsbergveien 314/317) 

vil et langt større nærområde kunne sykle til skole/sentrum. Veiene i dette området er 

stort sett trygge å sykle på, men fylkesveien fungerer i dag som sperre. Langs 

fylkesveien ligger det også flere boliger og gårder som har svært kort vei til skolen, 

men som er avhengig av skyss. For skolen og boligeiere i det nye feltet vil det bli 

mulig å bruke nærområdet til utflukter til fots eller sykkel, f. eks til Kåen sag og mølle. 

Det vil også kunne utvide elevgrunnlaget ved Os skole, fordi det blir mer attraktivt for 

foreldre i nedre Eidsberg å søke plass, slik flere tradisjonelt har gjort (jf. artikkel i r-

a.no 25.11.20 - https://www.r-a.no/blir-det-ikke-flere-barn-kan-klasserom-bli-brukt-

som-barnehager/s/5-41-291126). Kanskje kunne en fått dekket kostnadene til dette 

som en del av utbygginga? Får en samtidig forlenga gang- og sykkelveien den korte 

biten som gjenstår langs Johs C. Liens gate til Kåenveien vil en ha et 

sammenhengende ringsystem av gang- og sykkelvei rundt sentrum mot nord. 

 

I inneværende kommuneplanperiode har en bygd ut Rakkestad sentrum særlig i 

Bergenhus skolekrets. Det virker da naturlig å fordele framtidig bolig- og 

https://www.r-a.no/kjemper-for-ostre-linje-den-korteste-veien-fra-sarpsborg-til-ski-er-faktisk-over-rakkestad/s/5-41-232038
https://www.r-a.no/kjemper-for-ostre-linje-den-korteste-veien-fra-sarpsborg-til-ski-er-faktisk-over-rakkestad/s/5-41-232038
https://www.r-a.no/spiller-inn-forslag-til-nytt-boligfelt-se-skissene/s/5-41-294341
http://r-a.no/
http://r-a.no/
https://www.r-a.no/blir-det-ikke-flere-barn-kan-klasserom-bli-brukt-som-barnehager/s/5-41-291126
https://www.r-a.no/blir-det-ikke-flere-barn-kan-klasserom-bli-brukt-som-barnehager/s/5-41-291126
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innbyggervekst også til Os skolekrets, ved å bygge ut sentrum mot nord i området 

rundt Os skole. 

 

80. Nå har kommunen tatt i bruk nok matjord, det er ikke bra. Vi kan komme til å ha bruk 

for den en dag, fremtiden vet vi ingenting om. Nå skal det legges ut tomter på 

Harlemåsen, da bør dere reklamere for det, det er jo helt stille. Alle skal ikke bo i 

sentrum, det skal bo folk på bygdene også. Nå får dere bruke fjelltomter. Sørbyåsen 

har det vært snakk om i flere år, bruk den. 

 

81. Hvorfor ikke bygge ut Sørbyåsen? 

 

82. Jeg tenker at å prøve å få boligutviklingen ut fra Bergenhus skoledistrikt kan være en 

god ide. Har hørt noen vage rykter om utvikling bak Os skole, det ser jeg på som en 

god ide. Selv om Degernes er flott - er det ikke realistisk å tro at folk velger Degernes 

foran Rakkestad med bedre butikktilbud og kortere pendlervei for mange. 

 

83. I området som sogner til Os skolekrets tenker jeg det er rom for mer utbyggelse. 

Viktig at ikke all utbygging skjer i sentrum. 

 

84. Sørbyåsen må bli neste. 
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Flere innbyggere: 

 

Spørsmål: 

Det trengs flere rakstinger for å holde hjulene i gang! Hva skal til for at vi skal fortsette den 

positive innbyggerveksten? Vi trenger barnefamilier og flere innbyggere med høyere 

utdannelse. Vi trenger innovatører og ildsjeler. 

Vi tror mange av dem vi trenger har bodd her tidligere, har familie og barndomsminner 

herfra. Hvordan får vi dem til å flytte hjem igjen og leve livene sine i hjembygda? 

Her trenger vi din hjelp! 

 

 

1. Bra skoler, gode arbeidsplasser og boliger som er kjøpsvennlige i pris eller leie. God 

eldreomsorg og bra butikktilbud er vel noe av det som kan lokke noen tilbake til 

Rakkestad. 

 

2. Jeg har en mastergradutdannelse og bor her med 2 barn og samboer. Å bo her er 

mer og mer vanskelig på grunn av de nesten høyeste boutgifter i all slags statistiker. 

Det er billigere å bo i Oslo! Folk med høyere utdanning kan lese og analysere data, 

hvem vil betale mye mer hvis man kan bo i det samme fylket?! Ingen. Det samme 

gjeler familier med barn. Vi med barn kunne bruke penger for noe annet (idrett) enn 

for eksempel eiendomsskatt. Familier og spesiell familier med barn betaler ofte 

huslån og det er kjempestor kostnad. Vi trenger ikke mer belastning. Dere i 

kommunen bør jobbe for å gjøre Rakkestad familievennlig. Å ha lave boutgifter (vann, 

energien, søppel, skatt, eiendomsskatt etc.) er det viktigste for familier i disse dager. 

Mange politikker peker på at det er ikke nødvendig for kommuner å kreve 

eiendomsskatt. Det kreves å bearbeide fra bunnen alle utgifter, men det er mulig og 

andre kommuner klarer det godt. Å ha lave boutgifter kan være det beste 

investeringen til å skape nye borgere. Det er faktisk den billigste reklamen som vil 

sikkert tiltrekke seg mange nye folk. Og vi som bor her i dag vil ikke tenke på å flytte 

når barn vokser opp. Vi vil bor her. Her på landet. 

 

3. Det handler nok mye om jobbmuligheter og studiemuligheter. Å ha nok tomter, slik at 

nyetablerte har mulighet til å komme inn i boligmarkedet eller bygge egen bolig er et 

tiltak. Det er ikke et særlig uteliv og møtepunkter på kvelder og helger for de i alderen 

20-40 år. Vi trenger at Rakkestad blir attraktivt for andre kommuner rundt også, ikke 

bare rakstinger selv, at det blir muligheter for å treffe nye mennesker. 

 

4. Det er jo pga. janteloven og det store bygdedyret her, som gjør at mange som har 

vokst opp her, flytter ut av kommunen som ung/voksen – og ikke vender tilbake. 

 

5. Hva med å etablere en leie-til-eie-ordning, med spareelement og med gode vilkår for 

de som inngår avtalen? Dette kan bidra til at unge mennesker som ikke har 

tilstrekkelig egenkapital til å komme seg inn på boligmarkedet, velger å bosette seg i 

Rakkestad.  

https://www.nrk.no/innlandet/gjovik-kommune-har-startet-leie-for-eie-prosjekt-_-vil-

hjelpe-unge-inn-i-boligmarkedet-1.15483751 

https://www.nrk.no/innlandet/gjovik-kommune-har-startet-leie-for-eie-prosjekt-_-vil-hjelpe-unge-inn-i-boligmarkedet-1.15483751
https://www.nrk.no/innlandet/gjovik-kommune-har-startet-leie-for-eie-prosjekt-_-vil-hjelpe-unge-inn-i-boligmarkedet-1.15483751
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6. Gjøre det lett å holde seg i form, trygg sykkelsti/vei mellom Degernes og Rakkestad, 

«forminske» følelsen av avstand, lage koselige plasser på veien, samt bygge små 

«Landsbyer» les boligfelt, som knytter stedene sammen. Folk liker små steder, mye 

natur, men allikevel nærhet til sentrum, eller andre tettsteder. 

Moderne og oppegående skoler er viktig. 

Koselige og imøtekommende folk som jobber i kommunen/servicetorg og andre 

etater, veeeldig viktig! 

 

7. En kommune som satser på det kreative, kultur og natur, og spiller på lag med 

handelsstanden og andre bedrifter i kommunen. 

Lett å få jobb, eller starte firma enten i kommunen eller i nærheten. 

 

8. Jeg synes det er nok folk i bygda, er trist hvis vår lille bygd til slutt blir en by. 

 

9. Bedre buss- og togtilbud. 

 

10. Skal man ha familier hit må man ha eneboligtomter. 

 

11. Godt tog- og busstilbud. 

 

12. Bedre kollektivtilbud. 

Fritidsaktiviteter. 

Mer spennende uteliv. 

 

13. Tryggere veier, oppfølging og vedlikehold av lekeplasser. 

 

14. Stort kjøpesenter, eller eventuelt en kjent fastfood restaurant f.eks. McDonald’s. 

 

15. Fiber og skikkelig dekning i HELE kommunen hadde hjulpet. Vi bor ikke mer enn 10 

minutter unna Kiwi mot gamle Ytterskogen skole, men likevel har vi knapt nok 

brukbart internett, og dekningen er overhodet ikke bra. 

 

16. Se over ang. bolig, leie-for-eie. Sørg for tilskudd til videreutdanning. 

 

17. Flere togavganger, evt. utvide bussruter. 

 

18. Sett ned eiendomsskatten. Det er DYRT å bo i Rakkestad. Og kommunale avgifter er 

veldig høye. 

 

19. Ned med eiendomsskatten!! 

 

20. Bedre buss- og togtransport. 

 

21. Bedre pendlemuligheter til både Oslo og Sarpsborg. Først og fremst med tog.  

Legge bedre til rette for høyhastighetsinternett-tilgang for alle. Først og fremst med 

fiber. Dette er i dag i for stor grad overlatt til ildsjeler og/eller grendelag, og det gjør 



48 
 

det for tilfeldig hvor det bygges ut. Utbyggerne kommer aldri til å gi 100 prosent 

dekning av alle boliger i Rakkestad. 

 

22. Senke eller fjerne eiendomsskatten helt. Redusere renovasjonsavgift. Gjøre det 

billigere å bo i Rakkestad rett og slett. 

 

23. Trenger flere busser på arbeidsdager, og bussforbindelse mellom Rakkestad og 

Sarpsborg i helger. Det skaper mer folk, som jobber i Sarpsborgområdet, og vil bo på 

et billig sted. 

 

24. Mye bedre kollektivtrafikk trengs. Den nåværende tilstand er forferdelig og en grunn 

til å trekke vekk fra Rakkestad, ikke snakk om tiltrekke. Gjelder også i ferietiden.  

Også vannkvalitet er ikke akkurat den beste. Spesielt til familier med barn. Og finnes 

det ikke vannrør som er 50 år gamle?  

Rakkestad er også en av dyreste kommuner i henhold til avgifter - noe som også 

skremmer, spesielt familier. 

 

25. Det er forferdelig dyrt å bo i Rakkestad. Både på grunn av skatter og kommunale 

avgifter, og i tillegg fryktelig høy nettleie. 

 

26. En stor andel kvinner er helsearbeidere eller barne- og ungdomsarbeidere. Dette 

inkludert meg selv. Vi er godt vant med å aldri nå opp til en full stilling, da dette helt 

åpenbart ikke er viktig for politikere, kommunestyre og de som måtte ha en finger 

med i spillet når det kommer til stillinger og ansettelse. Men dette er også grunnen til 

at en liten kommune som Rakkestad ikke er særlig attraktiv. Det finnes et overtall av 

små og middels store stillinger. For å øke prosenten må du tålmodig vente på at 

kollegene dine skal pensjonere seg, så du er neste i køen til å overta den fulle 

stillingen. Da har du kanskje 5-10 år igjen av arbeidslivet. Sannsynligheten for å få en 

full stilling raskere er større i de store nabokommune eller storbyene i Norge. Dette er 

også grunnen til at de fleste jeg kjenner rundt min alder (18-35) har valgt å bosette 

seg og stifte familie i andre kommuner. Dette er et ganske vanlig samtaleemne blant 

unge, og for de få av oss, som likevel har valgt å bli, så er det veldig trist! Dette gjør 

at det også for flere av oss vil kunne bli aktuelt å flytte ut av kommunen, om ikke det 

skjer en endring. Veldig trist, da Rakkestad er god på så mange områder. Vi har både 

barnehager, skoler, et næringsliv og ikke minst helse institusjoner vi kan være stolte 

av!! 

 

27. Et mer normalt kollektivtilbud - unge mennesker ønsker å være miljøvennlige. 

Omdømmebygging: et stadig økende antall mennesker på trygd, stort tilflytting av 

trygdede og ikke minst, nett-trollene gjør bygda mindre attraktiv. En positivt og god 

holdning er kjempeviktig.  

Bør legge til rette for ulike kulturelle tilbud, i tillegg til de knyttet til landbruk. 

 

28. De fleste har maksimalt videregående opplæring. Så jeg tror det er behov for en 

investor som gir folk en godt betalt jobb med gode fordeler for hele unge familier. 

Dette trenger Rakkestad. Bring unge til Rakkestad. 
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29. Vi må ha en levende bygd med kultur. Idrett. Utesteder. Butikker. Arbeidsplasser. 

Billigere barnehage /SFO trekker vel barnefamilier. Rakkestad ligger jo sentralt i 

forhold til pendling til byer rundt oss. 

 

30. Presse på regionale og sentrale myndigheter for å bedre kollektivtilbudet. Da blir det 

lettere å bo i Rakkestad og jobbe andre steder. Jobbe for å statlige arbeidsplasser til 

Rakkestad. 

 

31. Kutt ut tullet rundt nye Skautun, bygg større og la være å kutte sengeplasser. Bevis at 

Rakkestad er et godt sted å bli gammel i, like mye som Rakkestad kan bli/være et 

godt sted å vokse opp. 

 

32. Vesentlige viktige faktorer for å få øke innbyggertallet i Rakkestad, tror jeg blant 

annet først og fremst vil være pris. Hva må de betale for et rekkehus, enebolig, 

leilighet o.l. Andre faktorer tror jeg vil være beliggenhet, mange barnefamilier ønsker 

å bo sentralt. Videre vil det være tilbud til fritidsaktiviteter, hvilke butikker som er i 

nærheten m.m. 

 

33. Jobbtilbud. 

Kollektivtransport - buss og tog må gå oftere! 

Bøndene spiller en stor rolle for kommunen, ikke ta fra dem stønader som er viktige 

for drifta! 

 

34. Vi må ha bedre og oppgraderte barnehager - her er det mange slitte kommunale 

barnehager. Vi må ha tilgang på butikker som fører det man trenger så man ikke må 

handle i annen kommune. Vi må ha små barnehager - ikke store. Bedre 

svømmetilbud – for eksempel et større og bedre basseng i tillegg til det vi har. Det er 

mange som benytter seg av badet, men det er svært trangt. 

 

35. Høyere utdanning innen landbruk er en ting, men vi har også fine industriområder 

som kan ha potensial om infrastrukturen blir bedre. 

 

36. Må ha nok arbeidsplasser å tilby folk. Innovative folk må få velvilje fra kommunen. 

 

37. Gode barnehager som er minst like gode som barnehager i større kommuner når det 

gjelder det pedagogiske tilbudet. At kommunen henger med når det gjelder lønn i alle 

sektorer. Bedre lønn i nabokommune gjør at jeg velger å pendle.  

Fokus på og større bistand fra kommunen på utbygging av fiber. 

 

38. Mere buss og tog. Velger stort sett bil fordi det stopper seg ofte en av veiene. 

 

39. Utbygging av nye boligfelt, infrastruktur i form av fiberutbygging og togavganger mot 

Oslo/Sarpsborg/Fredrikstad om mulig. 

 

40. Vi ønsker oss flere innbyggere i kommunen, og det er ofte fokus på å få flere yngre 

innbyggere/barnefamilier til å etablere seg her. I den anledning bør oppholdsbetaling i 

barnehage og SFO vurderes. Barnehage og SFO bør sees som ett, og 

søskenmoderasjon bør gjelde uavhengig om man har barn i barnehage eller SFO. Pr 
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i dag får man ikke søskenmoderasjon om man f.eks. har ett barn i barnehage og ett i 

SFO. Barnehage og SFO bør vurderes som samme tilbud og gis søskenmoderasjon 

uavhengig av hvor barna går. 

 

41. Lokke nye innbyggere med billige tomter. Kommunikasjon er viktig og vi må ha toget 

opp å gå - hele dagen og i helger. 

 

42. Forbedre kollektivtrafikk slik at folk har mulighet til å pendle. 

 

43. For at Rakkestad skal få flere innbyggere så må man tenke på de fremtidige, altså 

barna! Hvis Rakkestad kan lage til et bra miljø som får barna til å vokse opp trygt og 

sosialt, så er mye gjort! 

 

44. Flere boliger til salgs. 

 

45. Kan vel være lurt å senke eiendomsskatt og andre skjulte skatter. Kollektivt inn mot 

Sarpsborg, Halden, Mysen og Askim bør styrkes. Ettersom man er avhengig av 

arbeid. Og ofte utenfor egen kommune pga. lite tilbud her. Settes avgifter ned, blir det 

mer aktuelt å flytte hit. Hjelper lite når Rakkestad ligger på topp i kommunale avgifter.  

Mange flytter fra Rakkestad pga. bygdedyret. Det er mye av det her. Lite toleranse og 

lite inkluderende. Det er vanskelig å komme i kontakt med folk. De som kommer fra 

Rakkestad snur ryggen til deg ved mindre du har masse penger. 

 

46. Altfor høy eiendomsskatt! 

 

47. Make more building shops, like Bygg max or Maxbo, because when you buy a house 

in Rakkestad, everytime you need to drive to another city to buy something, because 

its cheaper. Thats why I think: Do I really buy a house next time in Rakkestad? It 

takes a long time when everytime we make something – we drive to thenext city and 

buy. And I think many people agree with me. It will help for more people in 

Rakkestad. 

 

48. Flere arbeidsplasser i Rakkestad, da blir det flere som blir i bygda. 

 

49. Forsøk å få inn offentlige tjenester. 

 

50. Jeg tror det er for lite jobbmuligheter. Men igjen - sentralt i form av 25 min hver vei 

med tanke på andre kommuner. Tror Rakkestad har godt av flere kjente 

kjedebutikker. 

 

51. Flere jobber, arbeidsplasser. I stedet for å legge ned. 

 

52. Det er å ordne togtilbud til Oslo. Det er altfor dårlig. Skjønner ikke at det er mulig å få 

til. 

 

53. Boligsituasjonen (se pkt. for boligområder). 
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54. Lettere å få husbanklån. Flere eldre må flytte fra eneboliger og inn i leiligheter. 

Nesten ikke hus til salgs. 

 

55. Boligtomter som har en overkommelig pris.  

Jobbmuligheter - her kommer etablering av næring inn. Her må de rette kanalene 

(politikere, næringsråd m.m.) jobbe for dette. 

Barnehager og skole som er gode og interessante (her bør barnefamiliene komme 

med innspill). 

 

56. Bedre pendlermuligheter.  

Attraktivt sentrum, aktiviteter for barn og gode skoler og barnehager. 

 

57. Bedre pendlemuligheter!!  

Flere arbeidsplasser. 

 

58. Rakkestad må fortsatt ha et sentrum med ulike butikker og serviceinstitusjoner - slik 

det er i dag. Positiv til ideen som Westly presenterte ang. gamle banken. Et flottanes 

bygg som toner godt i et sentrum og som kunne inneholdt mye innen kultur. 

 

59. Eiendomsskatten er altfor høy og virker avskrekkende på mange innflyttere. 

Kollektivtransporten er også en ting som det helt konkret må gjøres noe med. 

 

60. Rakkestad er et lite sted, det er ikke jobber til dem som har høy utdannelse, da må de 

som regel flytte nærmere byene. 

 

61. Større kollektivtilbud, både buss og tog.  

Lavere eiendomsskatt, og riktigere pris på utregningen. 

 

62. Kollektivtilbudet må sterkt forbedres. Det er jo nærmest ikke-eksisterende her i 

Rakkestad. 

 

63. Bedre internett i Os og Degernes, samt bredere grusveier og utbedring av disse.  

Også at disse mer øde veiene blir måket for snø på vinteren, har selv bodd på 

grusvei i Os hvor snøen lå flere dager uten at noe ble gjort . Problemet med disse 

grusveiene er ofte at man bruker mye penger på bil siden veiene ofte er veldig 

dårlige. 

 

64. Flere togavganger mellom Rakkestad og Oslo. 

 

65. Tiltrekker ikke akkurat folk til å flytte til Rakkestad når eiendomsskatten er såpass 

høy. 

 

66. Fjerne eiendomsskatten og flere arbeidsplasser. Billigere boliger. Billigere å tømme 

søppel 

 

67. Kollektivtransport. 

Billig barnehagen og SFO. 
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Mere jobb. 

Hyggelige og gjestfrie Rakstinger. 

 

68. Flere arbeidsplasser er viktig. 

 

69. Vi er en ung, arbeidende sarpefamilie som vurderer Rakkestad når vi nå skal flytte, 

så her er vel vi midt i målgruppen. Rakkestad virker interessant for oss fordi 

boligprisene er lavere enn i f.eks. Sarpsborg og Fredrikstad. Vi ser for oss at vi her 

kan ha råd til en bedre bolig enn det vi har råd til "hjemme", og å kunne bo litt mer 

stille, spredt og med bedre plass, samtidig som man har alt det viktigste i nærheten, 

både av butikker, barnevennlige miljøer og noe kulturtilbud. At flere andre byer ligger 

innenfor relativt nær rekkevidde gjør det også mer aktuelt enn f.eks. Halden, som vi 

også har vurdert på samme grunnlag.  

 

70. Det som for oss er det største hinderet for å flytte nettopp til Rakkestad er mangelen 

på de boligene vi ønsker på markedet. Vi ønsker oss en middels stor enebolig med 

utleiedel, stor tomt, og i hvert fall sykkelavstand fra sentrum, men samtidig et stykke 

fra hovedfartsårene. Den kombinasjonen eksisterer visst omtrent ikke. Vi opplever at 

flere av de eldre, etablerte, sentrumsnære boligområdene i Rakkestad ligger for tett 

på trafikkerte veier, og at det nye som bygges nå for tiden stort sett er halve 

tomannsboliger eller andre småboliger på små, tette tomter. Men det er nettopp dette 

vi ønsker oss ut av Sarpsborg for å slippe.  

For at flere unge og barnefamilier skal ønske å flytte til Rakkestad må kommunen 

kunne tilby noe som de andre kommunene ikke har. Kombinasjonen av landlig 

følelse, romslige boliger og samtidig bygge videre på det sentrumstilbudet kommunen 

har i dag tror jeg er løsningen på det. Og å spe på med litt bedre kollektivløsninger 

som muliggjør kollektiv arbeidspendling hadde også hjulpet på. Den kollektivtrafikken 

som går i dag gjør f.eks. kvelds- og helgejobbing i omkringliggende byer ganske 

vanskelig for den stadig voksende gruppen av mer urban-vante familier som kanskje 

ikke disponerer bil, eller som ønsker kollektive løsninger av miljøhensyn. 

 

71. Aller først. Stolt av å bo i Rakkestad. 

Mange vil være avhengige av pendling. Det må være et mye bedre tilbud til 

kollektivtransport! Dette er veldig, veldig dårlig. Dette gjelder ikke bare vanlige 

ukedager, men også helg. Mange jobber også i helger og ikke minst ungdommer. For 

ungdommen har nesten ingen tilbud om kollektivtransport.  

Boligprisene øker stadig og det er vanskelig å komme inn på boligmarkedet i dag 

uten noen form for hjelp fra foreldre. Noen form for økonomisk drahjelp for å komme i 

gang ville garantert fått tilbake ungdommen.  

Mange liker å bo på landet, men hovedgruppen ønsker seg et sted i nærheten av 

sentrum. Flere sentrumsnære boliger er etterspurt.  

Alle skolehelsetjenester burde være sentralt i Rakkestad.  Skoletannlege burde være 

i Rakkestad. Det burde være enkelt tilgjengelig uten bruk av offentlig transport. Er 

også med på å flere arbeidsplasser lokalt. 

Det skal være trygt å bo i Rakkestad. Eget lensmannskontor i sin egen kommune. 

Enkel tilgjengelighet virker og skaper arbeidsplasser i egen kommune. 
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72. Vi trenger kanskje at en av barnehagene har ekstra lang åpningstid slik at pendlere 

slipper stress til og fra jobb. Gode og velholdte barnehager/skoler, gang-/sykkelstier 

og fritidssteder/parker er viktig. 

 

73. Bedre kollektivtilbud. 

 

74. Utdanning, jobber, mulighet til å få lån i lokal bank, attraktivt med tilbud av aktiviteter 

osv. 

 

75. Det trengs jobber og næringsutvikling. 

 

76. Nei det trenger vi ikke, vi trenger folk som kan butikk. Rakkestads er rikt, men 

kommunen har lite greie på økonomi og derfor ser vi gjelda øker. 

 

77. Viktig med en sunn økonomi i kommunen, slik at kommunen ikke trenger å pålegge 

eiendomsskatt og viktig med lavere kommunale avgifter, så folk har mulighet og råd 

til å bo her. Rakkestad er en av de dyreste kommunene å bo i, i Norge. 

Igjen: Tilby fleksible tomtestørrelser og -plassering. 

 

78. Gode skoler og barnehager med fleksible ordninger.  

Igjen trenger kommunen å ha fokus på ulike fagdager og kunnskapsløft for de som 

arbeider med barn. Vi har en liten barnevernstjeneste og fagmiljø innad, og dette kan 

raskt bli snevert. Det kan også medføre stor belastning og mange oppgaver på få 

ansatte. Hva med å inngå samarbeid om felles fagdager med barnevernstjenesten i 

en nabokommune. Per i dag har barneverntjenesten i Rakkestad et dårlig rykte og lite 

tillit blant mange. 

 

79. Positiv omtale om bygda vår. Pendlermulighetene må opp og gå. Trenger politikere 

som jobber for å få ny næring til bygda. Utvikle sentrum. 

 

80. Første problemet i Rakkestad er trafikken, hvordan en by har ikke buss til andre byer 

på lørdag og søndag? Eller tog bare på tidlige morgener. 

 

81. Rikt idretts- og kulturliv for barna deres, trygt oppvekstmiljø (ønsker lensmannen 

tilbake!) og bedre kollektiv, hovedsakelig tog til Oslo. Til de øvrige byene er det 

enklere å komme seg med bil. 

 

82. Satse mer på gata vår. Flere butikker/kafeer. Stenge sentrumsgata for biltrafikk.  

Bedre kollektivtilbud slik at vi kan pendle til jobber utenfor Rakkestad. 

 

83. En aktiv bygd, fritidsaktiviteter, idrett. 

 

84. Restaurant tilbud på kvelden. 

Togtilbud til Oslo, må ha mulighet til å komme fra Oslo i 23-24-tiden, også i helgene. 

 

85. Om man skal få folk til å flytte tilbake til bygda, må det finnes arbeidsplasser. Det er 

vanskelig å drive på små steder, da marginene er små. Fylket, kommunen og 

grundere bør jobbe tett sammen for å skape et miljø for å skape arbeidsplasser. 
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86. Kollektivtrafikk er alfa og omega! Verdenen vår er stor og vi unge trenger å være mer 

mobile enn før, uten å bli avhengig av bil. Hyppigere busstilbud, først og fremst 

mellom byene, men også mellom Rakkestad sentrum og distriktene. Hyppigere 

togavganger mot Oslo, og også tog i retning Sarpsborg. Skinnene ligger jo der. Bedre 

aktivitetstilbud til voksne, nå virker fokus å ligge kun på barn og pensjonister. Men når 

kollektivtilbudet er bedre, blir aktivitets- og kulturtilbudet mindre avgjørende fordi man 

lettere kan spe på med tilbud fra andre steder. Eiendomsskatten er dyr, og det kan 

nok og være litt avskrekkende 

 

87. Det viktigste for at Rakkestad skal overleve som selvstendig kommune i fremtiden er 

befolkningsvekst, og alt tyder på at vi også vil få det. SSB anslår en vekst på ca. 15% 

frem 2050. Og det er positivt i forhold til mange andre kommuner, men en aldrende 

befolkning vil også medføre flere utfordringer og mindre skatteinngang. Pr. i dag har 

imidlertid kommunen en negativ befolkningsvekst. Ser vi nærmere på hvem som 

pendler til jobb ut og inn av bygda i dag så viser tall at ca. 1100 personer pendler til 

kommunen daglig, noen flere pendler ut av bygda. Kanskje er det en idé å starte en 

bearbeiding av de som jobber og pendler inn i kommunen. De har allerede en viss 

tilknytning og kjennskap til kommunen gjennom arbeid og kollegaer. De må kunne 

bearbeides på en eller annen måte. Bedriftsbesøk etc. En annen gruppe er 

selvfølgelig de som flyttet ut av kommunen etter endt skolegang/studietid. Hvordan 

nå de og «lokke» de tilbake? Hvordan nå de med informasjon om ledige stillinger 

osv.? De kjenner allerede bygda, og mange har venner og familie her. Kanskje kan 

det opprettes et forum, en Facebook-gruppe etc. hvor kommunen og bedrifter kan nå 

ut med informasjon om ledige stillinger, nye boligområder, barnehageplasser, kultur- 

og idrettstilbud. Benytte regelmessige teasere som kan vekke interessen for 

kommunen man vokste opp i. Dette var bare noen tanker i en tidlig morgenstund. 

 

88. Oppgradert jernbane er alfa omega for tilflytting av yngre kompetanse. Også nyttig for 

gamle som nå samles i sentrum og som ikke kjører bil lenger. Utbyggingen i Søndre 

Østfold har jo stoppet opp. Hvorfor ikke tenke Indre Østfold? 

 

89. En pen og velordnet kommune lokker folk - det bør være et allsidig tilbud av 

forretninger + bekvemmeligheter i sentrumsområdene. Nå mangler det mye. Ta vare 

på grønne områder og kulturminner. Ikke bygg for tett. Husk folk spør alltid etter 

turområder. Stimuler foreningsvirksomheten og idretten. Hold nivået i skolene høyt 

(her er Rakkestad langt fremme). Men kommunen er gammeldags når det gjelder 

bevaring av natur og kultur. Og det blir lagt merke til at Rakkestadelven ikke er ren - 

det kan en lett gjøre noe med. Noen stygge industriområder og bondegårder trekker 

ned. Det mangler sikre fortau og sykkelveier. Bygdas største pre er: Naturen - 

kulturlandskapene - mange foreninger - koselige sentra - gode skoler - god 

eldreomsorg - lett tilgjengelige tjenester - et aktivt næringsliv i stadig utvikling. 

 

90. Eiendomsskatt og kommunale avgifter i balanse med hvor "attraktiv" kommunen er. 

Mener ikke å være ufin, men en realitetsjekk fra nøytrale øyne utenfra kunne vært på 

sin plass. 

Rakkestad er en fin plass, med flott natur og trygge omgivelser for befolkningen. At 

noen velger å flytte ut av kommunene relateres ikke bare til eiendomsskatt og 
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avgifter, men også jobbmarked, kollektivtrafikk og en trivelig hverdag for folk i alle 

aldre. 

Personlig er jeg usikker på hvor mye et togtilbud til Sarpsborg egentlig betyr for 

Rakkestad, da jeg heller ser at 1-2 avganger mot Oslo ville gagne flere. Det hjelper 

lite å ta toget til Sarpsborg stasjon, når flesteparten av jobbene krever en form for 

transport videre fra togstasjonen. 

 

91. Et godt barnehagetilbud som er tilpasset den moderne familien. Kanskje høyre 

søskenreduksjon jo flere barn en har. Ikke forhøye kommunale avgifter. Godt 

kollektivtilbud. 

 

92. Kollektivtransport er nødvendig. 

Umulig å jobbe f.eks. på Rudskogen uten å kjøre bil! Og det er i egen kommune. 

 

93. De må kontaktes, og bli invitert hjem. Kanskje kommunen kan betale 

stillingsannonsering for næringslivet, og selv markedsføre sine stillinger ovenfor disse 

gruppene? Rakkestad Avis må være flinke til å synliggjøre de som lykkes som 

gründere, som flytter tilbake osv. (har hatt flere gode artikler om dette). 

 

94. Det viktigste tror jeg er å ta vare på oss som allerede bor her. Vi er de beste 

ambassadørene. Det betyr å levere gode tjenester (skoler med godt miljø og bra 

lærere, ikke ha tre uker stengt barnehage, bedre kollektivtilbudet). 

 

95. Utdannings- og jobbmuligheter. 

 

96. Kommunen må legge til rette slik at morgendagens bedrifter ønsker å etablere seg. 

Det må være lønnsomt for en bedrift å velge Rakkestad som det stedet de ønsker å 

drive. Dette gjelder lokaliteter, tilgang på arbeidskraft m.m. 

Ønske utbyggere av lokaliteter velkommen. Vi trenger at eiendomsaktørene vil bygge 

lokaler som igjen tiltrekker næringslivet. 

Kontorbygg 

Kommunen må ha tilgang på tekniske løsninger som fiber etc. slik at bedrifter ved at 

vi ligger i forkant av utviklingen. 

 

97. Rakkestad er ei lita bygd, det finnes ikke jobb til dem med høyere utdannelse, er ikke 

mye jobber her i Rakkestad. Så at man bygger nytt hele tiden er ikke til å forstå, hvor 

er disse menneskene som skal bo der. Det har blitt dyrt å skaffe seg hus eller leilighet 

i Rakkestad, snart ikke forskjell på by og land. 

 

98. Tror det må bli bedre kommunikasjon til Oslo. 

 

99. Aller først: bedre kollektivtilbud. Mange barnefamilier har ungdommer som skal på 

VGS blant annet, og med tilbudet som er får de helt urimelig reisevei. I tillegg ville vi 

kunne lokke pendlere hit med bedre kollektivtilbud. 

For det andre må man bedre servicetilbudet, utvalget av butikker. Misforstå meg rett, 

vi har ganske mange tilbud, men mange er i den øvre prisklassen og appellerer 

muligens ikke til den gjennomsnittlige barnefamilie. Vi har også mangler som gjør at 

man søker til de nærliggende byene, og da tar man jo gjerne resten av handelen der. 
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Å få på plass tilbud vi ikke har som lokale kan drifte, og benytte seg av, hadde gjort 

Rakkestad rikere. 

Utvide tilbudet rundt svømmehallen ville nok også vært et tiltak som hadde lokket. 

Hold boligprisene og utgiftene nede! Det er det at det er rimelig å kjøpe bolig her som 

gjør at mange lokkes tilbake. Da kan man kanskje ofre noen goder man har når man 

bor i byen, hvis man sparer nok. 

Ha fokus på fritidstilbud og aktiviteter til barn, rust opp eksisterende lekeplasser og 

dra inn noe nytt som lokker barnefamilier ut og i aktivitet, det er viktig for veldig 

mange med lavterskeltilbudene man bare kan benytte seg av. 

Godt barnehagetilbud, trygg helsestasjon, skoler med engasjerte lærere, 

arbeidsplasser og lokalt politi er også noen som gjør at folk kan trekkes tilbake. 

 

100. Dette kan jeg mye om. Min samboer og jeg dro ut av bygda for å ta høyere 

utdanning. Vi hørte bygdas rop om tilbakeflytting, og kom tilbake. Vi har måtte slite i 

flere år for å kunne få jobb. Samboer har fortsatt ikke klart å få fast jobb, mens jeg 

pendler lange veier for å komme til min jobb. Vi trenger arbeidsplasser. Og 

kollektivtrafikken er ikke-eksisterende. Derfor må det regnes store utgifter bare til 

drivstoff og slitasje på bil. Når vi endelig har kommet oss tilbake, blir vi skremt når 

boligmarkedet stiller med nesten like priser som bygdene rundt og helt sykelige 

kommunale eiendomsgebyrer. Vi har kjøpt leilighet her, men når vi går over til 

enebolig kommer vi nok til å flytte til Indre Østfold, med lavere eiendomsgebyrer, mer 

kollektivtrafikk og nærmere jobb.  

 

101. Her kan det gjøres bedre med kollektivtrafikken. 
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NÆRING 

Næringsutvikling: 

Spørsmål:  

Vi er stolte av næringslivet i Rakkestad. Vi har solide bedrifter med lojale ansatte og 

imponerende fagmiljøer.  

Hvordan kan kommunen og næringslivet legge til rette for enda flere bedrifter og 

arbeidsplasser? 

Hva mener du om tilgjengelige næringstomter på Rudskogen? 

Bør vi ha flere sentrumsnære næringstomter? 

 

1. Jeg mener at næringstomter på Rudskogen er positivt. 

 

2. Hei! Jeg mener at sentrum i Rakkestad har en unik og ny mulighet til å ta igjen tapte 

markedsandeler i handelen. Kjøpesentre verden over - USA spesielt - sliter, mens 

tidligere "døende" små handelssentra opplever en ny renessanse grunnet 

netthandelen. Det etableres showroom helt uten varelagre, men med en bredde og 

personlig service som bringer kundene tilbake igjen. Varene får de via posten. 

Rakkestad burde derfor satse storstilt på å bli den første nasjonale testarenaen for 

ulike showroom som representerer de store, kjente merkevarene innen sport, 

bekledning, sko, mote, etc. Slike butikker krever langt mindre kapital og representerer 

ubetydelig risiko for å brenne inne med usolgte varer. Samtidig som de kan vise en 

langt større bredde og muligheter for å prøve varene. Steng Storgata fra 

rundkjøringen og gjør den til en gågate med spennende butikker (Fru Blom er der 

allerede), koselige kafeer og bli en attraktiv handelsdestinasjon for Østfoldingene. 

Dette er å tenke nytt og annerledes, men samtidig realistisk. 

 

3. Det bør satses videre på Rudskogen! 

 

4. Togforbindelse med Sarpsborg. 

5. Det er vanskelig for små bedrifter å drive sentrumsnært hvor de vil bli lagt merke til og 

få kunder på grunn av dyre lokaler. Dette er kanskje noe kommunen kunne jobbet 

mer med for å regulere litt. 

 

6. Hvorfor selger kommunen sine tomter til bedriftsledere som har tilholdssted på 

Rudskogen? Hvorfor skal dem berike seg enda mer enn det dem allerede er? Dette 

har hindret oss til å bygge, da det blir for dyrt med overprisede tomter. Kontra om 

kommunen hadde eid dem for salg. 

 

7. Ønsker at kommunen øker renholdet av veiene på industrifeltet. Lei av å måtte ringe 

hver vår for å mase om soping. 

 

8. Igjen ikke bygge ned landbruksarealer. 
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9. Fint med industri på utsiden av sentrumskjernen. 

 

10. Finnes det kollektivtrafikk til Rudskogen? Ikke bare buss - også tog kan stoppe da. 

Og ja, tog kjører jo ikke heller da, hvorfor?  

Ikke bare boligeiendommer trengs, det finnes også behov til fleksibelt arbeidsfolk som 

bare vil leie i området. Og med leiligheter til leie er kommunen sitt tilbud også veldig 

tynt. 

 

11. I dette ser jeg det største problemet som andre problemer oppstår av. Rakkestad bør 

støtte store selskaper med fordeler. Ta med arbeidet til Rakkestad. Det er praktisk for 

både mennesker og kommune. Mere jobb, mere penger til kommune så folk kan 

slippe å betale masse penger for eiendomsskatt. 

 

12. Vi vet ikke noe om tilgjengelige tomter på Rudskogen, men fint hvis det er det! 

Næringstomten bør ikke ligge i sentrum. 

 

13. Reklamer, skryt mer av Rakkestad. Tilby bedrifter, store som små støtteordninger, 

skattefradrag per arbeidsplass. 

Og ikke minst bedre kollektiv transport, slik at det er lettere å jobbe/komme seg til 

eventuelle bedrifter/arbeidsplasser her i Rakkestad. 

 

14. I Rakkestad finnes det opp til flere ressurssterke og store bedrifter. Jeg tenker at 

næringstomter på Rudskogen vil være bra, men at man også kan bygge ut videre på 

industrifeltet. Sentrumsnære næringstomter er i utgangspunktet bra, med tanke på 

tilgjengelighet. Da blir det enklere for yngre mennesker uten førerkort å få seg en 

jobb. 

 

15. Videreutvikle industrifeltet. 

 

16. Rudskogen er jo stort sett bare industri, men det ligger rett ved toglinjen, noe som bør 

undersøkes om det kan dra nytte av. Ellers så er det et industriområde i Rakkestad 

sentrum, der kan det bli et blomstrende liv med både store og små bedrifter sammen 

med boliger, bare man setter det i sammenheng. Igjen, starte fokus på infrastruktur 

for transport inn og ut. Deretter lage en fusjon av industri og boliger, gammelt og nytt, 

parkering, parker og luft! 

 

17. Rudskogen er bra hvis de fortsatt kan bygge på fjellgrunn. 

 

18. Fokus på alle bedriftene, også de små. Lett at enkelte bedrifter blir favoritter i 

kommunen. 

 

19. Ha fokus på Rudskogen. Sette tidsfrist på hvor lenge de kan eie en tomt uten at det 

bygges. 

 

20. Det virker som om bedriftene er solide. Men de vil ikke ta inn arbeidskraft som ikke 

har erfaring. Det vil si ungdom som vil begynne jobb, men som ikke har yrkeserfaring. 

Disse søker seg da ofte inn på helse- og kommunale vaktmestertjenester. Man må ha 
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bekjente og selv ha et godt renommé for at barna skal få jobbe noe sted. Penger og 

bo på det rette stedet osv. 

 

21. Rudskogen bør utvikles. 

 

22. Sørge for å være «attraktiv» for bedrifter til å satse på Rudskogen, som bør være 

Rakkestads prioriterte næringsområde. 

 

23. Kan bygge industri hele veien fra industrifeltet og helt ned til elven. Vi kan dyrke raps 

og produsere rapsolje. 

 

24. Markedsføre Rakkestad som et interessant område å etablere seg i. Tilby 

næringstomter eller få de som eier tomme lokaler til å samarbeide med kommunen 

for å gi liv i disse igjen (Isen og Stemme bl.a.). Synes Rudskogen er et ypperlig sted 

for næring. Selvfølgelig avhengig av hvilke type næring. 

 

25. Ikke flere sentrumsnære industritomter. Rudskogen bør bygges ut. Rakkestad 

flyplass inn på kortbanenettet. 

 

26. Rudskogen er et godt alternativ. Det blir bygd masse boliger og det er vel egentlig en 

utbygging som krever sitt av arealet. 

 

27. Vi må være på tilbudssiden overfor bedrifter som ser etter sted å etablere seg. 

Billigere tomter. Bedre veier for lastebiler uten fartsdumper i oppoverbakke. 

 

28. Utvikling av Rudskogen synes jeg er en riktig god ide. Bør utredes. 

 

29. Bygge storsenter. McDonald's. Vi er i hjertet av Østfold og mange lastebiler kjører 

gjennom her. De kan stoppe her også. Ikke flytte næringsliv ut av Rakkestad. 

 

30. Videreutvikling av Rudskogen.  

Ta i bruk Sørbyåsen, mellom Rudskogen og flyplassen? 

 

 

31. Større handelsparker og andre store næringslokaler kan med fordel legges til 

Rudskogen. Dette er ikke noe koselig å ha hverken i sentrum eller i boligområdene. 

Men det må med fordel sørges for tilstrekkelig kollektivtrafikk til området, slik at ikke 

alle som benytter seg av tilbudet kommer kjørende i hver sin bil, først og fremst av 

miljøhensyn, men også av praktiske hensyn slik at innbyggerne som ikke benytter bil 

også skal kunne benytte seg av tilbudene. 

 

32. Jeg mener det er bra sentrumsnære næringstomter. Flere står tomme stadig. Men 

mye bygningsmasse er eldet og trenger oppgraderinger. 

 

33. Fiber og bredbånd, skattefordeler, aktuelle tomter. Gjøres mye bra, er mitt inntrykk. 

 

34. For mye venners venner og så videre. 
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35. Viktig å ta vare på lokalt næringsliv, så IKKE bygg kjøpesenter i Rakkestad: Det 

ødelegger ALL lokal detaljhandel! Kommunen må også legge til rette for å utvikle 

lokal næringsvirksomhet. Kommunen bør også legge til rette for at allerede 

eksisterende bedrifter blir i Rakkestad! Ref.: Nortura flyttet ut på grunn av at 

kommunen ikke la til rette for at de ble her. 

 

36. Håper at bankbygget kan bli brukt som en arena der bygdas næringsliv og alt vi 

produserer i den flotte bygda vår kunne være utstilt med kontaktinfo og i tillegg til 

turistinfo/fjellainfo/kart. Naturlig å gå inn der og henvende seg hvis man er turist i 

bygda, da får vi vist fram hva Rakkestadbygda er, hvem vi er og alt vi produserer, 

som alt fra bonden med SKINNFELLPRODUKSJON, norsk ullgarn, håndsnekrede 

møbler, lokalmat. Det produseres mye og alle i bygda vet sikkert ikke om alt heller. 

Synes vi skal gjøre litt slik som Hedmarken og Ringsaker, gardimillom der bøndene 

som produserer norsk KORTREST lokalmat blir vist fram og blir en spesialitet for 

bygda? 

 

37. Ta lærdom av de som har flyttet ut som Nortura, Isen osv. Hva kunne vi gjort 

annerledes? Hva kan vi lære av de som har bygd stein på stein, som vi sier, 

eksempel er Slåttland Mek., Degernes Landbrukslag osv. Erkjenne at vi også trenger 

arbeidsplasser uten høy utdannelse også. Uføre i Rakkestad er skremmende og 

kunne vært unngått med bedre jobbtilbud og fokus fra alle, vi må bli flinkere til å 

akseptere oss selv som vi er og alle må bidra for samfunnet. 

 

38. Næringstomter bør ikke ligge i sentrum. Rudskogen bør videreutvikles. 

 

39. Kollektivtransport, tog, lettere å pendle til byer og hjem til bygda etterpå. 

 

40. Arbeide aktivt for å få flere arbeidsplasser til kommunen. 

 

41. Bygg industri langs jernbanen mot Sarpsborg. 

 

 

42. Med Rudskogen som eget næringssentrum bør busstilbudet ditt bli bedre, både med 

hensyn til jobbreiser og tilreisende kundegrunnlag. 

 

43. Rudskogen er en god plassering - skrinne furuåser egner seg til industri. Mjørudfeltet 

burde være halvert i størrelse ideelt sett - og det genererer altfor mye trafikk i 

sentrumsområdene. Aksen Rakkestad - Sarpsborg egner seg til nyetablering av 

industri. Alt nytt bør legges der. Da drar en nytte av eksisterende infrastruktur på en 

god måte. 

 

44. Et sterkt fagmiljø og attraktive samarbeidsformer for bedrifter både på Rudskogen og 

på Industrifeltet.  

 

45. Lytt til de bedriftene som er her i dag. 

Hindre etter beste evne situasjoner som Diplom Is og Prior. 

Knytte ungdom i bygda tettere til næringslivet. Gi rom for sommerjobber eller 

alternative oppgaver som kan knytte unge til en bedrift gjennom året. Dette vil 
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kanskje gi de en sparringspartner i utdannelsen og evt. at man senere blir værende i 

egen bygd. 

 

46. Nok tilgang på næringsstoffer. 

Hurtig saksbehandling og en kommune som jobber for at næringslivet føler seg i 

varetatt og velkommen. 

 

47. Viktig å ha riktig virksomhet på riktig sted. De som kan skape «liv i gata» bør ligge i 

sentrum. Industri på Rudskogen osv. 

Jeg tror areal er et fortrinn i Rakkestad så viktig å bli en god kandidat når 

plasskrevende bedrifter skal finne ny lokalisering. 

Kan hende det må sees på økonomiske virkemidler for å stimulere etableringer. 

 

48. Stimulere til grundere og utvikling av produkter som produseres av bygdas egne 

ingredienser. Tenker på videreutvikling av landbruksprodukter. Det må også legges til 

rette for etablering av annen industri. 

 

49. Vi har veldig mye produserende bedrifter. Kommunen bør tilrettelegge slik at vi også 

kan friste teknologibedrifter til å etablere seg her i Rakkestad. Fortsatt utbygging av 

Rudskogenområdet og nedskalering av industrifeltet ved sentrum. Her kunne vi ha 

bygd et fremtidig godt boligområde. 

 

50. Først og fremst får dere ta vare på de som er her, som står på for å klare seg. 

Kommunen må bruke stedets forretninger og bedrifter, ikke gå utenbygds, tror ikke 

det er billigere. Ta vare på de som er her så de kan overleve. Trenger ikke flere 

næringstomter, det er mer enn nok, det står flere tomme hus, bruk dem. Rakkestad 

har blitt så tett så det er snart ikke flere parkeringsplasser igjen. 

 

51. Rudskogen må være ypperlig. 

 

52. Støtteordninger som gjør at flere kan prøve seg, godt samarbeid med NAV om 

rekruttering sånn at man også kan få flere i arbeid. Men aller mest: et bredere utvalg 

av næring, butikker og tilbud. Vi har vitterlig nok frisører, kebabsjapper og dyre 

kjerring-klesbutikker. Har man tilbud her i bygda, handler man her, har man ikke 

tilbudet her drar man vekk og handler andre ting utabygds også. 

Synliggjøring av lokale håndverkere og lignende er også lurt, tror det er mange som 

ikke vet om alle lokale aktører på dette feltet. 

 

53. Ja til næringstomter på Rudskogen. 

 

54. Vi trenger ikke bare ren industri. Vi trenger å vekke gründeren i rakstingene. Vi har 

flere suksesshistorier fra bygda. Vi har fordelen med større hjelp fra Innovasjon 

Norge (pga. bygdebeliggenhet). Kontorlokaler og oppfordre alle som har en ide til å 

handle på det!  

 

55. Bra. 
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Handel: 

 

Spørsmål:  

Vi har mange fine butikker i Rakkestad, men det er en del bransjer vi ikke finner her i bygda. 

Noen reiser til nabobyene for å handle. Andre handler mer og mer på nett. Vi vet at lokal 

handel betyr mye for butikkene vi allerede har. Vi vet også at en del kjeder ikke etablerer seg 

på mindre steder. 

Hvordan skal vi få handelen til å blomstre enda mer? 

Kanskje noen der ute har en drøm om å starte en nisjebutikk? 

Hva skal til for at du tar det store skrittet og starter butikkdrømmen? 

 

1. Tror dere trenger å få inn butikker som selges litt mer utvalg av klær til alle aldre, 

også kosmetikk/hudpleiebutikker, som for eksempel Vita, Normal etc. Noen butikker 

som lokker folk til å handle et sted man får tak i ALT. 

 

2. Synes vi har et godt utvalg av butikker her i Rakkestad, men det er nok mange som 

drar utenfor, fordi man ikke får tak i alt. Savner nå en Bokhandel.  

Mulig å tilby en startkapital eller tilskudd til å drive? 

 

3. Utfordringene ved å starte butikk eller firma kan være for høy leie. Kanskje det kan 

innføres en øvre takst? Eller at man får lavere skatt de tre første årene. Kanskje noen 

andre lettelser? Gratis rådgivning innen markedsføring etc. Gratis lokale det første 

året! 

 

4. Med godt utbygd offentlig kommunikasjon kommer flere til å bosette seg her. Dermed 

vokser kundegrunnlaget, og det blir større interesse for å etablere bedrifter. 

 

5. Savner en stoffbutikk som selger symaskiner og div. tilhørende sying. Vet vi har 

sybutikken i baker Dahl-bygget, men savner en butikk med mere spesielle stoffer og 

tilbehør. 

 

6. Gågate. Jeg har selv en drøm å drive fotostudio i sentrum/sentrumsområdet med 

print og butikk slik Aril engang gjorde. Men med høye leiepriser og store kostnader for 

å starte et slikt studio vil det være umulig for meg uten god nok hjelp økonomisk. 

 

7. Mere butikker for «ungdommer», ikke bare eldre og barn. Lekebutikker og 

hobbybutikker. 

 

8. Fleksible åpningstider, kveldsåpent 2-5 dager i uka. Lørdag åpent til kl. 18.00. 

 

9. Savner butikker som Elkjøp, Power, bokhandel, Rusta. Må jo ut av Rakkestad for alt 

som er av hvitevarer etc. 
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10. Rakkestad er et lite sted, er ikke lett og leve av noe her. Butikkene har nok tøffe 

hverdager, folk reiser til storbysentre der de har alt på en plan. 

 

11. Billigere varer. Er ingen som kjøper sko til 1000 kr som en må hos Rakkestads 

eneste skobutikk. 

 

12. Synergibutikker, som for eksempel allerede finnes i Rakkestad som Bunnpris/post 

eller blomsterkaffe/vinmonopol er framtiden i småbyer og må utvides framover. 

 

13. En sushibar? 

 

14. Vi savner fælt butikker som er rettet mer mot barn, slik som bokhandler og 

leketøysbutikk. Slike ting må vi ut av Rakkestad for å få tak i. Det samme med fôr til 

dyr (utenom kjæledyr), noe som er veldig rart i en jordbrukskommune med mange 

gårder. 

 

15. Syns at de har får høye priser. Jeg har lyst til å komme å kjøpe noe, ikke bare komme 

å støtte butikker fordi de mangler kunder. 

 

16. Småelektrisk. Hvitevarer. Herreklær for store menn. Nille burde hatt lokale i sentrum. 

 

17. Mer reklame og lokketilbud, ikke minst åpningstider. Andre steder holder mye lenger 

oppe en butikker i Rakkestad. 

 

18. Det er alltid et potensiale til forbedring. En satsing på frittstående butikker tror jeg vil 

være lurt, altså typer butikker man ikke finner i nærheten. Sannsynligheten for at folk 

velger å handle i Rakkestad framfor å dra til en nabokommune. Samtidig kan det 

være med på å sikre kortreist handel, noe mange er opptatt av. Hva slags typer 

butikker kan være alt mulig. Her er det bare fantasien som stopper oss. Men det å 

satse på butikker som selger nisjeprodukter vil være lurt. 

 

19. Et senter med div. butikker av typen helsekost, sminke, klær, kafé. Et senter trekker 

flere folk. 

 

20. Det hadde vært fint om Rakkestad kunne tilbudt noe mer enn bare pizza og kebab. 

Hvor mange slike serveringssteder må man ha egentlig? Rakkestad har umoderne 

mat - se på f.eks. Vaffelbua i Særp - de klarer det! Det er så ønskelig med en hipp 

café hvor det er fint å ta med barna også - her i Rakkestad er alt så trangt og traust 

av spisesteder. Hvor er familiestedene? Jeg tar ikke med ungene ut i barnehagealder 

for å spise kebab og sitte i et sterilt rom. Jeg elsker Fru Blom, men barna mine tar jeg 

ikke med dit. Et sted med stor parkering og plass inne til barnevogner og 

barselgrupper. 

 

21. Sentrum av Rakkestad er fantastisk, men noe savner man. 2 ting som bør komme 

snart er elektrobutikk med data/tv/telefoni og en butikk med klær for unge voksne. 

Vi har sushi i Degernes, men ikke Rakkestad sentrum.  

Et sted for unge voksne som har lyst å more seg på kvelden. 
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22. Det er ikke så lett i Rakkestad. 

 

23. For at dette skal kunne løses må byen øke i befolkningsantall, men på grunn av 

mange kranglete folk som vil at alt skal være som det alltid har vært, så blir det lite 

utvikling. 

 

24. Prøve å påvirke de store matkjedene til å få ned prisene på mat! De har jo hatt en 

gylden mulighet nå som de har benyttet dårlig etter min mening! (Korona) Kanskje det 

hadde blitt mindre handelslekkasje til Sverige når det åpner opp igjen hvis lokale 

butikkene hadde senka prisene mer i disse tider! 

 

25. Vi skal ta vare på de vi har. Er ikke en by. 

 

26. Klesbutikk som ikke koster skjorta. Som blant annet H&M, Cubus, Lindex osv. Det er 

veldig lite ungdommelig i Rakkestad sentrum, syns jeg. Da tar man heller turen andre 

steder. 

 

27. Savner en bra sushi-/kinarestaurant. 

 

28. Hva med kjøpesenter? Ja det er fin handlegate osv., men hva velger folk? Selv reiser 

jeg til Amfi borg. Stor gratis parkering og alt under ett tak. Nisjebutikker kan da evt. 

flytte inn her. 

 

29. Kanskje en liten støtte til de som ønsker å starte butikk. 

Mer hjelp til handelstanden slik at de kan lage flere aktiviteter, pynte gata mer osv.  

Reklamere mer utenfor bygda for hvilke tilbud vi har her slik at de kommer hit for å 

handle. 

 

30. Det at mange velger netthandel og større kjeder utenfor kommunen, har nok mye 

med økonomi å gjøre. Har en flere barn for eksempel blir det veldig dyrt å handle inn 

til full pris når en kan få det billigere et annet sted. Jeg er for å støtte lokale butikker, 

men det er ikke alle som har råd til det. Det samme gjelder også svenskehandel. For 

mange er prisene avgjørende. 

 

31. Det mangler mange butikker i Rakkestad, hvitevarer osv. Da må man dra andre 

steder. 

 

32. Vi mangler skobutikk, el-butikk, bokhandel og en jernvarebutikk. Kommer disse på 

plass tror jeg på en bedre handel i Rakkestad. Det er jo det folk savner. 

 

33. Mere reklame fra butikkene. Gode tilbud og hyggelig ansatte. Billige varer. Et STOR 

SMIL fra ansatte. 

 

34. Billigere priser i butikkene og bedre parkering, lange åpningstider. 

 

35. Hadde jeg hatt riktig viten om egen handel hadde jeg startet egen sportsbutikk. Det 

trenger Rakkestad. Rakkestad drar også mye oppmerksomhet utenfra, ved å ha 

spesielle nisjebutikker. Kan være med å forme vårt sentrum. 
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36. Håper butikkene kan greie seg, må vel kombineres med netthandel. Lettvint og rask 

handel innen et lite område med gratis parkering bør fremheves som et fortrinn - vet 

folk fra byer nevner det som positivt. Tror ikke butikkene burde ha tilbud på f.eks. 30 

% på alle varer ca. hver måned. Da kan man ofte vente med å handle til disse 

dagene. Andre typer tilbud virker vel bedre på handelen. 

 

37. En ting er helt sikkert vi har mer enn nok av gatekjøkkenmat. Vi må få noe annet å 

spise. 

 

38. Barnebutikk med klær og gaver til bursdager. Det har alltid vært en drøm å starte det 

og tror det hadde blitt tatt godt imot! Mange som savner bokhandelen der det var 

enkelt å få handlet til bursdager. Vi trenger sånne butikker. Jeg ønsker riktige lokaler i 

sentrum som står i stil med Rakkestad. Vil også prøvd å tatt inn gravidklær slik at 

man slipper å dra ut av sentrum. 

 

39. Igjen: Ikke bygg kjøpesenter, men støtte lokale butikker og næringsdrivende. Støtt 

privat initiativ til de som vil etablere en bedrift i bygda. Utrolig viktig for å skape lokale 

arbeidsplasser. Vise reell vilje til å lytte til handelsstandens ønsker, bevare det gode 

handelsmiljøet og gi levedyktige betingelser for spesialbutikker innen alle 

vareområder. 

 

40. Vi blir stadig minnet på å handle i nærmiljø, hvis ikke forsvinner de. Jeg vil sende 

ballen tilbake, den som selger må lære seg folkeskikk og ha en bedre 

serviceinnstilling. Behandle enhver kunde med respekt og ærlighet. 

 

41. Hvis dere vil ha innbyggere til kommunen som er mer orientert mot effektive løsninger 

enn bonderomantikk, så er et lite KJØPESENTER nødvendig. Vi må kunne handle 

det vi trenger på ett sted, i stedet for å kjøre fra sted til sted. Både for yrkesaktive og 

eldre. 

Dessuten er det for mye biltrafikk i sentrum, og det bør også tas hensyn til. Et godt 

transporttilbud med servicebusser i faste traseer er også et bidrag. 

 

42. Jeg tror Rakkestad trenger et stor senter når alle folk hver dag må kjøre til Slitu eller 

Askim. 

 

43. Har en stor drøm om å ha en nisjebutikk med norske varer, lokale varer fra bygda 

vår, unike varer som ikke finnes andre plasser. Rakkestad må på kartet. Vi er 

Kardemommebyen med det lille ekstra. 

 

44. Fortsett med de ulike lørdagsaktivitetene, som hagelørdag etc. Bør få noe liknende 

el-kjøp til bygda. 

 

45. Rimelige lokaler og økonomiske insentiver som gjør det tryggere og mindre risikabelt 

å satse. Og igjen, kollektivtrafikk som også gjør det aktuelt for folk fra de 

omkringliggende områdene å reise hit for å handle og øker det potensielle 

kundegrunnlaget. 
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46. Med en så dårlig sentrumsbehandling som har foregått med fire handelssentrum på 

en akse på 10 km – Degernes, Bergenhus, Stortorvet, Rakkestad - er det underlig at 

ikke mer har gått konkurs. Nå er endelig parkeringen blitt bedre. Men det mangler 

mange butikker som vi hadde tidligere (gullsmed, urmaker, elektrisk/hvitevare, 

glassmagasin, fiskebutikk, radio/tv, broderi, bokhandel, utstyrsforretning/sy-forretning, 

sykkelverksted). 

 

47. Covid-19 har gitt meg mange positive opplevelser i handelsstanden i Rakkestad. Vil 

fremheve Br. Haaby, Ringsby og Retro. Enestående service og tilpasninger som gjør 

at man velger å handle der igjen, fremfor Askim, Sarpsborg + + . 

 

48. De fleste butikker i Rakkestad burde fått hjelp til å starte nettbutikk i tillegg til den 

fysiske butikken. 

Utfordringen er at utvalget blir for snevert når det gjelder klær og sko. 

 

49. Jeg savner sårt en bokhandel. 

 

50. Kanskje noen med pågangsmot og dyktighet kan samarbeide om en 

bokhandel/lekebutikk og for eksempel litt kjøkkenutstyr. Høgri er et flott eksempel på 

et slikt samarbeid. 

 

51. Jeg har vært innom tanken om et minilokale, ala basarbua/containerstørrelse som 

man kan leie for en kort periode, slik kan man få inn små pop-ups som kan være 

attraktivt for mindre aktører som ønsker å vise seg frem, men som ikke ønsker et 

lokale på fast basis, eller for å teste en idè uten leiekontrakter. Dette kan kanskje 

også brukes for å hente inn litt spennende krydder utenifra. Kanskje det også er 

aktuelt for matprodusenter å bruke til for eksempel Reko-ringutsalg eller annen type 

samarbeid i perioder. 

 

52. Vi mangler mye i Rakkestad, hvitevarer, radio/tv osv. Må reise andre steder, mange 

handler på nett, det bare øker. Starte noe i Rakkestad er ikke lett, tror de sliter de 

som allerede driver butikk her. Sånn blir det når det er et lite sted. 

 

53. Det mangler litt for mye. Savner en bokhandel og elektrisk butikk, men vi er vel for 

små. 

 

54. Bredere utvalg av rimeligere tilbud, i dag faller mange utenfor målgruppen til mange 

av butikkene. Ikke alle har råd til å kjøpe vinterjakke til 2000 kr. eller sko til samme 

pris. 

Store ting som elektrokjeder vil vi nok aldri kunne drifte på et så lite sted, det blir for 

lite konkurransedyktig i forhold til kjedebutikker i de større butikkene. Men tilbud som 

mangler er bokhandel, lekebutikk og barneutstyr, sminke og accessoirer, klesbutikk 

som treffer de yngre (som Retro, men de har så begrenset tilbud), klesbutikk med 

rimeligere merker og utvalg, gullsmed, kjøkkenutstyr, barbershop. 

Få inn mer variasjon, ikke flere frisører, matbutikker, kebabsjapper eller spisesteder 

som blir okkupert av bygdas «slitne». Få Nille og Europris mer inn i gata, de fyller 

flere av behovene som mangler. 

For å få flere til å satse, gjør litt mindre prosjekter tilgjengelig som en mulighet, som 
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foodtrucks, en is-kiosk i en bakgård, en liten vinbar i en bakgård osv. Pop-up stores 

er virkelig noe som burde satses på i tomme lokaler, da kan de som tenker på en idè, 

få sjekket markedet samtidig som vi innbyggere kan få litt variasjon og nye 

spennende ting inn. 

 

55. Savner bokhandel. 
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Matproduksjon: 

 

Spørsmål: 

Rakkestad har de flinkestene bøndene, den beste jorda og noen av landets beste foredlere 

og historiefortellere i matbransjen. 

Landbruket er en av våre viktigste næringer. Hva skal til for å sikre den gode 

matproduksjonen i Rakkestad i fremtiden? Hva kan vi gjøre for å gi innbyggerne våre enda 

mer kortreist mat? 

 

1. Det må bli slutt på å bygge boliger på matjord! 

 

2. Kanskje flere steder man kan få kjøpt den kortreiste maten? En restaurant?  

Per nå føler jeg den gode matproduksjonen i Rakkestad er sikret, grunnet de mange 

bøndene, god matjord og Senterpartiet i front. Evt. gode møller som fortsetter. 

 

3. Ønsker meg tiltak for økologisk produksjon. Og ønsker en plan for søppelhåndtering, 

for eksempel kompostering. Kunne gratis komposteringskurs være en ide? 

 

4. Det kan legges til rette for et stort frukt- og grønnsaktorg når det er sesong for det. 

Gjerne et sted hvor man kan være både ute og inne (store porter som kan åpnes 

opp). Her kan bøndene komme å selge varene sine. Dette burde ligge i sentrum, det 

lager både god stemning og liv i gata! F.eks. Myrvolds plass. 

 

5. Unngå å ta ut for mye skog, unngå store jorder med monokultur. Insektvennlige 

grøfter og jordekanter, ikke ta kantslåtten for tidlig. Dyrke mer menneskemat enn 

dyremat, utegående kyr og gris, frittgående høns. 

 

6. Fladstads jordbruksarealer skulle aldri ha blitt brukt til skole. Det gav starten til en stor 

og unødvendig nedbygging av god matjord i kommunen. Det må vi lære av, og 

kommunen må også hjelpe bøndene der jorda presses fra flere kanter (samferdsel, 

næringseiendom, egne landbruksbygg, boligutbygging). Vi har flinke bønder i 

kommunen, men jorda må tas vare på. 

 

7. Ja, Rakkestad er et typisk landbrukssted. Fantastisk! 

 

8. Bondens dag/marked I Rakkestad sentrum. 

 

9. Mye som skal til for å sikre et godt landbruk i bygda er å støtte og å sette pris på 

bøndene som jobber hele året for at vi skal få mat på bordet. Samtidig tenke hva 

slags mat man handler når man er på butikken. Bøndene bør også være subsidierte, i 

alle fall de mindre bøndene som lever fra hånd til munn. 

 

10. Sjekk Bondeopprør på Facebook. Ikke ta fra de stønadene som er så viktig for 

produksjonen. 
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11. Ønsker meg veldig en liten spesial kolonial med stuttreiste produkter! Mange er flinke 

som selger egg, honning og grønnsaker, men tenk å finne det ene stedet da! Noe ala 

Mattorget - de satser på rimelig lokalmat slik at kundene gjør mathandelen der for 

hele uka og ikke bare for de små ærendene. 

 

12. Utdanningen innenfor landbruk og evt. høyere utdanning for bærekraftig landbruk. 

 

13. Bøndene skaper masse arbeidsplasser og gir store ringvirkninger til 

sekundærnæringene. De er bærebjelken i kommunen vår. 

Det bygges opp landbrukssenter. Supert. Hva med å selge lokalmat der som da 

slipper de store kjedenes grådighet? Ringstad gjør en fantastisk jobb, men kan ikke 

dekke alle behov for lokal mat. 

 

14. Gi støtte til de nye som ønsker å starte opp. 

 

15. Legge til rette for de som produserer mat. Senke avgifter så de får bedre betalt for 

sine produkter. 

 

16. Her har jeg ikke så mye å si annet enn at det dyrkes mye korn. Og mye av dette går 

som dyrefôr pga. falltall og andre faktorer. Så om vi produserer mye mat i Rakkestad 

kan man ta med en klype salt. 

 

17. Lage et marked for bøndene. 

 

18. Syns mat skal pakkes mer inn i papir/papp og mindre plast. 

 

19. Ikke bygg ned flere jorder, og ikke ta mer av gården Fladstad. 

 

20. Ikke bygge ned matjord. Legge til rette for direkte salg fra gården. 

 

21. Ta vare på bonden og matjorda, vi kan komme til å trenge det en dag. 

 

22. Mer lønn til bonden. Lokale utsalgssteder. 

 

23. Jeg ønsker at vi har markedet i Rakkestad hvor noen kan selge Rakkestadproduserte 

varer til billig pris. 

 

24. Torg? 

 

25. Gi tilskudd for å dyrke ny mark. Samt ved utbygging av dyrket mark bør det stilles 

krav om å dyrke ny mark et annet sted. 

 

26. Nye boligfelt bør ikke legges på matjord. Det finnes nok av fjell og skogsklatter å ta 

av. 

 

27. Lokale gårdssalg tror jeg er og vil være enda mer attraktivt om folk vet de finnes. 

F.eks. en åpen Facebookgruppe eller nettside med tilbud og hva de tilbyr.  

Bruk av møller i kort omkrets gir også kortreist mat. 
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28. Stå opp for bønder! De lager maten vår! Kunne prøvd å få til markeder med lokale 

produsenter i sentrum. Få de frem, vis de frem. 

 

29. Strengt jordvern og gode priser på produktene (det siste mer et nasjonalt ansvar, 

men dog). 

 

30. Ett av de beste. 

 

31. Bøndene i Rakkestad gjør en utmerket jobb med produksjon og kulturlandskap. 

Fortsett med det. Ikke bruk matjord til bebyggelse - null tap av matjord!! 

Fremme et langsiktig og lønnsomt skogbruk. 

 

32. Fremme lokalmat, få fram lokalmaten i butikkene i Rakkestad eller ha et nytt utsalg 

sammen med Brødrene Ringstad der det kun selges kortreist lokalmat, pølser, 

fenalår med smaken ta ØSTBYGDA og andre delikatesser som også besøkende og 

turister kan kjøpe med seg. En butikk i bankbygget sammen med turistinfo - det 

hadde vært noe Rakkestad med smak av lokalmat, mange smil og et yrende bygdeliv 

- for her er det godt å væra, liten som stor. 

 

33. Utviklingen av kortreist mat er flott. 

 

34. Kanskje bøndene burde få mulighet til å produsere mer allsidig enn i dag - nå går 99 

% av kornet til dyrefor. Det er dette som lønner seg, siden det subsidieres så grundig 

fra staten. Men i fremtiden er det kanskje ikke dyrefor vi bør produsere? Kanskje 

brødkorn, frukt og grønnsaker? Kanskje få litt mer dyr tilbake i kulturlandskapet som 

sauer, kuer, geiter, griser, høner og andre dyr? En svært streng landbrukspolitikk som 

holder lønnsomheten nede er en tvangstrøye for nye initiativer - en bonde i Norge har 

350 000 i lønn - en industriarbeider 500 000 - jamnstillingsvedtaket for mer enn 30 år 

siden er ikke oppfylt. Noen steder i landet blomstrer ny og gammel matkultur nå - noe 

å fremme også her i Rakkestad? Vi har et godt utgangspunkt fra naturen og vi har 

allerede Ringstad Kjøtt som er ledende på sine områder. 

 

35. At den kortreiste maten ikke er dobbelt så dyr som den andre, samt tilgjengelig der 

man handler. Stolt av Br. Ringstad kjøtt og hvor godt omdømme de har langt, langt 

på utsiden av Rakkestad sine grenser. 

36. Hvordan selge kylling/kalkun/kjøtt/brød lokalt? 

 

37. En seksjon som er oppgradert på hva som rører seg. Gir god informasjon, 

samarbeider med bondelaget og skogeierlag. Hjelper til med å søke om 

prosjektmidler. Hjelper til med å heie på nye fremtidsrettede prosjekter og hjelper til 

med å skaffe tilveie offentlige midler. 

 

38. Vi må ta vare på bøndene i Rakkestad. 

Kan se på mulighetene for ferskvannsfiske som næring og matproduksjon. 

 

  



71 
 

STEDSUTVIKLING 

Sentrum: 

 

Spørsmål:  

Rakkestad sentrum er vår felles møteplass. Mange mener gata vår og det trivelige miljøet er 

helt i særklasse. Vi har bakgårder og lokaler med utviklingspotensial. Det er mange små og 

store grep som kan gjøre sentrum enda bedre. Ikke minst kan vi bruke sentrum til enda flere 

aktiviteter enn vi gjør i dag. 

Her trenger vi kreative forslag og idèer. Ta gjerne en samling med venner og familie og skriv 

ned alt dere kommer på av små og store tiltak. Dine forslag går rett inn i arbeidet med 

Kommuneplanen. 

 

 

1. Rasert infrastruktur. 

 

2. «Bankbygget», skulle ønske at et slikt vakkert bygg fikk en mer sentral plass i 

kommunen, ikke bare kontorer og hjemmesykepleien som et fåtalls personer er 

innom. 

Signalprosjektet og planting i stor gryter, sånt blir lagt merke til. Hele gata og alle 

huseiere bør involveres i frodighet og beplantning. At besøkende til Rakkestad tenker 

wow! 

 

3. Jeg viser til avisinnlegget jeg har hatt om bruken av bankbygget og viktigheten av å 

synliggjøre tilbud og å skape fellesområder i sentrum.  

Bankbygget bør være et bygg for folket, et innbyggertorg og kultursenter. Her vil 

biblioteket fremheves og servicetorget bli mer tilgjengelig. 

For å visualisere hva jeg tenker, har jeg tegnet. Bygget er et praktbygg midt i sentrum 

med flott beliggenhet, uteareal og parkering. For å skape dette til et bygg for folket, et 

innbyggertorg, bør biblioteket og servicetorget inn som en del av sentrum, inkludert 

og synlig. Her kan det også være en enkel bokcafe der man leser aviser og tidsskrift i 

sittegrupper og hvor det er muligheter for små tilstelninger og kulturelle arrangement. 

Et litteraturhus, et Deichman, i mindre format, med verksted for barn, minikino og 

auditorium. 

Det bør også være temarom med utstillinger der det også er muligheter for lag og 

foreninger til å markedsføre seg, og hvor barnehager, skoleklasser og andre kan stille 

ut sine prosjekt.  

Rakkestad har utviklet sin identitet på en veldig positiv måte med satsing og utvikling i 

sentrum. Rakkestad er et attraktivt sted, og jeg tror det er helt vesentlig at 

kommunale tilbud også vises som en del av gatemiljø. 

Etter at jeg la dette på min facebookprofil og som innlegg i RA, har jeg fått mange 

positive tilbakemelding både i kommentarfeltet og som meldinger.  

Som en kar sa til meg på butikken; vi reiser rundt for å se og oppleve kultur og fine 

bygninger, så har vi dette flotte bygget sentralt i Rakkestad som bare ligger der uten 

at innbyggere og tilreisende kan bruke det.  

Ser ikke ut til at jeg kan legge ved tegningen her, så her er linken til min nettside hvor 

den ligger: 
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https://oysteinwestlie.no/bankbygget-i-rakkestad-et-deichman-i-miniformat 

 

4. Jeg mener at Myhrvolds plass har mye muligheter og et stort potensiale, for å for 

eksempel utvikle en møteplass, annet enn en platting. Få flere/alle butikkene i 

sentrum. Nille kan for eksempel flyttes til sentrum, der det står tomme lokaler nå. Vi 

trenger å bygge opp flere bedrifter som Fru Blom for å utvikle et enda bedre sentrum, 

som er et veldig bra konsept som drar mange utenfor bygda til Rakkestad, til og med 

fra Oslo vest. Hjelpe ildsjelene som har lyst til å skape noe i Rakkestad. Det vi trenger 

per nå, er en restaurant i gata vår. Vi har mange gode cafèr, men ingen steder vi kan 

dra å sitte å spise på kveldstid, samt uteservering, uavhengig om det er helg eller 

ukedag. Da drar man gjerne utenfor bygda. Vi har mange fast food-steder i 

Rakkestad. Kunne det gamle lokalet til bokhandelen vært noe? Eller gamle 

skobutikken. Jeg personlig drar gjerne utenfor bygda hvis vi skal unne oss en middag 

ute, med noe godt i glasset for eksempel, og kanskje det blir kino etterpå, og kinoen i 

Rakkestad har jo blitt veldig bra, så tror kinoen også hadde blitt brukt mer. Hadde nok 

blitt mye mer liv i gata vår på kveldstid også. 

 

5. Legge til rette for flere park- og grøntarealer innimellom husene og gatene. Plante 

flere trær. Litt større lekeplass for barna med et stort og solid klatretårn, flere 

fontener. 

Utvide skate-parken, gjøre det «lunere» med beplantning og kunst. 

Male motiv og lyssette de store siloene ved Diplom is. 

Friske opp fasadene i Storgata, nye flotte farger. Nye gatelykter i smijern. 

Oppjustere innfartsårene til sentrum. 

Sette opp hyggelige velkommen-skilt med litt mer farger. 

Flere trær og busker ved/på Myrvolds plass. 

 

6. Kanskje noen parkeringsplasser hvor vi rånere og bilinteresserte kan møtes, så vi 

slipper å dra ut av bygda vår for å møtes. 

 

7. Uteservering, kafeer. 

 

8. Gågate med kjente butikker på begge sider. 

 

9. Det har vært foreslått før og det foreslås stadig. Gjør sentrumsgata til permanent 

gågate. Da vil det summe i mer liv, mer uteliv, mer servering og mer barn. Slik vil det 

være mer attraktivt for barnefamilier å bruke sentrum mer og. 

 

10. Bli kvitt de forferdelige brosteinene i rundkjøringen. Veldig irriterende og skadelig for 

kjøretøyer. Ellers er det kjempefint i sentrum! 

 

11. Få tungtrafikk ut av sentrum! 

 

12. Få hovedveien ut av sentrum. 

 

13. Lage gågate, fra Campino og bort til rundkjøringen. Og la all trafikk gå om jernbanen. 
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14. Kun stallen som et hyggested? spesielt om kvelden - spørsmålet er svaret i seg selv. 

Ungdomstrivsel må også bli mer kontrollert om kvelden - her må det organiseres noe, 

samtidig må det her vises grenser. 

 

15. Riksvei utenfor sentrum fra Os skole til Åstorp med påkobling fra industrifeltet ved 

Mjørud. 

 

16. Mangler gående sone hvor kan folk hvile, snakke. Nå er sentrum bare butikkene 

(med høye priser av varer pga. veldig lav konkurranse) og leiligheter som er greit, 

men det er ikke nok for folk slappe av, hvile. I sentrum må det være liv!!! 

 

17. Vår flotte bygd. Nå må alle støtte og handle lokalt. Kommunen burde bestille div. 

catering fra de næringsdrivende i gata. Lunsj m.m. Skatteinntekter fra 

næringsdrivende blir jo borte om dem må lukke dørene. Og ikke minst så mister vi 

mye av det hyggelige miljøet i gata uten spisesteder. Det trekker folk. Tenker at 

lekeplass for barn er viktig. Velhaven blir vel vedlikeholdt? 

 

18. Rive mølla og bygge den på et sted hvor det er lettere for bøndene å komme til. 

Utvikle området ved og rundt «Isen» til kontorarbeidsplasser og småindustri. 

Forskjønne området og gjøre det grønt. 

 

19. Savner veldig mer aktiviteter som blant annet barnas dag i sentrum og nærliggende 

områder. 

 

20. Bobilparkering i sentrum. F.eks. ved bygdetunet. Der er det toalett. Kort sti ned til 

butikkene. Vann og toalett-tømmeplass kan enkelt tilrettelegges bak Esso 

v/Raymond. Skilting viktig og bli lagt ut på sosiale medier. Bobilfolket legger igjen 

masse penger hvis det er mange gode tilbud, handel, friluftsliv, opplevelser. Det fleste 

kommuner har i dag tilbud til parkering for bobil sentrumsnært. 

 

21. Det virker muligens dumt, men jeg velger å komme med forslaget. Dersom vi i 

sentrum hadde laget til en liten scene med mulighet for publikum, kunne man fremme 

unge i form av musikk, eller andre aktiviteter som fremføres på en scene. Vi har jo en 

scene på bygdetunet, men det å lage en mer tilrettelagt scene mer i sentrum. Det er 

vel det eneste forslaget jeg har foreløpig. 

 

22. Legg hovedveien utenfor gågata. Tungtrafikken gjennom sentrum ødelegger mye. 

 

23. Her bør det lage en fremtidsrettet og bærekraftig plan. Området rundt Rakkestad 

stasjon bør planlegge for økt trafikk i fremtiden i form av tog og buss, og akkurat 

busser bør det planlegges nøye for, da disse kan skape mye kø. Jernbanegata og 

enden av Storgata bør bli en stor 1 veiskjørt "rundkjøring" for å sørge for flyt i 

sentrum, kalt ring 1, og det bør bygges en ringvei til rundt Rakkestad hvor Rv. 22 får 

avledet trafikken igjennom sentrum. 

 

24. Svært viktig at det som er etablert av ymse slag blir vedlikeholdt av kommunen. Bruk 

gjerne ungdom, vanskeligstilte m.fl. Viktig at alle har en oppgave som betyr noe mht. 

egenverdi. Mye eller lite. Alle skal føles at de trengs av noe eller noen. 
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25. Flere lekeområder. Konserter/festivaler. 

 

26. Det er bra det som er, men det behøves å tas vare på. Ryddig og pent selger godt. 

Ugress fjernes jevnlig langs bygninger, kantstein, lekeapparater og blomsterbed. 

Vask/feiing mer enn bare om våren. 

 

27. Vi har jo velhaven. Viktig å holde vedlikehold av det vi har først og fremst. Sette i 

stand alle lekeplasser som allerede er der og forskjønne det som er. 

 

28. Bevar de gamle bygga og det koselige sentrum. Ikke bygg for stort eller for mye nytt, 

puss heller opp det gamle og bevar det gamle. Eventuelt bygg i gammel stil. 

 

29. Det vi trenger i sentrum er flere litt større møteplasser hvor mange kan være sammen 

samtidig. 

 

30. Sørge for at det vi har blir ivaretatt. Støtte. 

 

31. Det virker som om sentrum dør. Butikker legges ned. Tror rett og slett at dette skjer 

fordi det generelt er lite folk som handler lokalt. Og gjør mye handel der de jobber 

eller når de drar fra jobb i andre kommuner. 

 

32. Bedre lys på parkeringsplasser og bedre belysning i fotgjengerfeltene! 

 

33. Legg trafikken vekk fra sentrum. 

 

34. Oppgradere og bygge på Velhaven. Mange nye klatrestativer og annet som er gøy for 

barna. De treningsgreiene er utdatert, ta de bort eller flytt de litt lengre opp. Samle 

dem litt.  

Fikse opp lekeplassen på Lyngbyfeltet, flere leker. 

 

35. Få stengt gata. Det skal ikke være trafikk der. 

 

36. Savner ute-restaurant! Håper at bakgården ved Høgri og Blom kan utvikles med 

tanke på dette, og svært gjerne at det der bygges en scene hvor bygdas kulturliv kan 

«blomstre». 

 

37. Parkeringsmuligheter! Alle steder som bygges ut tar ikke hensyn til at vi trenger 

parkeringsplasser. Vet flere sliter med å få parkert. 

 

38. Flere aktiviteter for barn i sentrum slik at det er lett å oppholde seg i sentrum, det 

betyr også mer trafikk i butikkene. I Kulåsparken har de et område med små 

fontener/vannstråler som spruter opp, det er gøy for barna og løpe imellom og se 

hvilken stråle som spruter neste osv. Kanskje det hadde passet på 

brandkassetorget? 

 

39. Gågate. Det er mye støy fra tungtrafikk igjennom sentrum. 

 



75 
 

40. Fortsatt gratis parkering. Ikke gågate (se på Sarpsborg, Fredrikstad og Halden: byene 

er døde). 

 

41. Tilrettelegg for mer uteservering! Bygg områder hvor det er mulig å starte et 

serveringssted med en hyggelig uteplass. Flere sittegrupper. Dersom de 

menneskene som er i sentrum synes, ser det med en gang mer attraktivt ut. 

 

42. Dere kaller det miljøgate, nei takk, gata er full av støy, biler, store lastebiler som 

dundrer gjennom gata, traktorer osv. Det er ikke miljøgate. Man kan nesten ikke stå 

og snakke med noen på gata, trafikken overdøver alt, ikke mye trivelig med det 

bråket hele dagen. Legg veien på industrifeltet, da blir det bra å ferdes i gata, 

stakkars de som bor der, det må være grusomt. 

 

43. Mere blomster i sentrum (vi har gartneri her).  

Musikk hver lørdag (bruk kulturskolen).  

Unike lekeplasser i sentrum. 

Offentlig toalett. 

Offentlig drikkevann. 

Mere benker og sitteplasser. 

 

44. Glass-tak over deler av Storgata. Gågate under tak vil gi gode møteplasser for 

mange handlende, uansett årstid. Da blir det enda koseligere og mer attraktivt, 

uansett vær og temperatur. Dette vil minske handelslekkasjen til butikksentrene 

andre steder.  

Fjerne tungtransporten fra sentrum, lede de utenom og vekk fra sentrum. 

 

45. En større pub. 

 

46. Viktor Norman nevnte nylig i Debatten at små steder må gjøre seg attraktive slik at 

folk ønsker å bo der. Jeg tenker det er så viktig at det er pent og velholdt både i gata 

og i parker og lekeområder/lekeplasser i byggefeltene. Det viser at vi er glade i og 

stolte av Rakkestad. Siloen - kan den gjøres penere? Lyssettes? Noe grønt på den? 

Klatrevegg? Planter, blomster og det vakre skaper trivsel og kan gjøre at flere får 

øynene opp for Rakkestad. 

 

47. Lag gågate i sentrum. 

 

48. Beholde arkitektur som byggene Høgri og Fru Blom + Retro! Jeg blir skikkelig stolt av 

bygda vår når jeg kjører gjennom sentrum. Nå gjenstår de andre byggene! Jeg mener 

at å sette opp ett stort bygg på Myhrvolds plass blir feil! Man må ha samlingspunkt i 

sentrum - der er der fint! Gode solmuligjeter! Hva med uteservering? Går man ut av 

Oslo s. så møter man på en veldig fin uteservering - her er det muligheter. Samle 

folket i sentrum. 

 

49. Blir rasert i sentrum med tetthet som ikke gjør det trivelig, altfor tett og nesten ikke 

parkeringsplasser, ødelagt er ordet for at småbutikker skal fungere. 
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50. Igjen: Stanse til fortettingsmanien som ødelegger sentrum! Ikke fjern 

parkeringsplasser! Da drar folk andre steder for å handle! Slutt å bygg høye store 

bygninger i Storgata som ødelegger idyllen i gata og skygger for sola og gjør det 

utrivelig! (Veldig viktig å bevare sentrum som det er) Ikke bygg kjøpesenter, men 

støtte lokale butikker og næringsdrivende. 

 

51. Vær så snill å få frem interesser for kultur, utdannelse og trivsel for alle. Og vær så 

snill: Få slutt på motorsykkelbråk og stereomusikk i boligområdene! Unødig støy er 

forbudt, og nedfelt både i Naboloven og Vegtrafikkloven. Dette er en uskikk, og 

kanskje et diskotek for ungdommen er løsningen! 

 

52. Mye bra og trivelig handlegate.  

Velhaven er dessverre ofte forsøplet, og ofte er det knust glass der.  

Jeg savner et tilbud til de som er litt større. Banen ved REMA 1000 er fin, men 

kanskje også flere aktiviteter i sentrum for tenåringer og ungdom. 

 

53. Rakkestad har ikke sentrum som en by,100 meter fra sentrum er fabrikken, dette er 

utrulig. 

 

54. Flere flotte sittebenker og samlingsplasser. 

 

55. Hva med bobilparkering bak Stortorget ned mot elva, mulighet for folk på tur å stoppe 

nær sentrum og overnatte. Ser de har fått ny bobilparkering i Halden. Kun betaling for 

oppstillingsplass, andre fasiliteter må man stå for selv. 

 

56. Flere steder som «Fru Blom» ute i gata, tilpasset alle livsfaser.  

 

57. Få vekk gjennomgangstrafikken og gjør sentrum trafikksikkert både for kjørende og 

myke trafikanter. 

 

58. Bevar de gamle bygga og det koselige sentrum. Ikke bygg for stort eller for mye nytt, 

puss heller opp det gamle og bevar det gamle. Eventuelt bygg i gammel stil. 

 

59. Vi har mange fine sports- og lekeanlegg, og stolpejakten er moro, men en tennisbane 

er savnet og hadde gjort susen. Skikkelig busstilbud til badeplassene om sommeren. 

Flere spisesteder hadde vært nice! Burger og husmannskost er ikke for alle, særlig 

ikke om man vil tiltrekke folk med mer urbane spisevaner. 

Ellers en idé litt utenfor boksen: et skikkelig sanseanlegg for både barn, voksne og 

eldre er sårt savnet i Østfold. Noe tilrettelagt for sensoriske opplevelser, sanselek, 

moro og avkobling er til stor nytte og glede for mange, særlig for mange 

utviklingshemmede, autister, demente osv., og for befolkningen generelt. I dag er det 

nærmeste åpne anlegget Emmas sansehus i Bærum, som hovedsakelig er myntet på 

barn. Her finnes et stort gap kommunen har mulighet til å fylle. Blomsterrik 

park/møteplass med kafé! Utendørs badeanlegg. Importmatbutikk. 

 

60. Vi ytrer ønske om å få til en bedre løsning på avfallshåndteringen i sentrum, (for 

Storgt 20.) vi sliter veldig med avfallsdunker som blir stående veldig godt synlig i 

sentrumsbildet og har i lengre tid vært i dialog med kommunen. Vi har ikke tomt rundt 
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bygget så det hadde vært bra for sentrum med nedgravde løsninger. Hos oss er det 

et konstant problem. 

 

61. Kommunen og politikerne har gjort mye dumt med sentrum de siste tiårene - og 

stengningen av Samvirkeplassen var spikeren i kista for mange butikker for noen tiår 

siden. Det startet med halvering av jernbaneparken, ødeleggelse av veien Alleen, 

hugging av trærne ved stasjonen, bygging rundt banken, bygging inntil rådhuset, 

riving av hus i Vinkelgata og Løvveien og Helsehusveien. Forslumming av isen og 

meieriet. Forslumming av området rundt Kirkeng Bil ved at stadig nye arealer legges 

til. Riving av kulturminner i Storgaten 25 med omliggende grønn lunge. Tillatelse til å 

etablere et kjøpesenter av usedvanlig lav kvalitet på Lunquist-tomta (Stortorvet). Det 

er rart sentrum har overlevet - men dyktige private har fått i gang næringsvirksomhet 

igjen - Liensgården som kommunen ville rive - parken utenfor der loddbua stod, Fru 

Blom - Gartner Ringsby - Høgri - Vinmonopolet. Mye av det resterende forfaller. 

Bunnprisbygget er en arkitektonisk katastrofe og har ingen referanser til stedet. 

 

62. Rakkestadelva er ikke lik Indre havn i Halden, Brygga i Fredrikstad eller Tjuvholmen. 

En renere elv kunne gitt muligheter for noe trivelig på strekningen fra Kirkelund til 

industrifeltet. Vann og elv er hyggelig. 

 

63. Stallen som "institusjon" er en gammel traver. Sett i sammenheng med 

befolkningsønske, trivsel og modernisering trenger sentrum noe som gjør at dagens 

unge trenger noen friskere og mer moderne alternativer. Kanskje et sted det går å 

sette seg ned en fredag eller lørdag, hvor menyen er noe annet enn pizza, kebab 

eller bagett. 

 

64. Håper på flere små butikker med sjarm og god service. Hyggelig utemiljø, torvet ved 

gjensidigebygget veldig flott pyntet til påske. Kanskje det kan være frimarked der hvor 

vi kan få kjøpt lokalprodusert produkter. 

 

65. Tungtrafikk MÅ ut av sentrum! Det er årrekker siden det ble påtenkt en "veisløyfe" 

utenom - ingenting gjort. 

 

66. Bygge flere leiligheter, det øker mangfoldet i sentrum. 

 

67. Utvide bakgården til Fru Blom ved Støles/Centrumsgården til en bakgårdskafé med 

en liten scene. Her er det store trær og nærhet til jernbanen. Vil gi et pent inntrykk av 

Rakkestad fra stasjonen. Her kunne det bli flott om sommeren med musikk og kaféliv. 

 

68. Rakkestad sentrum er INGEN miljøgate, det dundrer biler hele døgnet, bare bråk hele 

tiden. Det går biler i ett sett, personbiler, trailere, traktorer osv., da er det ikke 

miljøgate. Dette bør man gjøre noe med, legg veien på Industrifeltet, kanskje det kan 

være mulig å snakke med folk når man er i sentrum. Stakkars de som bor der, ikke 

noe for meg. 

 

69. Det er et koselig sentrum i Rakkestad, men alltid er det plass til gode ideer. Det 

hadde vært fint med gågate hver lørdag. 
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70. Fyll opp tomme lokaler, få inn nye aktører som treffer bredere, ha flere 

arrangementer/tilstelninger i sentrum som drar folk ut og ned i sentrum, flere 

samlepunkter hvor barn kan leke og foreldrene ta seg en kaffe/lunsj på farten, 

grøntområder hvor man samles uorganisert. Foodtrucks, sykkelutleie, sparkutleie på 

vinter, fontene i en park, et serveringssted med uteservering som kan ha 

musikk/konserter, badested nært sentrum, hundepark, et spisested/lunsj/kaffe sted 

med plass til barnevogner og familier, en skikkelig restaurant og ikke en «sjappe» 

som vi har nok av, et sted som lokker voksne ut for god mat og vin, ikke et rølpested. 

Et aktivitetssted som for eksempel bowling, trampolinepark, lekeland, spillehall, et 

sted som lokker barn, barnefamilier og voksne. Flere møtesteder, som parker, 

lekeplasser, grønne flekker med benker. 

 

71. Er det mulig å slippe tungtransporten gjennom sentrum? 

 

 

  



79 
 

Biblioteket: 

 

Spørsmål: 

Biblioteket har flere tjenester enn mange vet om. Biblioteket er en viktig møteplass for 

mange. Kanskje den kan bli enda bedre? Noen mener biblioteket bør ha en sentral 

plassering midt i Storgata. Det kan bidra til å vitalisere sentrum og skape mer aktivitet. 

Hva mener du? Bør kommunen prioritere å utvikle biblioteket som møteplass i Storgata, eller 

er det mer fornuftig å ha kulturtilbudene samlet i og rundt Rådhuset og Kulturskolen? 

 

1. Flytte biblioteket ned i gata! Et bibliotek med lange åpningstider, opplyste lokaler i 

vintermørket, et lokale det er enkelt å stikke innom for å lese aviser eller en bildebok 

mens man er ute og rusler. Gratis å låne og lærerikt. Mange lokaler som skal fylles 

opp og et bibliotek trenger ikke være avhengig av omsetning. Kanskje Storgata 6 eller 

Myhrvolds plass? Nå ligger det bortgjemt og lite synlig for de som ikke bruker det fast. 

 

2. Viktig å beholde biblioteket. 

 

3. Bankbygget - lage et stort funksjonelt bibliotek med ulike rom for ulike aktiviteter. 

 

4. Det er fint å ha biblioteket rundt Rådhuset og Kulturskolen. Kunne kanskje vært plass 

til det i det nye kulturskolebygget for å komme mer «opp». Er ganske i sentrum slik 

det er, men hadde nok vært fint at det ble mer som en møteplass. 

 

5. Flytt biblioteket til gamle DNB-banken. Få til en bokcafe i tilknytning til biblioteket og 

et kulturhus, sammenheng med Midtstuen. Både hjemmesykepleien og skolekontoret 

kan være i det nåværende bibliotek. Fin parkering på baksiden er det også. 

 

6. Biblioteket burde absolutt bli oppjustert, og gjerne ligge mer synlig! Et bibliotek burde 

ha litt Harry Potter-sus over seg, eller litt gammel engelsk stil, og det gamle 

bankbygget er ypperlig til det formålet!! Her kan man virkelig boltre seg med 

kulturarrangementer og aktiviteter. 

Bruk bygdas kunstnere og hent frem talent, og dekorer bygdas bibliotek. 

Her er det også viktig å tenke på uteplassen, lage kaféomgivelser, også med 

mulighet til å sette seg ned med medbrakt niste, ta seg en rast og sitte og se på livet. 

 

7. Biblioteket trenger nok en oppdatering slik at det føles mer naturlig for unge å møtes 

over bokinteressen. Det kan også fint tas inn flere fagbøker i nyere felt, jeg personlig 

savner norske og engelske nyere bøker om foto, marketing, sosiale medier og 

personal branding. 

 

8. Biblioteket skal ha et mer variert og nyere utvalg av bøker. 

 

9. Kommunen har nok av bygg som skal holdes i orden og må ikke leie eller eie noe i 

Storgata. Kulturtilbudet må være samlet rundt Rådhuset. 
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10. Et bibliotek bør være spennende for både store og små å komme til. Innemiljøet vil 

derfor ha veldig mye å si. 

 

11. Det å ha et godt kultur -og aktivitetstilbud kan være avgjørende om folk velger å flytte 

til, eller flytte fra kommunen. Derfor er det å ivareta tilbudene viktig. Tilbudene bør 

være sentrale slik at det kan være enklere tilgjengelighet, sånn at flere får mulighet til 

å delta. Det å utvikle biblioteket er muligens en god strategi for å samle folk i ulik 

alder, noe som er verdt et forsøk. 

 

12. Rådhuset er ikke så langt fra Storgata, dessuten er dette et sted for alle som søker 

informasjon og kunnskap og bør heller være midt i mellom skolene, et sentrumsbygg. 

Et samlingssted. Det viktige er at det er lyst og åpent, innbydende. 

 

13. For min del er service viktigere enn å endre plassering. Her har det vært en negativ 

utvikling de 2-3 siste årene. 

 

14. Ligger fint der det ligger. Men kanskje det blir inngang fra velhaven nå som det er blitt 

utbedret der! 

 

15. De har fin plass der de er. Kulturhuset må de fortsatt være i. 

 

16. Liten vits i å flytte biblioteket. Tror ikke tilbudet blir mer benyttet om det flyttes. Om 

ikke driftsforholdene sier at man må flytte pga. plass eller dårlig vedlikehold. 

 

17. Bok er vel ikke inn i dag. Digitalt 

 

18. Biblioteket bør være i kulturhuset, nærme kino og kulturskole siden det gir mulighet 

for samarbeid på tvers av institusjoner, for eksempel mellom kulturskolen og 

Rakkestadskolen, barnehager mm. Likevel bør det bli flere sittegrupper i biblioteket, 

slik at det blir attraktivt for studenter, barn og unge og familier. Det bør være flere 

arrangementer, forfattermøter og lesesirkler for ulike aldersgrupper. Biblioteket bør 

være en møteplass hvor barn og ungdom kan være etter skoletid og på fritiden. 

Derfor bør det lages opplegg og arrangementer til denne brukergruppa. Det kan f.eks. 

være brettspill, TV-spill, Quiz. Biblioteket bør ta en mer aktiv rolle på sosiale medier, 

og barn og unge må bli informert om tilbud. Kanskje en TikTok- eller Instagram-konto 

kunne bidratt med dette. Det finnes mange kreative måter å nå ut til barn og unge, og 

et samarbeid med Rakkestadskolene er essensielt for at biblioteket skal bli en 

attraktiv møteplass for denne brukergruppa. 

 

19. Tror det hadde blitt bra å flytte biblioteket til sentrum. Nye/evt. større lokaler i sentrum 

vil få flere innom. 

 

20. Biblioteket burde absolutt flyttes fra kjelleren på rådhuset og ut i handlegata. 

 

21. Gamle banken burde vært et kultursenter, sammen med Midtstuen og hagen som 

dessverre er delvis ødelagt av et nybygg som burde vært et helt annet sted. 
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22. Gjerne flere bøker for barn/ungdom. Lettere tilgjengelighet. Ser noen foreslo gamle 

bankbygget som innbyggertorg og bibliotek, det måtte vært helt supert. 

 

23. Syntes det ikke er noe problem at det ligger der det ligger. 

 

24. Biblioteket er veldig bra der det er. 

 

25. Myhrvoldtomta og tomta bak bør bebygges med et bibliotek på gateplan - slik 

biblioteket ligger MIDT I sentrum i Tønsberg og Oslo og Askim - moderne bibliotek er 

mye, mye mer enn bare bøker - det kan bli en magnet for store deler av bygda - 

resten kan bli butikker - off. toaletter - leiligheter i etasjene over - en stor restaurant 

på toppen. 

 

26. Lokalene biblioteket er i dag er ikke gode nok. Det føles trangt og bortgjemt. Dersom 

ambisjonen er at biblioteket skal være en møteplass og gjennomføre ett og annet 

arrangement, er det på tide å gi dem plassen og mulighetene til å være kreative. 

 

27. Bankbygget. 

 

28. Kjør på med planene om å flytte biblioteket til det gamle bankbygget! Der vil det være 

mer synlig og tilgjengelig, og det flotte bygget passer godt som biblioteklokaler. Å ha 

en liten café integrert i biblioteket med både inne- og uteplasser vil skape et sosialt 

rom og blir et fint tilskudd til de andre cafeene i sentrum. 

 

29. Skolen må besøke bibliotek 1 gang i måneden. Aktivitet i biblioteket. Forelesninger i 

biblioteket. 

 

30. Bruker ikke biblioteket, er på nett. 

 

31. Bibliotek i det gamle bankbygget! 

 

32. Det ville vært uten tvil positivt med bibliotek i Storgata. 

 

33. Bibliotek i sentrum høres lurt ut. Mer synlig og mangfoldet kommer frem. 

 

34. Kvalitet er viktigere enn beliggenhet. 

 

35. Meget bra. 

 

36. Viktig å bevare et godt bibliotek som er tilgjengelig for alle! Viktig med god parkering 

og lett for rullestolbrukere å besøke biblioteket. 

 

37. Biblioteket er veldig bra med gode tilbud og god service. 

 

38. Jeg kom til Rakkestad for 2 år siden og har ikke vært på biblioteket, men jeg tror et 

godt bibliotek må ha bøker fra alle kulturer. 

 

39. Ja! Lage et større bibliotek som kan bli et treffpunkt for barn og unge. 
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40. Biblioteket må bli mere synlig og opp på gateplan og inn i bankbygget, herskapelig, 

litt Deichmanske i Kardemommeby. 

 

41. En fin møteplass, som kunne vært svært positivt å plassere mitt i sentrum. 

 

42. Plasseringen spiller liten rolle så lenge det er tilknyttet sentrum. 

 

43. Riv Stallen og slå tomta sammen med Myhvoldtomta - bygg nytt bibliotek og et lite 

høykvalitetskjøpesenter med off. toaletter. Her er det fri inngang på 3 sider og godt 

med parkering. Og det ligger MIDT i sentrum. En historisk sjanse. 

 

44. Biblioteket er en viktig møteplass. De er flinke i dag, men kunne kanskje vært enda 

mer "på" ut mot barn og unge. Rustet opp samarbeidet med skolene? Jf. biblioteket i 

Mysen for bøker, aktiviteter, programmering, e-sport og skaperverksted. 

Biblioteket burde hatt en mer synlig plass i Rakkestad. 

 

45. Kulturtilbudet bør samles rundt Rådhuset. Nå som vi får et flott kulturbygg, bør det 

utvikles og fylles med innhold. 

 

46. Kan man ta i bruk gamle banken? Et så flott bygg hadde virkelig kledd et bibliotek, i 

tillegg vil det være enda mer tilgjengelig og synlig for publikum, uten at det opptar 

lokaler i handlegata. 

 

47. Jeg er tilhenger av å samlokalisere servicetorget og biblioteket i Storgata. 

 

48. Det er en fordel å ha kort avstand mellom kulturskole, bibliotek og kaféer. F.eks. som 

møteplasser for kulturskoleelever i tida mellom skoleslutt og musikk-/teatertime, eller 

for foreldre som skal vente på at timen er ferdig. Kulturtorget på Mysen kan være et 

eksempel på dette, med kort avstand mellom kulturskole, bibliotek og kafé. 

 

Samtidig ligger biblioteket i Rakkestad litt gjemt i dag, og fyller kanskje ikke 

potensialet som møteplass. Derfor tror jeg det ville vært lurt å flytte det til Storgata. 

Da kunne en også kanskje fått frigitt mer plass til kulturskolen. Det beste ville kanskje 

vært et nytt og oppussa bibliotek i første etasje på et nytt bygg på Myhrvolds plass. 

Biblioteket ville fortsatt ligge i kort avstand til kulturskolen og rådhuset med de 

fordelene det har. Samtidig ville det kunne bidra til mer liv og trafikk i Storgata. 

 

49. Det bør bli der det er. 

 

50. Jeg syns plasseringen er sentral nok som den er, men biblioteket og tilbudet bør 

absolutt synes mer. Mer PR, kanskje invitere til ulike grupper som kan få folk til å 

oppdage biblioteket, arranger noe som får litt blest med jevne mellomrom. Biblioteket 

har så mye potensiale, både til å bidra til et livat sentrum, men også får å lokke folk 

hit, få ensomme mindre ensomme, få nyinnflyttede til å bygge nettverk raskere, få 

barn i aktivitet osv. Ha kulturtilbudene samlet. Biblioteket er fint der det ligger nå. 

 

51. Få nye bøker hurtigere inn. 
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Fritid: 

 

Spørsmål:  

Rakkestad har et rikt idretts- og kulturliv. Rakstingene er flinke til å organisere frivilligheten 

gjennom lag- og foreninger. Vi har gode anlegg for idrett og fritidsaktiviteter. 

Hva mener du om bygdas fritidsaktiviteter? 

Er det noe du savner? 

 

1. Felles aktiviteter for eldre og kanskje ungdom når koronaen er borte. 

 

2. Kommunen har mulighet til å benytte bygdetunet mer. Sitteplasser ved scenen og 

området rundt. Kanskje bygget i stein og heller (som et amfiteater). Jeg ser for meg at 

17.-maitoget kunne endt opp her med feiring for familiene på området i etterkant. Ville 

vært mye mer koselig enn parkeringsplassen ved rådhuset. Området kunne også 

vært brukt konserter m.m. 

 

3. Mysen har laget en flott tursti langs mysenelva. Det skulle jeg ønske vi fikk til i 

Rakkestad også. 

 

4. Rakkestad kommunale bad skal opprettholdes, barn lærer å svømme og bli glade i 

vannet. Kommunen har store fjellområder med vann som blir flittig benyttet av familier 

året rundt og det gir en trygghet. 

 

5. Større svømmehall. 

 

6. Flere og mer moderne lekeplasser, også i Degernes. 

 

7. Fønix ønsker at koret kan fortsette med å få gratis øvingslokale i kom. Og at det blir i 

det nye kulturhuset. Ønsker også gratis bruk av kirken til egne konserter. Ønsker mer 

samarbeide med kulturskolen og de yngre utøvere. Et rikt kor og musikkliv er viktig i 

trivsel for innbyggere, og at kommunene tilrettelegger. 

 

8. Lag og foreninger i Rakkestad må være en del av en offensiv satsning på et rikt og 

variert fritidstilbud til våre innbyggere. Organisasjoner må gis gode rammevilkår slik at 

det ikke er et utelukkende fokus på økonomi i styrene, men også et 

utviklingsperspektiv, integreringsperspektiv og et aktivitetsperspektiv som 

gjennomsyrer driften. 

Lag og foreninger utgjør en formidabel ressursgruppe i Rakkestad og jobber hver 

eneste dag for at barn, unge og voksne skal ha et fritidstilbud, et konkurransetilbud 

og et opplæringstilbud til det beste for rakstingene. Det gjøres utrolig mye bra i 

Rakkestad og vi er stolte av å få lov til å være en del av dette landskapet. 

Likevel tror vi det finnes et stort og uforløst potensiale i mange lag og foreninger i 

Rakkestad. Vi tror det bor mye mer i de ulike organisasjonene, oss selv inkludert, og 

vi tror det finnes kreativitet og engasjement som kan løfte Rakkestadsamfunnet 

ytterligere, hvis Rakkestad kommune ser verdien av å bidra enda litt mer enn i dag. 
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Rakkestad kommune er ikke noen dårlig bidragsyter, men vi tror et felles løft og 

synlighet fra kommunens side vil forsterke det bidraget som felleskapet leverer i dag. 

Det kan dreie seg om bedre økonomiske rammevilkår, hjelp med bygninger og 

anlegg og kompetanse. En dedikert ansatt som kan organisasjonslivet, regelverket og 

som kan avhjelpe de ulike organisasjonene kan være en god løsning i tillegg til 

punktene over.  

Rakkestad Idrettsforening er opptatt av at området mellom vårt anlegg og Rema1000, 

det lille jordet (Lundqvistjordet), som i dag er definert til idretts- og friluftsformål, ikke 

omdisponeres i arealplanen til bolig- eller industriformål. Det er potensiale i området 

til en utvidelse av dagens tilbud, f.eks. en rackethall, et parkanlegg med trenings- og 

rekreasjonsløsninger, fotballhall, friidrettsanlegg osv. Vi ser det som svært viktig at 

det ikke bygges boliger eller industri som kommer tett på vårt anlegg og som i 

fremtiden kan komme i konflikt med vår drift. 

Rakkestad idrettsforening leier grusbanen på Bergenhus av OVF. Hovedaktivitet på 

dette området er skøytebanen vinterstid. Vi har noen fantastiske ildsjeler som i 

perioder jobber døgnet rundt. Når det er gode forhold samler banen mange hundre 

personer daglig. Skoler, barnehager, lag og foreninger legger treninger og sosiale 

aktiviteter dit. Vi får også besøk fra nabokommuner. Skøytebanen er et 

lavterskeltilbud som ikke koster noe for de som benytter den. Årlig koster anlegget 

RIF mye penger. Bidraget fra Rakkestad kommune er begrenset. Vi ønsker at 

Rakkestad kommune tar et større eierskap til banen, spesielt vinterstid. Dette 

anlegget har mye større verdi for Rakkestadsamfunnet enn for vår idrettsforening 

isolert sett. Folkehelseperspektivet har et stort fokus på denne banen. 

 

9. Nytt skateanlegg som er bygget som en bane man skater oppi. 

Et komplett utendørs idrettsanlegg med muligheter for allidrett inkludert friidrett og 

løpebaner. 

Svømmehall, 25m. 

Jeg tror at alle som vurderer å flytte til et sted som Rakkestad ser på hvilke aktiviteter 

man kan ta del i.  

 

10. Bygdas fritidsaktiviteter er bra. Gode tilbud og godt variert. Det eneste er mulig en 

ishall eller bowlingbane. Man må gjerne utenfor Rakkestad. At det koster penger gjør 

ingenting. Så fritidsaktiviteter for voksne er mulig et forbedringspotensial. 

 

11. Det positive er at vi har mange forskjellige friluftsaktivitets-/idrettsbaner som kan 

disponeres av alle som vil, fra sand-håndball til frisbee-golf. Tommel opp! Det som er 

trist, er at Rakkestad ikke skiller seg ut fra andre mikro-samfunn/bygder ved 

at det lønner seg å være med i vennegjengen på privaten, til trenere. Særlig 

fotballtrenere. For at barna deres skal kjenne seg inkludert på trening av disse 

trenerne. Også skulle det vært en større grasrot-ånd. Bedre lagånd. Der spiller 

trenerne en stor viktig rolle. 

 

12. Jeg savner krakker langs stien ved Rakkestad elva. Jeg jobber i Mysen og har gått 

mye langs Mysenelva. Der er det krakker, grillplasser, fiskemuligheter og fine steder 

og sitte å bare nyte stedet og stillheten. En liten stasjon med Tuftepark hadde også 

vært fint. Står jo tomt der hvor det var tennisbane/sandvolleyball bane. En Tuftepark 

er et lavterskeltilbud til alle, uansett økonomi og helse og alder. Viktig å aktivisere 
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ALLE som også ikke er under organisert idrett og uavhengig av økonomi og kultur. 

En fiskeplass var det tidligere lang elva, som mange kunne bruke. Den var også 

handikapvennlig, og mange brukte plassen. Nå bare gror det igjen. 

 

13. Et dansestudio hadde vært bra å ha, med mulighet for å lære mange ulike 

danseformer. 

Tennisbane og squash hall! 

 

14. Rånere og unge som er glad i bil og motorinteresserte, som er glade i å være ute og 

høre på musikk - det hadde vært fint om det hadde vært litt mere muligheter for oss 

unge med den interessen og det holder liv i bygda. 

 

15. Ny skatepark. 

 

16. Vi ønsker bedre kollektiv, både at bussene går litt oftere og at de går i helgene. 

 

17. Spiller ingen rolle.  Gjør hva dere vil. Trives i bygda og her blir jeg boende. 

 

18. Friidrettsbane. 

 

19. Burde hatt en stor svømmehall og friidrettstilbud. 

 

20. KOLLEKTIVTRANSPORT. KUNSTISBANE. BREDBÅND TIL ALLE. 

 

21. Større støtte for idrettsliv. De har ikke nok ressurser. 

 

22. Organisert klatreklubb for barn og unge, kanskje også med voksne. 

 

23. Bedre bademuligheter i hallen. Større utvalg for barn i ukedager og helger. 

 

24. Frisbeegolf i Degernes, noen kurver langs lysløypa. 

 

25. Veldig bra. 

 

26. Finnes det en tennisbane i Rakkestad? Spiller ikke selv, men tenk om den neste 

Casper Ruud kom fra Rakkestad!? 

 

27. Har skjønt at veldig mange ønsker seg en bane til friidrett. 

 

28. Fritidsaktivitetene i Rakkestad er meget gode sett fra en fars øyne. Vi har litt av alt og 

ikke minst 2 kjempefine haller (som mange rundt oss ser opp til). Tenk om Degernes 

håndball turte å tenke litt større enn bredde? Kanskje fikk med oss de andre 

større/mindre klubbene til å sette som satsningsklubb? Siden vi er midt i Østfold, 

kunne dette på lang sikt genert penger til klubb og kommune. 

 

29. Jeg ønsker og håper det blir en ungdomsklubb. For alder mellom 14 og 18 år. 
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30. Et gårdsopplegg der barn kan få oppleve dyr og stell. Mange som ikke er med på 

felles aktiviteter og kan falle utenfor, dyr og stell kan gi mening til disse barna. 

 

31. Syns kommunens ungdom fortjener en moderne og ordentlig fritidsklubb - som alle vil 

ønske å bruke. 

 

32. Jeg tror at Rakkestad trenger sykkelstier. 

 

33. Sommerbane for skøyter. 

 

34. Tilbudene i bygda er ganske gode, med tilbud i aktiviteter som for eksempel fotball, 

håndball, kampsport o.l. Sånn generelt sett er jeg fornøyd, men en ting savner jeg. 

Det jeg savner er tilbudet til de ungdommene og/eller yngre menneskene som ønsker 

å bedrive musikk på fritiden. Jeg veit det finnes et rom hvor ungdom kan leie i form av 

å betale et depositum, men jeg synes det burde vært litt mer utstyrt. Det innebærer at 

utstyret man kan benytte seg av kanskje kunne blitt oppgradert litt i form av litt mer 

kvalitet og litt mer utvalg. 

 

35. Jeg savner at ting skjer når man trenger det. F.eks. når det manglet lys på 

skøytebanen som er en positiv aktivitet, så burde kommunen dekke slikt. Det er for 

dårlig at privatpersoner må gå inn. Da får man heller bevilge midlene slik at man har 

en "akuttkasse" som kan gå barn og ungdom til gode. Spesielt når de frivillige 

allerede gjør så mye. 

 

36. Mer mulighet for aktivitet. Ser mye er under utvikling, men også flere 

innendørsaktiviteter for yngre mennesker, som f.eks. bowling/minigolf/biljard og 

ungdomsklubb. 

 

37. En tennisbane eller to hadde vært fint slik at man ikke må dra ut av bygda. 

 

38. Friidrett. 

 

39. Jeg skulle gjerne villet hatt en større svømmehall, da det ofte er mye folk og trangt. 

Et tilbud/sted til å kunne spille bordtennis og badminton. 

 

40. Festområder. 

 

41. Bowlinghall er noe som er savnet. Vi har mange bygg i Rakkestad som sikkert egner 

seg for dette. 

 

42. Ballbinge og lekeplass på Prestegårdsskogen. 

 

43. Yes, I think Rakkestad need outside sport places, like Mysen have, then young 

people have a chance to workout at corona time? 

 

44. Friidrettsmuligheter på stadion. Skikkelig skøytebane. 

 

45. Savner mer aktivitet fra 4-årsalderen. 
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46. Bygdas fritidsaktiviteter er ikke likeverdige i form av sosial status. Barn som ikke går 

på fotball, håndball eller turn blir ofte holdt utenfor i det sosiale. Det er like kult å gå 

på teater, kulturskolen, korps eller speideren. Det sportslige er ofte kulere enn det 

kunstneriske, og slik bør det ikke være. Det bør også lages talentprogram for 

talentfulle kulturskole-elever, noe i stil med Askim kulturskole, som har egen 

kammersal for klassisk musikk hvor det er work shops og masterclass. I tillegg bør 

det innføres undervisning på flere instrumenter, for eksempel fiolin og andre 

strykeinstrumenter, kirkeorgel (samarbeid med den norske kirke. Det er mangel på 

organister i landet). Det er også utrolig lang venteliste på kulturskolen, som gjør at 

mange mister motivasjonen. I tillegg til at en undervisningstime på 22,5 minutter er i 

det snaueste laget for progresjon. For dedikerte elever bør tiden utvides noe, og det 

bør tilbys jevnlige masterclass med profesjonelle musikere. Dette er motiverende og 

lærerikt både for elev og publikum. 

 

47. Et lekeland som Leos lekeland f.eks. eller en stor lekepark ute med mange 

forskjellige lekeapparater, trampoliner og basseng! 

 

48. Kunstfrosset skøytebane og utebasseng. 

 

49. Savner kampsport for barn. For langt å kjøre til Skiptvet. 

 

50. Veldig bra tilbud til ungdom i bygda. Flott anlegg. Men det skulle vært mere satsing 

på seniorfotball. Det er et flott anlegg på Oshaug. Lite satsing på de som vil spille litt 

fotball. De mellom 20 og 35 år. 

 

51. Noen gratis aktiviteter for oss med lav inntekt og flere barn. 

 

52. Ny skatepark. 

 

53. Minigolfanlegg f.eks. i hagen ved banken, men det må være et som vedlikeholdes. 

 

54. Skøytebanen er et stort samlingspunkt og noe vi benytter oss mye av om vinteren og 

et stort pluss for oss.  

De andre årstidene drar vi mye ut av kommunen på sykkelparkene i Mysen og 

Sarpsborg. Har selv en sønn på 6 år, men ser at i disse parkene samles jenter og 

gutter opp til 20 år, med sparkesykler og sykler/trikser og får prøvd seg mer! Den ved 

velhaven i Rakkestad har vi brukt mye, men den er for de minste.  

Ett basseng hvor en kan svømme for vonde kropper. Har benyttet svømmehallen i 

Rakkestad, men skal en svømme for en vond kropp eller trening, blir det litt grunt og 

kort :)  

Fritidsklubb hvor ungdom kan henge. Kjelleren i min tid var helt topp. Dans, disco, 

matsalg, sittegrupper, biljard. Ett sted å være med annen ungdom. Syntes disse 

ungdommene får mye ufortjent negativitet mot seg ved å kjøre rundt/bråker osv. Men 

de har ikke så mye steder å henge lenger.  

At idrettslag samarbeider litt mer. Noe er på samme tid og dag og det blir enten mye 

på en dag, om en er med på 2 idretter. 
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55. Fotball for barn i Degernes. 

 

56. Det er et godt tilbud i Rakkestad og det må opprettholdes både for unge og eldre. 

 

57. Savner rideskole. 

 

58. Rakkestad har bra fritidsaktiviteter. 

Vi mangler klatre vegg og klatring i skogen. 

Redusere egenandel til fritids aktiviteter, ikke alle har råd, spesielt store familier. 

 

59. Økt fokus på seniorer er viktig. Det blir flere og flere pensjonister i kommunen. 

Tilrettelagte turområder bør utvides. Videre er det viktig med gode sosiale 

møteplasser, og også treningstilbud. Flere andre kommuner setter ut enkle 

treningsapparater ute, f.eks. ved turveier. 

 

60. Generelt veldig fornøyd med fritidsaktiviteter og bra engasjement.  

I forhold til mangfold er det noen aktiviteter som mangler.  

Jeg savner et tilbud om friidrett. 

 

61. Bygdas fritidsaktiviteter er gode, men vi mangler et friidrettsanlegg. 

 

62. Jeg kunne tenke meg at det ble satt opp: Styrketreningsapparater slik som 

Tufteparken. Jeg tenker på lignende som står ved tennishallen i Mysen sentrum. Et 

egnet sted å sette opp denne parken kunne være Fladstadparken. Da kunne man 

kombinerer med og litt løping og styrketrening samtidig. Dette ville bli et 

lavterskeltilbud for de som ikke går på treningssenter. Det ville være et fint bidrag for 

å styrke Folkehelsen. 

 

63. Er enig m ordfører - vi trenger et badested i sentrum. Fladstadparken? 

 

64. Jeg ønsker flere gapahuker rundt omkring i Rakkestads utmark, gjerne med 

opparbeidete stier slik at barnefamilier med barnevogn kan komme seg dit. 

 

65. Bygdas fritidsaktiviteter er gode, men vi mangler et friidrettsanlegg. 

 

66. Bra som det er - mange aktiviteter i bygda.  

 

67. Ønsker kunstis, 25 m svømmebasseng og undervarme til kunstgresset på stadion. 

 

68. Der er det vel greit nok, bowlingsenter hadde hjulpet osv. 

 

69. Arbeide for å legge til rette for bedre friluftsliv for innbyggerne. 

Bevare grønne lunger. 

Støtte veteranbil- og motorsykkelmiljøet i bygda, da mange er interessert i dette. 

Ta vare på rekreasjonsverdiene i skog og mark. 

Tilrettelegge for lokale lag og foreninger 

 

70. Savner bowling. 
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71. Vi hadde en grei løpebane tidligere og den var med på at jeg satset på 800-meter. 

Dette er et stort savn for oss som liker friidrett, og jeg er sikker på at de unge ville blitt 

i RIF hvis det er mulig å etablere den igjen. 

 

72. Barn med ulike nevroutviklingsforstyrrelser trenger gjerne mer til for tilvenning til nye 

aktiviteter. Mange har tilbud om at du kan komme 1-2 ganger før du melder deg inn 

og betaler kontingent. Min erfaring er at dette er for kort tid for barnet til å bli trygg på 

om dette passer for dem eller ikke. Det kan bli kostbart å gi barnet nok tid i ulike 

aktiviteter når man må prøve å feile for å finne gode fritidsaktiviteter for dem. Jeg 

skulle ønske dette kunne vært et fokus som kunne vært løftet frem. Kan barn med 

ulike diagnoser få noe mer tid før man betaler kontingent slik at vi i større grad kan 

sikre å inkludere flere av disse barna uten at det skal være en stor økonomisk 

belastning for foreldrene.  

Jeg har lest på kommunens hjemmeside at man kan benytte ledsager på Rakkestad 

kino. Dette fungerer ikke i praksis. De som arbeider her er ikke kjent med ordningen 

og man må betale full pris. 

 

73. Her tror dere må tenke på fritid til pensjonister og uføre personer og starte idrett aktivt 

sammen andre Østfoldbyer. 

 

74. En enkelt friidrettsanlegg, små komplette anlegg/friidrettsanlegg er sett ved 

idrettshaller, mener det er i Spydeberg/Knapstad. Litt kortere løpebane og øvrige 

apparater er på en begrenset, inngjerdet område hvis jeg ikke husker feil. Muligheten 

for løpebane rundt stadion forsvant da minibane ble lagd, men mulig andre områder 

ved stadion kan fungere. 

 

75. Flere lekeplasser i byggefelt. Jeg er bosatt på Presegårdsfeltet og ble lovet en 

lekeplass der. Det har fortsatt ikke skjedd. Eneste mulighetene vi har nå er å bruke 

barnehager i helgene.  

Lite muligheter for de minste barna. 

 

76. Flotte tilbud i bygda og noe for de fleste. 

 

77. Konserter og et sted lik Litteraturhuset i Fredrikstad. 

 

78. Mye bra fritidsaktiviteter via idretten. Men synes det mangler et tilbud til ungdom 

utenfor dette miljøet. Ungdommen driver rundt i sentrum i mangel på tilbud. Hva med 

fritidsklubb som tidligere ble arrangert av blant annet RIF eller andre organisasjoner? 

 

79. Squash/Paddelanlegg. Større svømmehall. 

 

80. Basketballbane ute. 

 

81. Hvis det skal gis støtte til skytterlagene, bør de samles på ett sted. Hvis det fortsatt 

skal være et voksenkorps i bygda bør det få hjelp til et brukbart øvingslokale. Godt 

badeanlegg. 
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82. Ønsker mulighet til å delta på "Aktiv på dagtid"-tilbudet, slik innbyggerne i alle de 

andre Østfoldkommunene kan. Mange gode helsefremmende tilbud der tilpasset oss 

med ulike helseutfordringer og dårlig økonomi. Andre reiser igjennom bygda vår på 

vei til vanngym i Askim, padling i Halden eller yoga i Sarpsborg, og vi får ikke vært 

med. Eventuelt et annet variert, billig og fullgodt alternativ. 

 

83. Ønsker et fritidstilbud for barn med funksjonsnedsettelser og/eller sammensatte 

vansker. Opplever at det er få/ingen fritidstilbud. Ofte får disse barna tilbud om 

støttekontakt, men dette løser ikke problemet med å bli inkludert i de ordinære 

fritidstilbudene. Det å være med en voksen kan ikke likestilles med gleden av å være 

med jevnaldrende. Hva med å ansatte f.eks. en musikkpedagog i kulturskolen? Selv 

om et barn ikke kan spille et instrument, eller ikke har et verbalt språk som er viktig 

for deltakelse i sang eller teater, har også disse barna glede av sang og musikk - på 

sin unike måte. Kan man tenke at de ordinære fritidstilbudene også kan tilpasses 

barn med ulike vansker? 

 

84. Savner kor for barn, som ikke har kristent budskap. 

 

85. Markedsføre klubber og aktiviteter for tilflyttere og satse enda mer på inkludering og 

rekrutering. 

At klubber har bedre balanse i "satsning - bredde", og legger til rette for at flere kan 

være aktive og sosiale på fritiden selv etter de utfordrende overgangene 

ungdomsskole/VGS/studier. 

En lavere terskel for deltagelse, med rom for fleksibilitet. 

En enkel arena for friidrett er ønskelig (sentrumsnær, tilnærmet det Spydeberg og 

Sandbakken har). 

En "folkehelsesti" eller en asfaltert trafikksikker trasé for 

sparkesykler/rulleski/sykkel/rullestolbrukere. En trase for sikker og trygg trening for 

alle. Gjerne tilknyttet Kirkeveien/RIF-stadion/elevbredden og rundt til området "Isen".  

Satse på E-sport. Samle og gjøre mange av de som sitter alene hjemme mer sosiale 

gjennom organisert spill. Biblioteket i Mysen er noe man bør se til. 

Ønske: Lage et fullverdig aktivitetsområde bak Stortorget som kan gagne idrett, 

allmenhet og folkehelse. 

 

86. Ønsker at idrettslagene og kommunen samkjører bedre tilbudene sine. Unger ønsker 

ofte å prøve forskjellige ting, men det er vanskelig når alt skjer samme dag. F.eks. er 

fotball, dans og håndball for 2014-barna på mandager. 

 

87. Tennisbane som er driftet godt. 

 

88. Et tilbud til de som driver med friidrett og skøyter. 

 

89. Større og bedre svømmeanlegg. 

 

90. Stimulere til mer organisert idrettsaktivitet. Både topp og bredde. 

 

91. Jeg mener bestemt at det burde kommet en god barneidrettskole på plass. Når vi ser 

at enkeltidretter rekrutterer allerede i barnehagealder, mener jeg man er på ville veier. 
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Fra siste år i barnehage burde barn bli introdusert for flere idretter. Allsidighet er 

viktig, og jeg mener at de som leder idrettslagene i kommunen, styrt av idrettsrådet, 

burde gå sammen om en slik ordning. For min del er ikke dette et personlig savn, 

men er engasjert på barnas vegne og idretter i sin helhet. 

 

92. Tuftepark i Fladstadparken! Og kanskje et par sitte-/grillområder til? Og ny "øy" til 

endene. 

 

93. Bra. 
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Du og kommunen: 

 

Spørsmål: 

Rakkestad kommune skal spille på lag med innbyggerne. Vi skal være åpne og tilgjengelige, 

vi skal svare på henvendelser og gi god service til alle som trenger det. 

Kommunen kan helt sikkert bli bedre på mye. Dine innspill er viktige og verdifulle. Her er 

noen spørsmål for å hjelpe deg i gang. Du kan gjerne svare på et eller flere spørsmål, eller 

skrive en kommentar om andre forhold nederst. 

Hvordan opplever du at kommunen stiller opp for deg? 

Får du tak i den du trenger å snakke med hvis du har spørsmål? 

Føler du at kommunens saksbehandlere gir deg god service? 

Synes du Servicekontoret i Rådhuset er et godt servicepunkt? 

Får du god og relevant informasjon på kommunens nettside og på Facebook? 

Synes du Rakkestad kommune er imøtekommende og løsningsorientert? 

 

1. Rakkestad har en av de høyeste boutgifter i Viken. Gjennomsnittlig betaler man mer 

enn i Oslo! Det vises ikke at den beste jobben har gjort. Det vises at lederne i 

kommunen bryr seg ikke så mye om familiers økonomien. Og folk snakker om dette. 

Det er mulig i det fleste kommuner å organisere det med mye mindre belastninger på 

borgere (utgifter, skatt). Så kan vi klare det også! Det er bedre å skaffe penger til 

kommunekassa på mer kreative møter slik at folk selv vil bidra. Hvis borgere i 

Rakkestad har mer penger i lomma, vil de gjerne bruke dem på tjenester/aktiviteter i 

kommunen. Kommunen øker fornøyelse mellom folk i bygda og disse folkene/et godt 

bilde av kommunen tiltrekker nye folk. 

 

2. Fornøyd med dagens tilbud av kommunen og service. 

 

3. Rakkestad kommunes servicetorg har blitt bedre de siste årene, men det kan åpne 

opp litt mer, gjøre det hyggeligere og mer innbydende. Det burde gjøres litt mindre  

«offisielt», og de som jobber der må drilles enda litt mer når det gjelder 

imøtekommenhet. 

Ting kan godt se litt mer sprekt og «laidback» ut, nå tenker jeg interiør, type møbler 

og farger.  

Kunsten på veggene...litt mer begeistring og farger. 

Uteområde, litt mer trær og busker, blomster og farger om sommeren, store potter og 

masse blomster! Og ansette en som har det som lidenskap og hovedansvar: å passe 

på hage, park og blomster!! 

Facebooksiden er god, men også her trengs det litt mer sprell og leken image. 

 

4. Jeg føler vi rånere i bygda får et litt dårlig rykte. Vi er bare unge som vil leve livet, og 

vi føler vi holder liv i bygda vår. 
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5. Ganske skuffet når jeg er jobbsøker her, og kunne ikke få info om stillingen i 

kommunen var fast eller ikke? Før jeg fikk svar var den gitt til en annen. Ble skuffet. 

 

6. Forbedre muligheten å få seg jobb. 

 

7. Jeg syns det er veldig vanskelig å finne informasjonen jeg leter etter på nettsidene 

deres, den er rotete og knotete å navigere i. Ellers er jeg veldig fornøyd med at dere 

svarer raskt på henvendelser via Messenger! 

 

8. Fornøyd. 

 

9. Helt greit. 

 

10. Man får svar. Fint at ting blir offentliggjort. Bra at info også blir sendt på SMS. 

 

11. Kommuneansatte er kommuneansatte, dem ser en vanlig borger som en fremmed 

kropp, som forstyrrende klegg. Bare å være høflig i overflaten ved første tre sekunder 

hjelper ikke. 

 

12. Servicekontoret trenger å få ros for den fantastiske jobben de gjør hver dag! Har aldri 

opplevd å ikke få den hjelpen jeg har trengt! 

 

13. Opplevelsen er at har man riktig navn, eller bekjente i kommunen - da er alt mye 

lettere og tilgjengelig. Mange snakker om de som er innafor og resten som er utafor, 

og hos noen skaper dette misnøye. 

 

14. Rakkestad er veldig rolig sted (for mye). Akkurat nå er dette stedet best bare for 

pensjonistene, ikke for unge. Er veldig kjedelig å bor her. Vi tenker på å flytte ut. 

 

15. Jeg trenger ingen tjenester fra kommunen per i dag og er ikke kjent med servicen. 

Inntrykket er likevel at den er imøtekommende og løsningsorientert. Viktig å ha gode 

fagfolk i kommunen og å bruke kompetansen deres. 

 

16. Jeg er utdannet helsefagarbeider. Jobber på Skautun, skulle så veldig ønske at det 

var mulig å få støtte og faste stillinger. Har selv bare 50 % og må lete etter 

ekstravakter, eventuelt jobbe ekstra i andre kommuner for å få økonomi til å gå opp. 

Og vær så snill, ikke bygg ned det nye sykehjemmet. Bygg det heller opp. Ta vare på 

de unge og gamle som har bygd bygda og de som skal fortsette å bygge og utvikle 

Rakkestad etter oss. 

 

17. Jeg skal være helt ærlig, jeg ikke helt tilfreds med hjelpen fra kommunen. Tidligere i 

fjor forsøkte jeg å få et lån i husbanken, noe som dessverre var mislykket. Jeg ønsker 

å etablere meg og bli værende i Rakkestad, men da ønsker jeg samtidig å eie, og 

ikke leie. Jeg og min far har ikke vært like heldige med huseierne vi har hatt med å 

gjøre, og det har blitt mye flytting. Noe man blir lei når det skjer ganske ofte. Vi fikk 

beskjed om at vi hadde for høy inntekt for å få lån i husbanken, men samtidig for lav 

inntekt til å få lån i vanlig bank. Så dette er skuffende. Utover dette er det greit. 
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18. Jeg opplever lang behandlingstid på enkle spørsmål. 

 

19. Har meget godt inntrykk av Rakkestad. Flyttet hit høsten 2019, og har ikke angret 

siden. Jeg ser potensialet, og har tru på at Rakkestad vil bli hjertet av gamle Østfold 

der alt (!) skjer.  

Dessverre for min del kom korona og forstyrret mine planer og idéer, men, vi skal 

tilbake til det normale igjen, og da må vi gripe sjansen til å gjøre det absolutt riktige 

og beste når vi igjen skal reise oss! Men fikk et godt inntrykk av servicekontoret og 

næringsrådet når jeg tok kontakt der. 

 

20. Helt ok. 

 

21. Det er nært og ikke vanskelig å få snakke med verken ordfører eller andre. 

 

22. Syns det meste er på stell i Rakkestad. Men det er en dyr kommune å bo i. Jeg har 

en enslig snekkerinntekt, og kommunale avgifter på neste 25000 kr i året. Ca. 12000 

er eiendomsskatt og resten er avgifter. Jeg bruker lite vann men allikevel blir summen 

høy. Det frister ingen å flytte hit da. Jeg har vurdert å flytte ut, hørt andre snakka om 

det også, rett og slett pga. høye avgifter. Rådmannen sier eiendomsskatt og avgifter i 

Rakkestad er lave fordelt på antall innbyggere, og det er sikkert sant. Men fordelt på 

de som faktisk betaler blir den høy, for min del nesten 25000 med lavt vannforbruk. 

En annen ting er fartsgrense i Degernes. Jeg bor i Ellestadveien ut mot riksveien og 

der er det 80 km/t. Den burde vært satt ned med tanke på oss som har hagen 

bokstavelig talt ut i veien. Har vært i kontakt med kommunen, Statens vegvesen og 

fylkeskommunen, men ingen tar tak eller ansvar. Er snakk om å flytte 80-skiltet noen 

hundre meter. 

For noen år tilbake veltet en lastebil og traff fortauet, som det ikke er lys på, kl. 8 på 

morran. Akkurat den tia ungene går til skolen. Den kom fra 80-sona og inn i 

Degernes. Til alt hell var dette i vinterferien. Hadde det vært 50 eller 60, hadde det 

kanskje ikke skjedd. Nå bygges det jo mer i Degernes, og det blir mange biler 

etterhvert som skal ut og inn av Ellestadveien. 

 

23. Syns at det kan være vanskelig å finne det man leter etter på kommunens nettsider til 

tider. F.eks.: Hvilken skole barna sogner til. 

 

24. Tja, om Rakkestad er imøtekommende på det kommunale plan. Så er de vel det. 

Man får hjelp og svar om man spør. 

 

25. Generelt vil jeg si at våre politikere bør skjerpe seg! Hvorfor skal politikere ha så 

mange goder! Er det dette eiendomsskatten går til! 

 

26. Fornøyd med kommunen. Får tak i de jeg trenger. God service. Facebook er bra 

oppdatert. 

 

27. Syns nettsiden til Rakkestad kommune er rotete og vanskelig å navigere i. 

 

28. Det er bra. 
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29. Rakkestad kommune er fantastisk på alle måter! 

 

30. Jeg synes servicekontoret viser god service, og de er raske til å ta telefonen. 

 

31. Rakkestad kommune fungerer bra. Ikke vanskelig å få tak i folk. Rakkestad må forbli 

egen kommune. Ingen sammenslåing. 

 

32. Jeg synes opplegget rundt badet har vært for dårlig det siste året. Vi har ikke benyttet 

oss av badet det siste året fordi vi ikke vil risikere å få måtte snu i døra med 

treåringen. Elektronisk billettreservering burde være mulig å få til sånn at 

barnefamilier kan få forutsigbarhet. 

 

33. Er nok ikke alltid man får tak i de man vil snakke med, de er i møter eller de er andre 

steder. 

 

34. Jeg har bare gode erfaringer med Rakkestad kommune. Det er god tilgang på 

informasjon, og alle er imøtekommende og hyggelige. Jeg føler meg godt ivaretatt. 

 

35. Rakkestad kommune er veldig bra og tar vare på folket så godt det går. Noe er det 

vel å peke på, men blir det sånn i tiden fremover så er det godt å bli gammel i 

Rakkestad. 

 

36. Eiendomsskatten i Rakkestad er latterlig høy i forhold til våre nabokommuner. Hva er 

grunnen til dette? Hvor går pengene egentlig? Til å bygge ny kulturskole? Er jo ikke 

rart at folk trekker seg unna Rakkestad. 

 

37. Jeg trives godt i Rakkestad. Jeg skal aldri flytte ut fra her. Rakkestad er godt både for 

barna og eldre. Her er trygt og rolig. Det eneste jeg ønsker at Rakstingen må være 

mere åpen. Rakkestad er kjent som lukket samfunn. Og veldig vanskelig for folk som 

kom fra enn annen kommune eller for flyktninger å bli kjent med Rakstinger. Ellers 

fungerer alt bra i Rakkestad, og jeg er stolt at jeg er en del av Rakkestad. 

 

38. Synes vi har et bra kommunekontor som er frempå og bryr seg.  Absolutt 

imøtekommende. Informasjon under Corona vil jeg også si har vært bra selv om det 

har vært svært krevende. Nettsiden er bra, men kan alltids forbedres. 

 

39. Rakkestad kommune som IA-bedrift skuffer veldig. 

 

40. Nav kunne vært bedre når det kommer til alt som går under foreldre og barn, spesielt 

gravide! Blir bare henvist videre til Sarpsborg, og det kun for enkle spørsmål som de 

fint kunne ha svart på. 

 

41. Jeg har ingenting å klage på (les: fornøyd). 

 

42. Kommunen har distansert seg fra innbyggerne. 

 

43. Dårlig info på enkelte områder, som bl.a. utviklingen av bredbånd. 
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44. Denne var kanskje ment sarkastisk, ikke enkelt å komme inn hos kommunen. Har et 

inntrykk av at dette er nærmest en vernet bedrift. De ansatte er hyggelige folk ute, 

men å komme inn til dem - ikke enkelt nei. 

 

45. I forhold til punktene over for et jeg godt fornøyd.  

Jeg ser at vi trenger å bli bedre på tilbud til rusmisbrukere som kommer tilbake til 

bygda etter endt behandling. De har behov for tettere oppfølgning og et mer helhetlig 

tilbud enn det er i dag. Bolig, meningsfylt arbeid eller utdanning, økonomi, nettverk og 

fritidsaktiviteter bør inngå som et helhetlig opplegg for å hjelpe dem å opprettholde en 

rusfri hverdag. 

 

46. Ansatte på servicekontoret fortjener ros, alltid positive og behjelpelige. 

 

47. Den priuden vi måttet Rakkestad kommune bare når skal betaler avgifter. 

 

48. Synes Rakkestad er flinke til å informere og flinke til å ta vare på oss som bor i denne 

bygda. 

 

49. Savner støyskjerming for de husene som ligger inntil fylkesvei og riksvei, og fjerne 

bommer ned til bade- og fiskevann, ikke alle har helse til å gå ned. 

 

50. Har gjentatte ganger ringt og bedt om å snakke med noen ang. en byggesak. 

Snakket med en dame som var mer opptatt av å fortelle at hun var nyansatt enn å 

finne svaret på mitt spørsmål.  

Hun skulle ringe tilbake for både en og to uker siden, men har ikke hørt noe. 

 

51. Ja, jeg synes Rakkestad kommune overordnet er flinke, slik som dette. Gode 

nettsider.  

Det lille jeg har snakket med saksbehandlere, virket som utrolig byråkratiske og lite 

løsningsorienterte. 

 

52. Kommunen svarer nesten aldri på henvendelser. 

Kommunen kommer på befaring uten å varsle på forhånd i en epidemitid. 

Servicekontoret fungerer godt!  

Kommunen sjekker ulike lovverk for dårlig før tiltak settes i gang 

 

53. Opplever kommunens instanser som bra, men varierte. Av og til personavhengig. De 

fleste gir god service. Viktig at en liten kommune holder ryddige linjer i sitt daglige 

arbeid. Behandler folk med likhet. 

 

54. Jeg synes kommunen stiller opp, men ting kan bli bedre. Blant annet bør vi få på 

plass en kreftkoordinator. 

 

55. Servicekontoret fungerer utmerket for mine behov pr. d.d. Har inntrykk av at spesielt 

den eldre garde ikke er oppmerksomme på tilbudet. 

 

56. Rakkestad kommune er en god kommune og bo i. Fortsett å ha best mulig tilbud på 

hjemmebasert tjeneste og et godt pleiehjem. 
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57. Jeg synes dere flinke. 

 

58. Synes de kunne vært bedre, synes de holder seg mest på sine kontorer og man får 

sjelden svar. Ringer man, er de som regel opptatt i telefon eller møter, eller er ikke til 

stede. Når det er noe man vil ha svar på eller at man mener noe ikke er bra, så får 

man som regel ikke hjelp til å løse problemet, det er bare sånn det er, ikke mulighet 

for å rette på ting. 

 

59. Opplever at man blir hørt i de aller fleste saker, men enkelte ganger blir det gjort ting 

som ikke er bra. 

 

60. Jeg syns generelt Rakkestad kommune er veldig gode på å inkludere, høre på og 

møte innbyggerne sine. 

 

61. Syns de kommunale utgiftene er høye, spesielt eiendomsskatten. Den burde bli 

borte. 
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RAKKESTAD KOMMUNE I EN STØRRE REGION 

INFRASTRUKTUR 

 

Annet: 

 

1. Ikke alle ønsker å bo i byggefelt. La folk få bygge hus perifert, men ikke dyrkbar jord. 

Grusomt å se Fladstad gård blir bygd ned.  

Ønsker bedre togforbindelse med Mysen, og åpning av tog fra Rakkestad til 

Sarpsborg. 

Fornying av et nytt stort badeland.  

Mange nok omsorgsplasser til de eldre. 

Nok parkeringsplasser i sentrum. For få plasser rundt legesenteret for eldre og folk 

med begrenset funksjonsevne. 

Ønsker et godt handelssentrum og ditto spisesteder.  

Mye bra her, og ordføreren er så dyktig. Hun lytter til innbyggerne. All honnør til 

henne! 

 

2. Ønsker at kommunen følger opp ungdomsboligene i Degernes, lager regler når det 

gjelder og holde i orden, klippe plen, rake løv og kvister. Skjer lite der hvert år, i tre av 

boligene er det Nav-brukere, friske mennesker, kanskje undersøke litt om de ikke kan 

komme seg i jobb. Hadde håpet på at de ikke skulle vært lov med katter og hunder, vi 

naboer får merke at det bor katter der, de gjør ifra seg på plenen, det er ikke noe vi 

naboer liker. 

 

3. Flyttet til Rakkestad for 3 år siden, stortrives! Men savner gang- og sykkelveier 

mellom f.eks. Degernes og Rakkestad, hovedveien er for farlig og sykkeltraseen i 

turboka tar 1,5 timer. Tenk om vi kunne fått til gang- og sykkelstier i sentrum, langs 

elver og til andre tettsteder, det ville være en fantastisk fin mulighet til å reise 

miljøvennlig, få trim, gå trygt til skolen, bli trillet, kjøre sykkel eller rullestol, osv. Det 

skulle jeg ønske var målsetting i kommuneplanen. Det ville komme alle til gode. 

 

4. Hadde vært bra med gangvei og veglys langs Sarpsborgveien. 

 

5. Sykkelsti fra Degernes til Rakkestad. 

 

6. Hva med egne rakkestadsykler som lånes/leies ut i sentrum med 2 eller 3 hjul for alle 

aldre. Uten for mye gir osv. De kan brukes rundt i sentrumsområdet til shopping og 

trim. 

 

7. Et stort ønske må være gangsti fra Degernes til Rakkestad? Det går så mange langs 

den veien, det ville gjort det tryggere og lettere for alle. Små og store! Og det ville 

knyttet stedene sammen. 

 

8. Rakkestad kommune ønsker å være en god bokommune, en god oppvekstkommune, 

et godt sted å bli født, vokse opp og bli gammel i. Det er stort fokus på skole, 

barnehage og helse- og omsorgssektoren. Kulturlivet får gode skussmål og sies å 

være et satsningsområde, men vi opplever ikke alltid at Rakkestad kommune står på 

barrierene for organisasjonslivet. Vi opplever ikke alltid den framsnakkingen, denne 
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viktige delen Rakkestadsamfunnet fortjener. 

Vi ønsker at Rakkestad kommune tar et større eierskap for tilrettelegging for 

deltakelse for alle. Mange lag og foreninger har et stort fokus på dette, men det er 

krevende å klare dette alene. Kompetanse og økonomi er stikkord her. 

Rakkestad Idrettsforening har i alle år hatt et godt samarbeid med Rakkestad 

kommune, og ønsker det også i fremtiden. Vi har fått utviklet vårt anlegg og vår drift i 

en positiv retning, på egen hånd og i samarbeid med Rakkestad kommune. Det er vi 

godt fornøyd med. Vårt poeng med denne tilbakemeldingen er å ytre et ønske om et 

større fokus fra Rakkestad kommune på det fantastiske arbeidet som gjøres i lag og 

foreninger, et mer aktivt samarbeid og synlighet fra Rakkestad kommune sin side og 

bedre rammevilkår for mange av våre flotte lag og foreninger. 

 

9. Vi bør tenke på å bytte plass for renovasjonsplass. Den står veldig nær boligområder 

og det er mye bråk, støv. Det er et bussholdeplass ved siden av, barn går til skolen, 

innbyggerne har en tursti. Renovasjonsplass bør legges langt fra boligområdene og 

folks aktiviteter. 

 

10. Ros: veldig glad for at kommunen er så flink til å holde orden på veiene våre. 

Sommer som vinter. Og jeg elsker Rakkestad og håper kommunen for all evighet ikke 

blir slått sammen med andre. Samt at vi ikke har stort varehus - elsker vår hyggelige 

handlegate, med veldig god service! 

 

11. Oppgradere veiene? 

 

12. Redusere gjelden kommunen har og sørge for å holde Rakkestad som en egen 

kommune. 

 

13. Mere tilbud med tog og busser. Til og fra Rakkestad. Det er elendig. 

 

14. Flere arbeidsplasser. 

 

15. Bedre togtilbud!  

16. Gangvei fra Skriken til Rakkestad sentrum! Gangvei mellom Teglverket og Circle K 

(Haugaard-runden)! 

 

17. Ønsker sykkelsti på Haldenveien fra Rakkestad til Degernes. 

 

18. Hei. Kan dere lage en sidevei å gå på fra Rakkestad til Sarpsborgveien? 

 

19. Reduser eiendomsskatt til det halve. 

 

20. Få rånerne og motorsyklistene vekk fra industrifeltet. Det er boliger i nærheten og det 

blir mye bråk derfra når de holder på. 

 

21. Avslutte eiendomsskatt. 

 

22. Vi har tidligere bodd i både Sarpsborg og Fredrikstad. Begge stedene kunne man 

bestille større søppelkasse om man trengte det, men det er ikke mulig i Rakkestad. 
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Det er ganske håpløst for en småbarnsfamilie med bare de små søppelkassene. 

Vi har flyttet på landet, men vi får ikke gått over veien som er nærmest oss på grunn 

av høy fart, mange kjøretøy og krappe svinger som gjør veien uoversiktlig. Ganske 

håpløst. Vi er "fanget" på en side av riksveien. Veien i nærheten av Rudskogen er 

forferdelig svingete og uoversiktlig, noe som fører til fryktelig mange ulykker, det er 

bare å se på Rakkestad Blad. Vi er livredde hver gang vi må stoppe og vente på å få 

kjørt inn innkjøringen vår. En "vakker" dag kommer det en trailer i en fart som gjør at 

han ikke får stoppet. Og vi skulle så gjerne kunnet krysse veien når vi f.eks. vil gå 

turer i området. 

 

23. Det jeg mener er viktig, er å få stanset ukulturen i helse- og trygdesystemet i 

Rakkestad. Rakkestad har ligget høyt med sykemeldinger og uføretrygd. Det kan 

synes som om systemet er likegyldig eller ikke evner å forstå dette problemet. Dette 

koster samfunnet mye og ødelegger familier. Det blir gjerne type en for alle, alle for 

en. Fikk selv ABC-legehjelp i utlandet. Der leger/tannleger spør om vi ikke har leger i 

Norge? 

 

24. Halv renovasjon for de husstander som ønsker det (kun levering av restavfall ved 

henting av plast/papir).  

Bedre offentlig transport mellom Degernes og Rakkestad gjennom hele året. 

 

25. Hei, jeg bor i Degernes med datter på 3 år. Vi bor 2 min. fra sentrum i Degernes og vi 

ønsker veldig at det skulle kommet gangfeltet rundt omkring så vi som bor et par 

minutter unna skole og butikk kunne fått muligheten til å gå/sykle til barnehage og 

skole uten å være redd for påkjøring. Det er skumle veier å gå langs, og vi vet at det 

har vært trafikkulykker i Degernes med mennesker involvert tidligere. Det er mange 

småbarnsfamilier i nærhet av skole og barnehager som hadde benyttet seg av dette 

daglig om det hadde vært tilrettelagt for det. 

 

26. Synes man skal bygge en sykkelsti, gangbane mellom Rakkestad og Degernes. Det 

å ferdes på denne veien som syklende eller gående er livsfarlig. Så jeg synes det er 

på tide å forlenge gangfelt fra Rakkestad Kirke og ned mot Degernes. 

 

27. Kort oppsummert: 

Planlegging av infrastruktur i sentrum med tanke på kollektiv og økende trafikk.  

Ringvei rundt sentrum som gir et møtepunkt for trafikk fra Halden, Sarpsborg, Askim 

og Mysen.  

Tursti ved sentrum, langs elven. 

Mer tilbud for unge voksne. 

Etterutdanning i kommunen. 

 

28. Vil gi ros til kommunen for det virker til at det meste fungerer og er på stell! 

 

29. Buss- og togforbindelse er for dårlig, på helger finnes det heller ikke noe tilbud. Det 

burde forbedres. 

 

30. Kommunen bør kutte eiendomsskatt. 
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31. Internett er, spesielt i corona-tider, et absolutt must, det finnes kun ett alternativ for 

oss som bor i Sarpsborgveien og det tilbudet er for dårlig når en familie på 4 skal ha 

skole og jobb hjemme. 

 

32. Bedre kollektivtransport til Oslo. 

 

33. Ønsker oftere togforbindelse til Ski, Kolbotn og Oslo. 

 

34. Bedre internett. Det holder ikke med 4G gjennom Telia og Telenor. Ofte ustabilt, 

dårlig fart og lave datakvoter. Dette til en veldig høy pris. Vi er så avhengige av bra 

internett både for jobb, skole og privat. 

 

35. Rakkestad er et godt sted å bo, vi har bodd her i snart 6 år. Det som jeg synes er 

altfor dårlig, er tog eller buss til Oslo. Hadde kollektivtilbudet vært bedre, tror jeg flere 

unge som er i jobb i Oslo, hadde kunnet tenkt seg å bo her. 

 

36. Bredbånd, vann og avløp utenfor sentrum. 

 

37. Anlegg av asfalt på enkelte kommunale veier. Særlig veien Østby - Os kirke bør 

prioriteres. Grusing og mer vedlikehold, grøftegraving av veien Østby - Røsæg. 

 

38. Internett er igjennom tidene utviklet gjennom generasjoner. Jeg er en ung voksen 

som bor på landet og må nøye meg med ganske redusert hastighet. Ett av mine 

største ønsker er at jeg selv og flere andre som meg, kunne fått tilsvare internett som 

alle andre. Ønsket er fibernett. Jeg vil også tro at det er mange gårder som kjenner til 

dette. Mange nøyer seg sikkert med det minimale. Men andre har hobbyer som 

krever bra nettkapasitet. Området jeg snakker om er i retning Mysen fra Lundskrysset 

og mot Lannem keramikk. Personlig holder jeg til på Kåtorpveien. Personlig tror jeg 

mange ville blitt lettet for å få en nettfart de ikke har sett maken til! Personlig ville jeg 

blitt veldig glad. 

 

39. Ei renere bygd, fri for søppel både i og utenfor sentrum. 

 

40. Undergang ved overgangen av vei ovenfor bergenhuskrysset. Har hjulpet med 

fartsdumper, men de er små de som skal på skolen og fortsatt ikke alle som stopper 

der.  

Rundkjøring i Bergenhuskrysset. 

 

41. Ruste opp Midtstuen. 

 

42. Jeg mener vi bør få bedre kollektivtilbud Det bygges så mye nye boliger, og buss- og 

togtilbudet blir bare dårligere og dårligere. Om sommeren går det ikke busser mellom 

10.00 og 17.00 og siste buss fra Mysen er 17.45 hele sommeren og ingen busser i 

helgene. Må hentes inn tilbud fra andre buss-selskap enn Østfold trafikk. 

 

43. Savner sykkelsti fra Kirkelund, videre mot Degernes. Det er en trafikkert vei med 

mange beboere langs veien. Særlig viktig for skolebarn, de kunne syklet, ikke buss 
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eller tidvis også drosje. Hadde blitt et stort løft for trafikken i bygda med flere 

sykkelstier. 

 

44. Gang- og sykkelvei mellom Degernes og Rakkestad. 

 

45. Har sagt det jeg brenner inne med og takker for muligheten til å kunne ytre meg! 

 

46. Trenger å få ned farten på veiene og i boligfelt, flere humper. 

 

47. Vi ønsker muslimsk gravplass i Rakkestad. 

Mangfold og samhold savner jeg. Og her vi må begynne hos politikerne. 

Jeg ønsker meg egoistisk-fri Rakkestadsamfunn som ikke bare er opptatt av penger. 

Jeg ønsker å få tilbake politistasjonen. 

Jeg ønsker å få tilbake den bilen som spiller musikk tidlig på morgenen og kjører 

rundt i hele Rakkestad i 17 mai. Den er unik og minner oss at vi feirer en viktig dag 

for alle. 

Og fortsette Rakkestads Facebookside, den er veldig nyttig og informativ. 

Jeg ønsker rettferdighet for alle Rakstinger. 

Takk for meg! 

 

48. Fjern eiendomsskatten og jobb for billigere strøm. 

 

49. Bedre internett til de som bor litt utenfor sentrum. Sykkel- og gangfelt fra sentrum til 

Rudskogen. Vann fra kommunalt anlegg til oss som bor litt utenfor sentrum. 

Kjempelei dårlig vannkvalitet fra brønnvann. 

 

50. Høyhastighetstog til Gøteborg gjennom Rakkestad er IKKE positivt. Vil ødelegge 

natur og forstyrre vårt pene landskap. Og vil jo ikke stanse i lille Rakkestad. Naturen 

er vårt gull som kan friste til innflytting og dermed holde i gang skoler, handel m.m. 

Gode ideer til videre bruk av naturen er bra, frivillige som engasjerer seg i grupper er 

viktige allerede. Flere slike: Velforeninger i byggefelt som kan skape mer trivsel? 

Hagelag som kan følge opp litt i parker? Kulturlag som kan utnytte kirken 

mer/kirkeparken? 

 

51. Som så mange andre kommuner er effektivitet en totalt mangel, surr og pengesløseri 

uten grenser, en skam 

 

52. Johs C Liens gate som forøvrig kunne vært omdøpt til bare Liens gate trenger 

fartsdumper, buss-stopper og fotgjengeroverganger. I dag er det en fartsetappe der 

ingen bryr seg om fartsgrenser. Samtidig ferdes skolebarn der. Ved bygdetunet er det 

stor trafikk av gående, også barnehagebarn og en fullastet trailer vil aldri klare å 

stoppe i tide hvis noen er i veien. Det kommer til å skje noe der. 

 

53. Kommunen må bli mye bedre på økonomi! Kommunen har store skatteinntekter, og 

de må sette TÆRING ETTER NÆRING!! Kommunestyret må slutte å stadig ta opp 

nye lån!  

Bredbånd til alle! (Ikke bare i gavnet men i navnet) 
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Det aller viktigste for innbyggerne er infrastruktur, og det må prioriteres fremfor 

mange andre saker.  

Fast dekke på alle kommunale veier! Bygge gang- og sykkelstier i utsatte områder, 

og bl.a. trygge skoleveier, nye fortau, fotgjengeroverganger og gatebelysning. 

Nei til å slå sammen Rakkestad med andre kommuner! 

Nei til vindmøller og ja til miljøvern! 

Forsvare innbyggernes rettigheter i forhold til forvaltningsloven og offentlige 

helselover! 

Nei til eventuelle bomstasjoner i fremtiden. 

Å sikre et åpent og levende lokaldemokrati, der den enkelte har reell 

medbestemmelse og mulighet til å ytre seg og sørge for gode kommunale tjenester til 

overkommelige kostnader. 

Ta vare på bygdas kulturminner. 

Rakkestad er forpliktet til og har råd til å bevare det biologiske mangfoldet. Rent vann 

i springen. 

Gjennomføre en robust plan for rasjonalisering av kommunebyråkratiet. 

Bedre forvaltningen av Rakkestads elektrisitetsforsyning, ruste opp småkraftverkene 

og fremme energiøkonomisering. 

Bedre forvaltningen av Rakkestads elektrisitetsforsyning, ruste opp småkraftverkene 

og fremme energiøkonomisering. 

Og sist men ikke minst: Skape entusiasme og trivsel for Rakkestads innbyggere. 

 

54. Ønsker nedsatt fartsgrense langs Storgata fra 30-sonen i sentrum til barneskolen, 

evt. helt til Bergenhuskrysset. Fartsgrensen bør settes ned til 40 evt. 30, helst med 

fartsdumper. Veldig mange biler kjører gjennom her i løpet av dagen, og mange mye 

fortere enn fartsgrensen. Mye tungtrafikk også, og det bidrar til mye veistøv, dårlig luft 

og høy støy. Om mulig lage omkjøring for tungtrafikk fra rundkjøringen ved Esso 

rundt sentrum til Bergenshuskrysset, istedenfor å kjøre gjennom sentrum. 

 

55. Slå sammen idrettslaga til ett lag! Nå må vi komme oss videre og vekk fra gamle 

skolekretser. 

De samme personene i de samme verva og dugnadene, bedre å samle de ett sted og 

få inn personer som kan ta ut lønn. 

 

56. Jeg ønsker fjerning av eiendomsskatten i vår kommune, eller en halvering av 

eiendomsskatten. Det er min mening. 

 

57. Jeg tenker en del på eventuell sammenslåing med andre kommuner, inntil nå er jo 

Rakkestad alene og det har sikkert vært greit så langt. Hvis det blir forandring på det 

har jeg et forslag om å gå sammen med Marker kommune. Ellers synes jeg at 

Rakkestad er en god kommune å bo i.  

 

58. Lite respekt for lover og regler rundt omkring her. Folk kjører som griser, f.eks. langs 

Haldenveien. Veien blir skummel å sykle eller gå langs, og uhyggelig å bo nære. 

Mange brenner søppel på bål. Barn skyter med luftgevær. Lite respekt for båndtvang, 

bålforbud osv. Føles litt som "ville vesten" i litt avsidesliggende strøk, f.eks. 

Degernes. 
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59. Sikrere veier vil menneskene her sette stor pris på. Det ville tjene kommunen på alle 

måter. De mest kritiske punktene bør tas først. Dessuten - om togene hadde gått alle 

dager - nordover og sørover - helt til Fredrikstad - ville mange fått en lettere hverdag. 

Nesten 2000 arbeidstakere pendler ut av kommunen hver dag - det er mange 

bilreiser. 

 

60. Dette er en flott mulighet for alle i Rakkestad til å få sagt sin mening. Håper 

innbyggerne underveis vil få noen "korte oppsummeringer" av innholdet. Det kan 

igjen trygge gode satsninger. Demokrati og medborgerskap! Lykke til med arbeidet. 

 

61. Jeg ser at Bane Nor anbefaler å bygge hensettingsanlegg i Rakkestad på 10 plasser 

innen 2027 (jf. https://www.jernbanedirektoratet.no/no/strategier-og-

utredninger/utredninger/utredning-hensetting-ostlandet/strategi-for-hensetting-er-

klar/ og rapportene som er vedlagt på den sida). Dette bør en kanskje ta hensyn til i 

kommuneplanen? Er det f. eks plass til dette på området jernbanene allerede eier i 

dag, altså fra stasjonen og ned mot elva? Kanskje vil det være en fordel for 

kommunen å få lagt dette til stasjonsområdet, og så argumentert for at Rakkestad 

burde ta over for Mysen som endestasjon for alle tog på østre linje? Da ville en jo fått 

et veldig mye bedre togtilbud enn i dag. Reisetida med toget fra Rakkestad til Oslo S 

blir vel nesten som fra Mysen når Follobanen åpner, så kanskje det lar seg 

gjennomføre? 

I et av vedleggene (https://www.jernbanedirektoratet.no/globalassets/strategier-og-

utredninger/hensetting/rapport-hensettingsmodell-norge-r2021-rev-01.pdf s. 4) står 

det at en anbefaler å utrede økt hensettingskapasitet Mysen-Rakkestad i et langsiktig 

perspektiv. Her bør kanskje kommunen kjenne sin besøkelsestid, gå i dialog med 

Bane Nor, og gjøre avklaringer som kan legges inn i kommuneplanen? Mulig 

kommunen er klar over dette allerede? 

 

62. Jeg brenner for at vi må ta vare på det vi har av parker og bygninger. Det sparer 

miljøet å ikke bare bygge nytt. Det lønner seg å vedlikeholde. Klippe hekker blant 

annet. Ønsker veldig å få flere togavganger. Rakkestad er et godt sted å bo, men 

man kan alltid gjøre det bedre. Penger er stikkordet. 

 

63. Jeg har allerede vært i kontakt med ordføreren angående dette med å bygge ut gang- 

og sykkelvei nord for Os skole, og sammenheng med boligutbygging i området. 

 

64. Politisk vedtak for å få laget gang- og sykkelvei langs 124 mellom Os skole og 

Dingtorp. Mange barn langs dette strekket som kan sykle til Os skole og 

fotballtrening. Samt vil man knytte Rakkestad mer sammen med Eidsberg med 

turmuligheter mot Skjørshammer brygge og mot Heia og videre mot 

Mysen/Trømborg. 

 

65. Ønsker at det skal være flere fartskontroller, farten er for høy, råkjøring, veien er et 

farlig sted og oppholde seg på. Vi har ikke politi lenger, det er tragisk, det må man få 

tilbake. Gang-/sykkelsti, gatelys, fotgjengeroverganger osv. 

 

66. Kollektivtilbud - tog/buss mot Oslo, Sarpsborg og Halden. 
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